
|| || || || 5.  2025  18  29

s pohodou s pohodou 
od 10. 5.od 10. 5.

Pokračování na straně 3

18
04

27
10

44
4

Martin ZAORAL

w w w . v e c e r n i k p v . c z
24

03
13

10
08

4

24
04

17
10

12
7

25
04

24
10

08
4

25
01

29
10

01
7

PROSTĚJOV V pátek 25. dubna dopoledne rozezněly náměstí Spojenců sirény 

policejních aut. Z nich vyrazily desítky policistů do budovy Úřadu práce. Vylekaní 

lidé se buď urychleně schovávali do aut, nebo volili nejkratší cestu z ohrožené-

ho území. Pohled na po zuby ozbrojené hlídky, mnohdy se štíty nebo pistole-

mi v rukou, naháněl oprávněný strach. Ozbrojený útočník, napadení pracovnic 

úřadu, střelba, ukradené peníze, neslo se sociálními sítěmi. Pravda byla ale jiná.

PROSTĚJOV Po více jak sedmi letech od zahájení vyšetřování se v  úterý 

29. dubna u prostějovského soudu uzavřel extrémně náročný proces s Lenkou 

Zapletalovou. Jednatelka firmy Spreso z Kralic na Hané dle rozsudku nese od-

povědnost za provoz bývalé kompostárny. Bohužel se ukázalo, že její společ-

nost se zaměřila i na zcela jiný druh odpadu, než je pouze biologicky rozloži-

telný kompost. Navíc minimálně 20 tisíc tun nebezpečného materiálu měla ne-

chat vyvézt do prostoru mimo skládku. Za to Lenka Zapletalová odcházela od 

prostějovského soudu s dvouletou podmínkou. Jak to ohrozí zdraví lidí z Kralic 

a okolí? A kdo zaplatí způsobenou škodu, která byla poškozenými vyčíslena na 

minimálně 55 milionů korun? Tyto otázky stále zůstávají. 

POLICEJNÍ MANÉVRY

Kristýna BOHATOVÁ

-
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Vytrhané silniční patníky
skončily ve schránkách obyvatel.

Držovické hody
jsou rok od roku krásnější.

Soud zamítl žalobu
na prostějovskou radnici.

O komentované prohlídky
archeologického naleziště byl zájem.

REGION

„7 DNÙ V KOSTCE“ Za uplynulými 7 dny 

Zpravodajský a společenský týdeník PROSTĚJOVSKÝ Večerník. Vychází 1x týdně po celém území Prostějovska.
Vydává: Haná Press s.r.o. IČO:  26782294. Provozovna a příjem inzerce: Plumlovská 698/83, Prostějov (608 960 042, inzerce@vecernikpv.cz). 
Výrobní sekce: Průmyslová 20, Prostějov. Kontakty: 608 960 042, redakce@vecernikpv.cz, souteze@vecernikpv.cz. 
Fakturace, reklama: Romana Majchráková (administrativa@vecernikpv.cz), Zdeněk Tesař (tesar@vecernikpv.cz),
Kateřina Všetičková (reklama@vecernikpv.cz).
Redaktoři zpravodajství, kultury a společnosti: Michal Kadlec (redakce@vecernikpvcz), Martin Zaoral (776 159 120, editor@vecernikpv.cz). 

Redaktor sportu: Jan Frehar (773 775 646, sport@vecernikpv.cz).
Grafické oddělení: Karolína Váňová (graficka@vecernikpv.cz).
Tiskne: MAFRAPRINT a.s., Pavelkova 7, Olomouc. Rozšiřují: společnost PNS, a.s. a soukromí prodejci.
Distribuci pro předplatitele provádí Česká pošta, s.p. (predplatne@vecernikpv.cz). Materiály označené -pr- jsou placenou inzercí. 
„PROSTĚJOVSKÝ Večerník“ je ochrannou slovní grafickou známkou. Registrováno pod číslem 037090297.
Evidováno u Ministerstva kultury České republiky pod číslem MK ČR E 11906.

Dostanete příležitost k  novému se-
známení se s osobou, která se vám do 
cesty připlete zcela náhodně. Oka-
mžitě najdete společnou řeč. Po delší 
době poznáte, že i  s cizím člověkem 
se dá okamžitě vycházet. 

BERANI 21.3. – 20.4. LVI 23.7. – 22.8. 

Dostanete nápad, který na vašem 
pracovišti ovšem málokdo pochopí. 
Přestože se v  konečném důsledku 
může jednat o nápad takřka revoluč-
ní, dostanete jen jednu příležitost ho 
realizovat. Pusťte se do toho. 

Budete žít v pokušení, zda si může-
te dovolit jednorázovou nevěru. Ve 
vaší blízkosti se totiž objeví člověk, 
do kterého se bezhlavě zamilujete. 
A  protože láska bude oboustranná, 
dočkáte se maléru. 

PANNY 23.8. – 22.9. 

Nemáte co ztratit, proto se klidně 
obujte do řešení problému, jenž vás 
trápí už delší dobu. Proč se pořád 
nervovat, když to můžete konečně 
rozseknout? Možná o  některé věci 
přijdete, ale ze všeho vyjdete čistí. 

KOZOROZI 22.12. – 20.1. 

Nezabývejte se žádnými novotami, 
všechny domácí záležitosti i  pra-
covní úkoly řešte tak, jak jste zvyklí. 
Jenom takto se vyhnete omylům 
a trapasům. O víkendu vás čeká ro-
mantický výlet. 

VÁHY 23.9. – 23.10. 

Budete mít dostatek času, abyste 
s  partnerem naplánovali svoji bu-
doucnost. Nebojte, žádnou krizi 
řešit nebudete. Jde jen o  to, zda se 
shodnete například na letní dovole-
né. Tady to bude skřípat! 

Jste zvyklí na společnost, takže 
jakmile obdržíte nabídku na práci 
z  domova, odmítnete ji. Bez kolek-
tivu jste bezradní, takže si určitě rádi 
najdete jiné zaměstnání. Nyní bude-
te mít určitě štěstí. 

Ve vašem případě platí varování 
před zbrklostí. Obdržíte tento tý-
den spoustu úkolů, o  kterých jste 
přesvědčeni, že je hravě zvládnete. 
Omyl však bude pravdou, právě tou 
zbrklostí spoustu věcí pokazíte. 

RYBY 21.2. – 20.3. 

Nestyďte se požádat o  radu či do-
konce o pomoc někoho, komu věří-
te. Postihnou vás menší trable v za-
městnání, se kterými si sami jen tak 
neporadíte. Svěřte se ale jen tomu, 
kdo nic neprozradí druhým. 

Nebudete vědět, kam dřív skočit. 
Okolo vás se bude dít spousta no-
vých věcí, na které musíte zareago-
vat. Ani jednu z nich nemůžete igno-
rovat, to by se vám vymstilo. Chvíli 
odpočinku nyní prostě nenajdete. 

S  největší pravděpodobností vás už 
ve středu či maximálně ve čtvrtek 
navštíví člověk, který vám předloží 
pro vás už neuvěřitelnou nabídku. 
Vyslechněte si ho ale pozorně, může 
trochu přehánět. 

Zaměřte se nyní na udržení pohody 
uvnitř rodiny. Při každodenním pra-
covním stresu se totiž potřebujete 
vracet domů, kde vládne klid a  har-
monie. Bude vás to ale něco stát, pro-
to nelitujte peněz a dárků. 

Máj je už za námi a Prostějované to pocítí na vlastní kůži. Spousta z nás bude řešit
především milostné příběhy, romantická vzplanutí, ovšem i maléry spojené s láskou.

Kromě romantiky tak může dojít i k žárlivým scénám. 

•• Pondějí•• 
Rodinný výlet. „Šťastný je ten, kdo našel štěstí v rodině,“ konstatoval Lev Nikolajevič Tolstoj. 

Ruský spisovatel o tom musel něco vědět, se svou o šestnáct let mladší ženou zplodil hned třináct dětí, 
dospělého věku se jich dožilo osm. Málokdo přitom ví, že v Prostějově funguje Centrum pro rodinu, 

které začátkem týdne uspořádalo Pouť seniorů d Provodova coby poutního místa. 

•• Úterý •• 
Půlstoletí s hudbou. „Řek' jsem jí: holka, všechno ti vydrží tak dlouho, jak dlouho to k tobě putuje, ale co je 

navždy, to nepřijde nikdy, protože prostě to tu je,“ zpívá Vlasta Redl v nádherném Monter blues. Bezpochyby jeden 
z nejlepších moravských muzikantů oslavil v prostějovském divadle neuvěřitelných 50 let na hudební scéně.

•• Středa •• 
Krása pod nohama. „Jsme jako mouchy na stropě Sixtinské kaple. Nemáme páru o tom, že andělé a všechna 

krása leží přímo pod našima nohama,“ poznamenal irský skladatel Glen Hansard. Ocenit naplno krásy 
Malého Kosíře i s půvabnou poutní kaplí mohli lidé, kteří vyrazili na výlet s Ekocentrem Iris.

•• Čtvrtek •• 
Lásky čas. „V mládí ztrácíme rozum kvůli lásce, později ztrácíme lásku kvůli rozumu,“ 
napsal francouzský spisovatel François-René de Chateaubriand. Užít si „Svátek lásky“ 

v ten pravý čas bylo možné na zámku v Čechách pod Kosířem. 
•• Pátek •• 

Naladěné struny. „Smích, lítost a hrůza jsou tři struny naší fantazie,“ uvědomoval si ruský spisovatel 
Alexander Sergejevič Puškin. Struny byly naladěny i tentokrát při dalším oblíbeném Večeru nejen s operetou, 

který se v prostějovském Národním domě konal v rámci 32. ročníku festivalu Prostějovské dny hudby.
•• Sobota •• 

Zázemí pro obětavost. „Hasič musí překonat svoje pohodlí vrozené každému člověku a musí překonati 
lhostejnost, se kterou se na jeho obětavost, statečnost, sebezapření a pracovitost skoro celý svět dívá,“ 

zaznělo v jednom z hasičských proslovů. Aby měli dobrovolní hasiči lepší podmínky, byly jim 
v Němčicích nad Hanou a v Olšanech otevřeny nové zbrojnice.

•• Neděle ••
Májová pohoda. „Na tváři lehký smích, hluboký v srdci žal.“ S takovým životním pocitem putoval světem 

autor slavného Máje Karel Hynek Mácha. Mít pohodu na tváři i v duši bylo možné během Májového koncertu 
Dechového orchestru ZUŠ Vl. Ambrose v prostějovském městském divadle.
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Kristýna BOHATOVÁ

Kdy se bude sekat tráva? 
Prostějov (mls) – Po vydatných 
deštích a  při slunečném počasí už 
lidé z Prostějova vyhlíží sekání trav 
u  svých bytových domů. Někteří 
mají za to, že je tráva už hodně vy-
soká, a tak by je zajímalo, kdy dojde 
řada právě na ně. Rozpis sečení trá-
vy ovšem nikde k dohledání není. 
„Kvůli počasí se sečení trávy plá-
nuje téměř ze dne na den,“ vysvět-
lila na webu města referentka infor-
mační služby Petra Vymazalová.

Milionové pozemky 

Prostějov (mls) – Dva atraktivní 
pozemky v Čechovicích o celkové 
výměře zhruba 3 000 metrů čtve-
rečních vedené jako orná půda, 
na něž jsou přivedeny inženýrské 
sítě, jdou do exekuční dražby. Po-
zemky se nachází po levé straně při 
výjezdu z  města v  bezprostřední 
blízkosti rondelu u obchodní zóny 
s  hypermarketem Albert. Důvo-
dem dražby jsou závazky jejich 
majitele, a  sice přerovské společ-
nosti BD Plumlovská s.r.o  vůči 
společnosti Manisa a.s. ve výši 
zhruba 6,6 milionu korun. Cena 
obou pozemků byla stanovena na 
16,880 milionu korun, k mání bu-
dou v dražbě od částky 11 253 333 
korun. Dražba by měla proběh-
nout na portálu www.okdrazby.cz 
dne 5. června od 10:00 hodin.

Rekonstrukce tenisového areálu 

Prostějov (mls) – V  uplynulých 
dvou letech proběhla rekonstrukce 
tenisového areálu Za Kosteleckou 
ulicí, který je využíván sportovní 
veřejností a místními školami a klu-
by. Jednalo se především o rekon-
strukci tenisových dvorců a  také 
změny povrchu z  antukového na 
tvrdý. Zároveň došlo k  zastřešení 
dvou z  celkem dvanácti teniso-
vých dvorců přetlakovou halou. 
Letos by měly opravy pokračovat, 
konkrétně přijde na řadu obnova 
regenerační zóny v  celém areálu. 
Město Prostějov za tímto účelem 
poskytne Tenisovému klubu dota-
ci ve výši 1,4 milionu korun. 

RYCHLÉ INFO

PROSTĚJOV Pořádný hlídač vartoval před jedním prostějovským lahůdkářstvím. Čtyřletá Zara, nádherná zástupkyně 
málopočetného plemene neapolský mastin,  sice pochází z Polska, ale  žije v Prostějově. Robustní molossoidní pleme-
no původem z Itálie  má své kořeny již ve starém Římě. Původně sloužili mastinové jako váleční psi, kteří doprovázeli 
vojska při taženích a bývali využíváni i v boji. Volná kůže je chránila před vážnějšími zraněními a díky posunutému 
prahu bolesti dobře snášeli bolest.  

POÈASÍ v regionu

Zdroj: meteocentrum.cz
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Svatava
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 16/6

VÁVÁ
artoval před jedním prostějovským lahůdkářstvím Čtyřletá Zara nádherná zástupkyně



Kristýna BOHATOVÁ
Pětadvacetiletý řidič vozidla Škoda Fabia z  dosud 
nezjištěných příčin narazil vlevo do svodidel, od 
kterých byl odhozen vpravo přes oba jízdní pruhy 
a dále mimo komunikaci do příkopu, kde se něko-
likrát přetočil, a  vozidlo začalo hořet. „Nehodu vi-
děl 36letý cizinec, který ihned zastavil své vozidlo 
a  spěchal na pomoc. V  hořícím vozidle uviděl jen 
zaklíněného a  připoutaného řidiče. Toho nejprve 

odepnul od bezpečnostního pásu a poté vytáhl do 
bezpečného prostoru,“ uvedl pro Večerník policejní 
mluvčí Libor Hejtman.
Policisté byli na místě během okamžiku a  poskytli 
zraněnému muži první pomoc. „Z řidiče byl cítit al-
kohol, ale nebyl schopen dechové zkoušky. Zdali řídil 
pod vlivem alkoholu, zjistíme až z rozboru krve, do-
dal Hejtman s  tím, že zraněný muž byl převezen do 
Fakultní nemocnice Olomouc. 
Policisté odhadli škodu celkem na 150 tisíc korun. 

PROSTĚJOV Dlouhá léta byl oby-
vatelům okolních ulic trnem v oku 
provoz DCM Morava v Lužické uli-
ci. Upozorňovali na hluk, vandalis-
mus, bitky i hromadění nejrůzněj-
šího odpadu. Klub DCM skončil 
a přesunul se do jiného města, stíž-
nosti místních ale pokračují. Podle 
podnětu, který přišel do redakce, 
vadí lidem návštěvníci večerky, 
která je v přízemí objektu všeobec-
ně známého jako Morava. 

Kristýna BOHATOVÁ
„Bydlím v  Olomoucké ulici vedle 
DCM už deset let. Bohužel krámek 
vedle si vzali do pronájmu Vietnamci 
a udělali z toho večerku. Od té doby 
jsou tu samé problémy, všude po oko-
lí je nepořádek, rozbité sklo, papírky, 
špinavé dlaždice, no prostě hnus. Se-
tkávají se tu i dezoláti a popíjejí,“ na-
psala do redakce jedna z obyvatelek se 
žádostí o pomoc s řešením. Ona sama 
údajně na magistrátu neuspěla. 
Dotázali jsme se ředitele Městské 
policie Prostějov, zda situaci kolem 
Moravy řeší. „Situaci sledujeme, 
z našeho pohledu se tam nic zásad-

ního neděje. Jde o to, že se tam občas 
někdo zastaví, koupí si něco a  stojí 
před obchodem. Občané si zvykli 
na nějaký režim (jednotlivci), a ten je 
najednou jiný. Musíme dokazovat, 
jaká je situace – děláme tam kontro-
ly jako např. ve Fanderlíkově, U Fe-
gena, kpt. Nálepky, u  Domu služeb 
v  Olomoucké. Všude je 80 procent 
oznámení negativních,“ uvedl ředitel 

MP Libor Šebestík. Jak doplnil, hlíd-
ky zásahy natáčí osobními kamera-
mi, takže existují záznamy, na nichž 
je zřejmé, že k  žádnému protipráv-
nímu jednání nedochází. Oznámení 
strážníci z  lokality kolem Moravy 
v poslední době neobdrželi.  
„Bohužel je prostředí u těchto objektů 
neutěšené, nicméně město se tam přes 
FCC snaží uklízet,“ dodal Šebestík. 
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Statutární město Prostějov je opět na 
špici v  hodnocení otevřenosti českých 
samospráv. V konkurenci více než stov-
ky největších sídel naše samospráva 
skončila mezi šesti nejlepšími. Je to dal-
ší důkaz, že s našimi občany a dalšími 
partnery jednáme maximálně otevřeně. 
Průzkum transparentnosti prováděl 
spolek Oživení. Ten hodnotil internetové 
portály měst a obcí a mimo jiné zkou-
mal otevřenost samospráv. Prostějov 
se společně s pěti dalšími městy umístil 
mezi nejlépe hodnocenými samospráva-
mi z celkem stovky nejlidnatějších měst 
v  rámci celé České republiky. Společně 
s Prostějovem to byla ještě města Písek, 
Liberec, Praha, Pardubice a Cheb.
Vedení města jde cestou maximální 
otevřenosti dlouhodobě. Nejedná se jen 
o  informace ze zastupitelstva, ale také 
o  výstupy z  jednání rady, komisí rady 
a výborů zastupitelstva, zapojování ve-
řejnosti do chodu města například pro-
střednictvím participativního rozpočtu 
nebo činností komisí městských částí. 
Hospodaření města pak může každý sle-
dovat prakticky on-line prostřednictvím 
rozklikávacího rozpočtu na webu města.

František JURA,

PROSTĚJOV V prosinci 2023 zahynulo v budově Filozofické fakulty 
Univerzity Karlovy na náměstí Jana Palacha v Praze čtrnáct nevinných 
lidí. Jednalo se o útok aktivního střelce, studenta fakulty, který dalších 
pětadvacet lidí zranil. Trestu ušel, na místě spáchal sebevraždu. Ten-
to hrůzný čin do té doby bezproblémového mladíka zasadil semínko 
nedůvěry snad do každého obyvatele naší republiky. U nás se to přece 
nemůže nikdy stát, říkali jsme si. Ale stalo se a následky se řeší dodnes. 

„Seděl jsem v autě před úřadem, kam si žena šla pro nějaké papíry 
kvůli mateřské. Najednou siréna, majáky a první policejní auto vle-
tělo až na chodník. Následovala další a  z  nich vyskakovali po zuby 
ozbrojení policajti. Všichni mířili do baráku, někteří s pistolemi v ru-
kou. Vyletěl jsem z auta, že půjdu pro ženu, ale vrátili mě zpátky, že 
neexistuje,“ popsal okamžiky strachu jeden z přímých svědků zása-
hu. Jak dodal, manželku mu za chvíli policisté přivedli.  „Byla docela 
v šoku, že to byl pořádný rachot, vůbec neměla ponětí, co se děje,“ do-
dal muž, jehož totožnost redakce zná. Následně z místa odjeli domů. 
„Bylo to pro nás oba dost stresující,“ konstatoval.
Policejní mluvčí Miluše Zajícová na dotaz Večerníku celou situaci ob-
jasnila: „Šlo o cvičení a následné vyhodnocení dojezdových časů na 
místo události, které se týkalo výskytu ozbrojené osoby na pobočce 
Úřadu práce ČR.“  Všechny dotčené úřady a instituce byly podle jejích 
slov vyrozuměny o tom, že se jedná o cvičení. 

POLICEJNÍ MANÉVRYPOLICEJNÍ MANÉVRY

NEØEŠILY

Kristýna BOHATOVÁ

➢ z titulní strany

DRAHANY Co tohle mělo znamenat? Na 
internetu se objevilo video zachycující noč-
ní řádění vandalů, po nichž zůstal ve dveřích 
minimálně jednoho z domů zaražený silnič-
ní patník. Vyřádili se přitom i na dalších ne-
movitostech, dle místních to navíc nebylo 
poprvé. Večerník se o celé záležitosti poku-
sil zjistit co nejvíce. 

Martin ZAORAL
Koho tohle baví? A  proč? V  sobotu 12. dub-
na krátce po půlnoci došlo v Drahanech k vý-
tržnictví. Na sociálních sítích koluje video, na 
němž je zachycena čtveřice aut, která během 
jinak klidné noci zastavila u jednoho z domů. 
Z  prvního vozu vyskákala trojice mladíků, 
která bušila na okna, zvonila na zvonky, pou-
žívala pyrotechniku a  do poštovní schránky 
přede dveře umístila plastový patník od silnice. 

Z následné diskuse vyplynulo, že se rozhodně 
nejednalo o ojedinělý útok. Vandalové měli ve 
stejnou noc zaútočit minimálně na jeden další 
dům, navíc k jejich řádění má v Drahanech do-
cházet opakovaně. 
Místní dle svých slov měli tušení, kdo za tím 
stál. Navíc naznačovali, že v  tomto případě 
vezmou spravedlnost do svých rukou. Policis-
tům ovšem nic nenahlásili. „Žádnou takovou 
událost v uvedené obci neevidujeme ani ji ne-
máme oznámenou,“ potvrdila po našem dota-
zu policejní tisková mluvčí Miluše Zajícová. 
Vedení obce mělo o  celé záležitosti pouze 
kusé informace. „Něco jsem zaslechl, dokon-
ce se to týká i  jednoho ze členů mé rodiny. 
Nijak moc to ale neřešíme, beru to spíše jako 
takovou klukovinu. K větší škodě nebo ně-
jakému zranění totiž naštěstí nedošlo,“ vyjá-
dřil se oslovený starosta obce Milan Marek. 

Samoobslužný prodej 
sází na lidskousází na lidskou 
slušnostslušnost

OLŠANY Ve čtvrtek 1. května krátce před dvacátou hodinou při-
jali policisté oznámení o dopravní nehodě osobního vozidla na 
30. km dálnice D46 ve směru od Prostějova na Olomouc.  Z hoří-
cího vozu, který po kotrmelcích skončil v příkopu, vytáhl mladé-
ho řidiče další řidič. 

PROSTĚJOV Chcete-li třeba pár 

sazenic rajčat, cuketu či okurek, 

nemusíte za kvalitou zrovna 

do trhu. Stačí, když se zastaví-

te u  jednoho z  řadových domů 

v Čechovicích. Na pultíku stojícím 

u vrat najdete vše, co potřebuje-

te. Obyvatelé domu již několik 

let nabízejí touto formou prodej 

přebytků ze zahrádky.  

V jarní nabídce jsou třeba sazeni-
ce tyčkových, růžových či balko-
nových rajčat, cukety i okurky.  Za 
vybrané zboží kartou nezaplatíte, 
peníze vhodíte do schránky na vra-
tech. Přidaná je i prosba, na kterou 
lidé slyší. Obaly od sazenic totiž vra-
cejí zpět majitelům do další připra-
vené bedýnky.
Vzhledem k tomu, že v průběhu léta 
a podzimu jsou v nabídce už hotové 
výpěstky a majitelé to nevzdali, zdá 
se, že lidská slušnost ještě nevymřela. 
A to je moc dobře. 

OLOMOUCKÝ KRAJ Českem se v letošním roce více než kdy dřív šíří 
žloutenka typu A, známá jako nemoc špinavých rukou. Za celý loňský 
rok prodělalo žloutenku typu A 636 lidí, letos je to k 28. dubnu už 424 
osob, což je víc než desetinásobek toho, co za stejné období loňského 
roku. Nevyhnula se ani našemu kraji, kde nemocných stále přibývá.
 „Trend je v tuto chvíli stále rostoucí. Nárůst je ale zatím pomalý a daří se nám 
epidemii zatím korigovat. Máme to nyní pod kontrolou a snažíme se rizikovou 
populaci edukovat,“ řekl ředitel Odboru ochrany veřejného zdraví ministerstva 
zdravotnictví Matyáš Fošum. Podle statistiky Státního zdravotního ústavu bylo 
v Olomouckém kraji v době od 1. 1. do 1. 4.  7,1 případů nemoci přepočtené 
na 100 tisíc obyvatel, což nás řadilo na druhé místo za Karlovarským krajem.
Nemoc se naštěstí zatím nešíří nekontrolovaně ve společnosti. Týká se 
hlavně vyloučených lokalit a sociálně slabších osob žijících ve zhoršených 
hygienických podmínkách.
Virus žloutenky se přenáší stolicí. Pokud si ale nemocný špatně myje ruce po 
opuštění toalet, může virus roznášet na další předměty, potraviny nebo oso-
by. „Hlavním doporučením je proto dodržovat hygienu při každém opuště-
ní toalet, před přípravou jídla nebo po návratu domů,“ sdělila pro Večerník 
mluvčí Krajské hygienické stanice Markéta Koutná. (kib)
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DOLOPLAZY, OTASLAVICEDOLOPLAZY, OTASLAVICE Fotbalové utkání IV. třídy 
OFS Prostějov mezi Doloplazy a rezervním mužstvem Kos-
telce na Hané bylo předčasně ukončeno. Pár minut před kon-
cem totiž rozvášněný divák trefil mladého rozhodčího Jana 
Krátkého z Otaslavic prázdným půllitrem od piva přímo do 
hlavy! Dvacetiletého arbitra záhy odvezla sanitka do nemoc-
nice s otřesem mozku.
Při vesnických zápasech jsou hráči i fotbaloví fanoušci zvyklí na 
ledasco, ale inzultace rozhodčího tak tvrdým způsobem, to už je 
za hranicí všeho! Zápas se hrál v neděli 26. dubna. Co se událo? 
Večerník získal exkluzivní zpověď sudího, který se z  otřesu ne-
vzpamatoval ještě dodnes. „První poločas proběhl v naprostém 
klidu, domácí vedli dva nula. Problémy začaly ve druhé půli. Něco 
jsem nezapískal, pak jsem jeden souboj rozhodl ve prospěch Kos-
teleckých. A od této chvíle se hráči na hřišti začali hádat, postr-
kovat, prostě se mi utkání začalo tak trochu vymykat z  rukou,“ 
přiznal Večerníku mladý, teprve dvacetiletý rozhodčí Jan Krátký 
z Otaslavic, který okresní přebor píská teprve druhým rokem. 
„Zásadní okamžik nastal, když jsem sice odpískal faul na dolo-
plazského útočníka, nicméně kosteleckého hráče jsem červenou 
kartou nepotrestal. V tom jsme se začali hádat, neboť domácí po-
žadovali vyloučení, což jsem odmítl. Slyšel jsem i spoustu nadá-
vek od diváků, přesto jsem věřil, že zápas zvládnu dovést do kon-
ce. Bohužel! Dvě minuty před koncem jsem v blízkosti pomezní 

čáry u střídaček řešil spor dvou hráčů o autové vhazování. A to 
je to poslední, co si vybavuji. Pak jsem jenom ucítil strašný náraz 
nějakého předmětu do hlavy a ztratil jsem na chvíli vědomí,“ po-
pisuje skandální okamžik rozhodčí. 
V tom okamžiku se okolo Jana Krátkého seběhli jak domácí, tak 
hostující hráči ve snaze mu pomoci. „Toho si nesmírně vážím. 
Hráči pak o mě pečovali i v šatně a  také zavolali sanitku. Za to 
bych jim chtěl poděkovat. Teprve až později jsem se dozvěděl, že 
jeden z diváků po mně hodil půllitr od piva a trefil mě přímo do 
temene hlavy. Vím, kdo to byl, protože se mi přišel do šatny omlu-
vit, než mě sanitka odvezla do nemocnice,“ prozradil Večerníku 
Jan Krátký, jehož otec i dědeček pískali dlouhá léta utkání prostě-
jovského okresního přeboru. 
V  nemocnici pobyl několik hodin, utrpěl tržnou ránu na hlavě 
a otřes mozku. Jeho inzultace určitě nezůstane bez dohry. „Pří-
padem se bude zabývat ve čtvrtek 7. května disciplinární komise 
OFS a s největší pravděpodobností také policie. Alespoň mi to 
sdělil ošetřující lékař, který bude posílat oznámení policistům,“ 
uzavřel své vyprávění jeden z nejmladších rozhodčích Prostějov-
ska. Podle svých slov teď delší dobu na hřiště nevyběhne. „Byl 
a stále je to pro mě obrovský šok, ze kterého se jen tak nevzpama-
tuji! Tohle jsem ještě při fotbale nezažil, stejně jako můj táta nebo 
děda. Je to hrozné, co se dnes může stát i na fotbale v nejnižších 
soutěžích...,“ ukončil svoji zpověď Jan Krátký.

Práce rozhodčího není nic příjemného na všech 
frontách, ale především na těch nejnižších se čas-
to jedná o  řadu různých problémů, které musí 
následně řešit komise. Jednou věcí je samozřejmě 
fakt, že kvalita arbitrů se zvyšuje i podle úrov-
ní, ale stejně jako hráči dělají chyby, může přijít 
i chyba od sudího. Někdy se však emoce dosta-
nou do takových rozměrů, že je následně vše 
špatně. Nejeden případ pak najdeme každým 
rokem, ale co se událo před deseti lety v Dolopla-
zech, to už bylo silně přes čáru. Tohle byl navíc 
také jeden z posledních momentů zdejší kopané, 
závěr tak nedopadl zrovna v nejlepším světle. Na 
kariéru rozhodčího se Jan Krátký po této zkuše-
nosti rozhodl vykašlat. (jaf)
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SKANDÁL NA VESNICKÉM FOTBALE
ÍÍHOHO TREFILITREFILI  

Martin ZAORAL
JI NEMOHOU

ANI
Vyhlídka na Kosíři byla slavnostně otevře-
na v roce 2013. Necelé čtyři roky nato byla 
na dlouhých 16 měsíců uzavřena, a to kvůli 
problémům s  naklánějícím se schodištěm. 
Potíže se i kvůli sporům ohledně financová-
ní dlouho nedařilo vyřešit. Opět se vyhlídka 
otevřela až v červnu 2018. Jenže v říjnu 2023 
se situace opakovala. Původně měla být roz-
hledna uzavřena pouze na měsíc, ale ukázalo 
se, že její poškození je mnohem závažnější, 
než se čekalo. Dvanáct dřevěných trámů, 
tedy celou polovinu nosné konstrukce roz-
hledny, totiž napadla hniloba. 

Téměř rok a půl nepřístupná rozhledna vzbu-
zuje emoce u  velkého množství lidí, což je 

pochopitelné i s ohledem na to, že od jara do 
podzimu na „hanácké Mont Blanc“ zamíří tisí-
ce návštěvníků. Mnozí z nich k ní mají přímo 
osobní vztah. „Coby turisté jsme si na rozhled-
ně ve veřejné sbírce koupili dva schody za dva-
cet tisíc korun a teď se na ně ani nemůžeme jít 
podívat. A rozhodně v tom nejsme sami,“ kon-
statoval mimo mnoha jiných například Vladi-
mír Grézl z turistického oddílu TJ Sigma Lutín. 
Kdo zamíří na vrchol Kosíře, může se aktuálně 
alespoň občerstvit v kiosku fungujícím v příze-
mí stavby. Ten by v případě příznivého počasí 
měl být přístupný od pátku do neděle. 

O rozhlednu se stará Mikroregion Kosířsko. 
Jeho zástupci z  řad starostů celkem devíti 

okolních obcí původně chtěli nahradit dře-
věné trámy ocelovými nosníky. Tato varianta 
však již v průběhu loňského roku padla. „Ná-
klady na rekonstrukci by přesáhly tři miliony 
korun, což pro nás bylo finančně nepřijatelné. 
Nechali jsme si zpracovat jiný posudek, který 
hovoří o  levnější variantě. Jenže zatím stále 
nevíme, na kolik by nás taková oprava přišla,“ 
vyjádřil se v průběhu uplynulého týdne před-
seda Mikroregionu Kosířsko Dalibor Kolář.

Právě starostové jednotlivých obcí se sešli 
poslední dubnové úterý na společném jed-
nání, kde se probírala právě rozhledna. Jaký 
byl jeho výsledek? „Ve hře jsou v  podstatě 
tři možnosti. Buď necháme rozhlednu opra-

vit a  zároveň vyčleníme více peněz na její 
údržbu, které jsou nezbytné s  ohledem na 
její věk, nebo stavbu necháme zcela zbourat 
a místo ní postavíme novou, což by ovšem 
představovalo značné finanční náklady. Třetí 
možností je to, že po demolici ze získaného 
materiálu na místě rozhledny necháme vy-
budovat něco jiného za výrazně méně pe-
něz,“ tlumočil Dalibor Kolář s tím, že o dal-
ším osudu rozhledny by měli rozhodnout 
zastupitelé všech devíti zúčastněných obcí. 
Kdy se tak stane, však zatím není známo.  

Rozhledna se tak letos otevření určitě ne-
dočká. Jedním z  investorů její výstavby byl 
i Olomoucký kraj. „S panem hejtmanem jsme 

o  celé záležitosti již jednali, ale bylo to ne-
dlouho po ničivých záplavách na Jesenicku, 
takže zřejmě nelze počítat s tím, že bychom 
v  průběhu letošního roku z  hejtmanství fi-
nanční podporu na rozhlednu obdrželi,“ vy-
jádřil se v této souvislosti Dalibor Kolář. 

Nedalo nám to, abychom se nezeptali, jak je 
možné, že se rozhledna vybudovaná teprve 
před dvanácti lety potýká s  tak zásadními 
technickými problémy. „Nemá to jeden jedi-
ný důvod, sešlo se více menších faktorů. Dá 
se říci, že svoji roli sehrály požadavky archi-
tektů a  zároveň tlak na co nejnižší náklady 
a  také úroveň řemeslného zpracování,“ rea-
goval na závěr Dalibor Kolář.

VeVe hřehře jeje i demolicei demolice
VELKÝ KOSÍŘ Je to jedno z nejožehavějších témat v regionu. 
Přestože se sezóna rozjela, jedna z nejvíce navštěvovaných tu-
ristických dominant našeho regionu zůstává zavřená. Oblíbená 
rozhledna nacházející se na vrcholu Velkého Kosíře, kam bě-
hem léta míří tisíce turistů, neotevře ani letos. A jednou z vari-
ant je i to, že neotevře nikdy.    

-

Foto: Milan Samochin
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Tento týden bylo sděleno obvinění 
45leté ženě z  Prostějova, která si 
sjednávala úvěrové smlouvy, ale 
peníze nevracela. V průběhu měsí-
ce prosince roku 2022 si sjednala 
dva úvěry na celkovou částku 80 
000 korun. V  období od konce 
června roku 2023 do konce dubna 
2024 si sjednala dalších šest úvěrů 
u různých společností a půjčila si 
nemalou částku. 

TenT tto ýdtýdtýden b lb lbylo sděldělěleno bbob ivině íěění

Ve všech případech uváděla při 
sjednávání smluv nepravdivé 
údaje, které byly důležité pro 
posouzení, zda jí bude úvěr po-
skytnut. Na základě smyšlených 
informací jí byly úvěry schváleny 
a  225  500  korun vyplaceno na 
bankovní účet. Žena byla obvině-
na z  trestného činu úvěrový pod-
vod, za který jí hrozí dle trestního 
zákoníku odnětí svobody od jed-
noho roku do pěti let.

225 500

s
168

Prostějovská policie vyhlásila

celostátní pátrání

po dvojici osob.

Strážci zákona žádají veřejnost

o pomoc při jejich dopadení —

— aby v případě zjištění místa

pobytu uvedených osob

neprodleně kontaktovali 

kterékoliv oddělení Policie ČR 

prostřednictvím bezplatné 

linky 158.

se narodil 22. dubna 1994 
a  trvalé bydliště má hlášeno 
v okrese Prostějov. Na hleda-
ného vyhlásila prostějovská 
policie celostátní pátrání dne 
6. prosince 2024. Jeho zdán-
livé stáří je mezi 29 až 31 lety, 
měří mezi 170 až 180  centi-
metry, má hnědé vlasy, hně-
dý plnovous a hnědé oči.

se narodil 8. ledna 2009 a trva-
lé bydliště má hlášeno v okre-
se Prostějov. Na hledaného 
vyhlásila prostějovská policie 
celostátní pátrání dne 5. dub-
na 2024. Jeho zdánlivé stáří je 
v rozmezí od 14 do 16 let, měří 
mezi 160 až 163 centimetry, 
má hubenou postavu, modré 
oči a plavé blond vlasy. 

MIROSLAV JIRÁSEK

TOMÁŠ BLÁHA

PO DVOJICI
HLEDANÝCHZE SOUDNÍ SÍNĚ

JEDNATELKA ODSOUZENA,JEDNATELKA ODSOUZENA,

PROSTĚJOV Tohle se vleče neuvěřitel-

ně dlouho. Dle obžaloby firma Spreso 

v letech 2015 až 2017 do Kralic neo-

právněně navezla minimálně dvacet 

tisíc tun toxického materiálu z  celé 

střední Moravy. Mělo se jednat ze-

jména o kaly z čistíren odpadních vod. 

Přestože daná záležitost přímo ohro-

žovala zdraví obyvatel Kralic na Hané 

i sousedních Hrdibořic, viníka se pro-

stějovskému soudu podařilo usvědčit 

až nyní. Ani po rozsudku však není 

jasné, kdo zaplatí způsobenou škodu. 

CYKLISTA ZNIÈIL ZÁVORU V NEMOCNICICYKLISTA ZNIÈIL ZÁVORU V NEMOCNICI

Opilec nemìl 
-

-

PROSTĚJOVPROSTĚJOV V sobotu 26. dubna 2025 okolo 13.45 hodin došlo 
k poškození vjezdové závory v Mathonově ulici. Starší muž vyjíž-
dějící z nemocnice do ní narazil a ujel. Pátrají po něm policisté.
Muž bezprostředně po nehodě ujel směrem k Hloučelní ulici. Způso-
bená škoda byla předběžně vyčíslena na 15 tisíc korun.
„Vzhledem k tomu, že dotyčný muž tuto událost neoznámil a z místa 
odjel, obracíme se na něj, aby kontaktoval dopravní inspektorát v Pro-
stějově osobně, na t. č. 974 781 251 nebo využil linku 158. Žádáme 
také případné svědky, kteří by k dané události nebo totožnosti starší-
ho muže mohli poskytnout jakékoli informace, aby nás kontaktovali 
na lince 158. Za spolupráci a informace vedoucí k objasnění této udá-
losti děkujeme,“ doplnila policejní mluvčí Miluše Zajícová. (kib)

IVAŇIVAŇ Okresní soud v Prostějově vyzývá každého, kdo zná okol-
nosti, z nichž lze zjistit datum smrti Jaroslava Buchty narozeného 
1953, posledně bytem trvale Ivaň 187, nebo zná okolnosti, které 
by k takovému zjištění mohly vést, aby o nich podal ve lhůtě jed-
noho měsíce od uveřejnění vyhlášky zprávu soudu. 
Jaroslav Buchta byl nalezen beze známek života svým synem v pátek 
13. 12. 2024 kolem 13.25 hodin v místě bydliště. Přivolaný lékař Zdra-
votnické záchranné služby Olomouckého kraje konstatoval smrt a da-
tum stanovil odhadem na tentýž den 13. 12. 2024 v 1 hodinu. Zemřelý 
byl viděn živý naposledy 12. 12. 2024 rodinnými příslušníky. 
Soud oznamuje, že vyhláška byla vyvěšena 25. 4. 2025 a po uplynutí 
lhůty jednoho měsíce od jejího uveřejnění vydá rozhodnutí, ve kterém 
určí den smrti Jaroslava Buchty. „Proti tomuto usnesení není odvolání 
přípustné,“ doplnila samosoudkyně Ivana Pazderová. (kib)

PROSTĚJOV Minulé pondělí krátce před půlnocí jel 55letý muž na 
elektro koloběžce po Jiráskově náměstí ve směru od Blahoslavovy uli-
ce k Plumlovské. Ale nedojel.
„U jednoho z domů nezvládl řízení, spadl a zranil se. Celý průběh havárie 
viděla nedaleko nacházející se hlídka policistů, která přivolala záchrannou 
službu. Záchranáři muže po prvotním ošetření převezli do nemocnice na 
další vyšetření,“ informovala policejní mluvčí Miluše Zajícová. Ještě před 
převozem u něj policisté provedli dechovou zkoušku. „Byla pozitivní s hod-
notou 1,52 promile, další měla hodnotu 1,51 promile,“ doplnila Zajícová. 
Hmotná škoda byla předběžně stanovena na 1 tisíc korun. (kib)

PROSTĚJOV Mi lé dělí k á ř d ů

pod kontroloupod kontrolou

O  vyvážení odpadu mimo prostor skládky ne-
mohlo být pochyb, ostatně ve své výpovědi to 
přiznala sama obžalovaná. Potvrzovaly to i  další 
důkazy. „Z  výpovědi řidiče jasně vyplynulo, že 
docházelo k  zavážení materiálu mimo vymeze-
nou skládku, tím byl porušen nejen provozní řád, 
ale i zákon o nakládání s odpady,“ zdůraznil ve své 
závěrečné řeči státní zástupce Jaroslav Miklenda, 
podle něhož firma vše dělala hlavně kvůli zisku. 
„Za uvedené období vyinkasovala zhruba 12 mi-
lionů korun, což drželo společnost nad vodou,“ 
dodal Miklenda. 
Teprve po konci společnosti Spreso laboratorní 
rozbory odhalily, že tu měl být ukládán i nebez-
pečný odpad, který kontaminoval podzemní 
vody v  okolí skládky. Závěry analýz ukázaly, že 
takový způsob nakládání s odpady může ohrozit 
zdraví lidí z Kralic na Hané i sousedních Hrdibo-
řic. I z tohoto důvodu bylo vydáno rozhodnutí, že 
pozemky musí být sanovány.  

Likvidaci nechce zaplatit nikdo Likvidaci nechce zaplatit nikdo 
Jenže na to ani po letech nedošlo. Problém je 
v  tom, že se dosud přesně neví, kdo vlastně 
nastalou škodu zaplatí. Jako poškození v před-
mětné záležitosti figurovala zemědělská spo-
lečnost Klas, která po obžalované požadovala 
10,4 milionu korun, a městys Kralice na Hané, 

který chtěl 44,8 milionu korun. Právě takto 
byly předběžně vyčísleny náklady na likvidaci 
ekologické havárie na jejich pozemcích, na něž 
nechávala společnost Spreso řízená Lenkou 
Zapletalovou materiál obsahující toxické látky 
vyvážet. Je celkem logické, že ani městys, ani 
zemědělci se rozhodně neženou do toho, aby 
likvidaci škody zaplatili ze svého. „Společnost 
Spreso skončila v  likvidaci a  její jednatelka je 
tak jedinou osobou, po níž je možné požado-
vat náhradu za způsobenou škodu. To, že zatím 
tyto nároky nevznikly, neznamená, že v  bu-
doucnu nevzniknou,“ zdůraznil právní zmoc-
něnec zastupující městys Kralice na Hané. 

Precizně připravená obhajoba vznesla spoustu 
námitek jak proti samotné obžalobě, tak i  pro-
ti procesním postupům v  dokazování celého 
případu. Argumentovala mimo jiné tím, že část 
odpadu nechával na vedlejší pozemky navážet 
již předchůdce Lenky Zapletalové ve funkci 
jednatele společnosti Spreso, který byl zároveň 
přítelem její matky, a proto mu důvěřovala. Zá-
roveň naznačovala, že v tom mohla pokračovat 
i nástupnická organizace EFG, která navíc veřej-
ně deklarovala, že ekologickou zátěž na své ná-
klady zlikviduje a dál bude v areálu provozovat 

kompostárnu. Samotná obžalovaná se pak neu-
bránila emocím. „Kvůli celé záležitosti už jsem si 
vytrpěla svoje. Setkala jsem se s výhružkami, že 
mě oběsí na struně od kytary, poničili mi auto, 
a nakonec jsem se musela z Kralic vystěhovat,“ 
uvedla ve své závěrečné řeči Zapletalová. 

Soudce Petr Vrtěl se po precizním a  dlouhodo-
bém zvažování všech aspektů případu a  vypo-
řádání se všemi námitkami obhajoby nakonec 
přiklonil na stranu obžaloby a  Lenku Zapleta-
lovou uznal vinnou. Mimo jiné upozornil na to, 
že o  výrazném nárůstu vyváženého odpadu na 
okolní pozemky v době, kdy za firmu odpovídala 
obžalovaná, svědčí předložené snímky z aplikace 
Google maps. Obžalovaná tak nakonec odcházela 
s dvouletým trestem, který byl na tři roky odlo-
žen, a zároveň tříletým zákazem vykonávat funkci 
statutárního orgánu. 

Co se týče škody, tak městysi přiznal pouze řá-
dově několik tisíc korun, který vydal na oplocení 
a zabezpečení celého areálu, se zbytkem nároků 
odkázal poškozené na civilní soud. 
Rozsudek dosud není pravomocný, obě strany si 
ponechaly lhůtu pro možnost odvolání. 

Martin
ZAORAL

Foto: Martin Zaoral
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Ema HODULÁKOVÁ
27. 04. 2025 | 50 cm | 2,64 kg

Otonovice

Maia RATIBORSKÁ
26. 04. 2025 | 50 cm | 3,54 kg

Mostkovice

Victoria RUBER
29. 04. 2025 | 48 cm | 2,35 kg

Němčice nad Hanou

Tea SIKOROVÁ
27. 04. 2025 | 50 cm | 4,04 kg

Prostějov

Petr ŠUP
29. 04. 2025 | 53 cm | 4,30 kg

Přerov

www.vecernikpv.cz6

BUBLINA

galerie miminek na www.vecernikpv.cz

VÁŽENÍ RODIČE,
Fotografie narozených miminek pořizujeme každou středu v porodnici Nemocnice Prostějov. Pokud již miminko na pokoji nezastihneme a máte zájem, aby 
snímek miminka byl zveřejněn na této straně Večerníku v rámci rubriky „Vítejte na světě“, zašlete fotografii na adresu miminka@vecernikpv.cz a dodejte k tomu 
údaje: jméno a příjmení miminka, datum narození, výška a váha při narození a také adresu bydliště, na kterou vám pak zašleme jako dárek graficky redakčně 
zpracovaný  obrázek. Pro snazší a rychlejší komunikaci uvádějte i tel. kontakt. Děkujeme! 

Redakce PROSTĚJOVSKÉHO Večerníku

Posílejte 
svá miminka

Osud jeho matky Milouše byl zvláštní hned od 
prvopočátku. Milouše přivezl z tržiště ve Viet-
namu soukromý chovatel. „V době, kdy zvířeti 
dával jméno, netušil, že se jedná o samici, neb 
Milouš byla po čertech černá. S  přibývajícím 
časem se mezi ní a manželkou chovatele vytvo-
řil ne příliš přátelský vztah, a tak jednoho dne 
čelil chovatel ultimátu ze strany ženy „buď já, 
nebo opice“. Koho si vybral, je v Zoo Olomouc 
zřejmé,“ vysvětluje zooložka Jitka Vokurková. 
První giboni přímo z  Vietnamu se zabydle-
li v  olomoucké zahradě poprvé v  roce 1988. 
A špatně se jim tu rozhodně nedařilo. V olo-
moucké zoo se doposud narodilo 12 mláďat.
¬¬¬¬Přirozeným biotopem pro tyto primá-
ty jsou lesy v oblastech Asie. Živí se rostlin-

nou potravou, jako jsou různé plody a listy. 
Ti, kteří si přivstanou, mohou obdivovat gi-
boní zpívání. Označují si tak teritoria a jejich 
hlas bývá slyšitelný do vzdálenosti až 1,5 km.
Obě pohlaví gibonů zlatolících se rodí ve 
světlé barvě. Po zhruba roce věku života se 
však přebarvují do černé barvy. Pro samce 
je konečné, samice se ale v období pohlav-
ního dospívání ještě jednou přebarví zpět na 
světlou barvu, která jim už zůstává. Přiznat 
barvu bývá u gibonů mnohdy riskantní, ne-
boť pro samici je výhodnější „tvářit se“ déle 
jako samec, jenž je z rodiny k samostatnému 
životu vyháněn později. Přibližně ve věku 7 
roků musí rodinu opustit všechna mláďata 
– v tuto dobu jsou dospělá. Mladé samičky 

většinou vyhánějí matky, samce zase otcové. 
V  rodině tak většinou zůstává chovný pár 
s 2 až 3 mláďaty různého věku. 
Giboni jsou ohrožováni především ztrátou 
a  degradací životního prostředí, jsou od-
chytáváni, aby se stali domácími mazlíčky, 
loveni pro maso a některé části těl se využí-
vají v tradiční asijské medicíně. V pralesní re-
zervaci v Kon Ka Kinh na rozloze 42 000 ha 
žije posledních asi 800 gibonů annámských, 
kteří jsou úzce příbuzní gibonům zlatolícím. 
Program vedoucí k ochraně gibonů fungu-
je od roku 2011 pod vedením primatologů 
z  hanojské univerzity. Zoo Olomouc tento 
program finančně podporuje od roku 2017 
a zvyšuje osvětu mezi návštěvníky. (kib)

OLOMOUC Samice gibona zlatolícího se po téměř 3 letech stala opět matkou. Poslední mládě porodila 
4. 6.  2022, to letošní 19. 4. 2025. Samice se rozhodla rodit téměř v pravé poledne na Bílou sobotu, kdy bylo v Zoo 
Olomouc velké množství návštěvníků. Někteří z nich měli možnost pozorovat porod v přímém přenosu. Samice 
má 37 let a jedná se o její již sedmé mládě. Jeho pohlaví se chovatelé dozvědí přibližně v jeho 9 až 12 měsících.

barvu barvu mají miminkomají miminko

2× foto: Zoo Olomouc  

PROSTĚJOV Na portál znesnaze21.cz se 
s prosbou o pomoc obrátila Silvie Pavlo-
vá. Maminka pětiletého Leoše je na péči 
o něj sama. Chlapeček má oslabenou 
imunitu, často stoná a do školky může 
chodit jen pár dní v týdnu. Maminka by 
si pro něj přála vlastní koutek, kde by měl 
své zázemí v podobě prostoru pro hraní, 
učení i odpočinek.

Kvůli Leoškově zdravotnímu stavu nemůže 
maminka pracovat. Jsou tak odkázáni jen na 
příspěvek na péči, přídavky na dítě a příspě-
vek na bydlení. „Po zaplacení základních vý-

dajů nám ale nezůstává téměř nic na živoby-
tí, léky, školkovné nebo další potřebné věci,“ 
netají své obavy Silvie. 
Z vybraných peněz by předškolákovi ráda 
vybudovala koutek, kde by měl prostor pro 
hraní, učení i odpočinek. „Chci podpořit 
jeho rozvoj a zajistit mu vše, co potřebuje 
k tomu, aby měl šanci vyrůst ve šťastného 
a zdravého kluka. Výtěžek ze sbírky použiji 
také na uhrazení školkovného,“ doplnila Sil-
vie, která ze srdce děkuje všem, kteří se roz-
hodnou sbírku podpořit.
Cílová částka je 40 tisíc korun, přispět můžete 
po dobu tří měsíců na portále znesnaze21.cz.

e21.cz 

PROSTĚJOV Na portál znesnaze21.cz se dajů nám ale nezůstává téměř nic na živoby-yy

Kristýna
BOHATOVÁ
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SStudený máj, v  stodole ráj, ale tudený máj, v  stodole ráj, ale 
snad už bude jen hezky. Každo-snad už bude jen hezky. Každo-

pádně je dobré si najít čas na čtení, pádně je dobré si najít čas na čtení, 
tak se zase začteme do kronik.tak se zase začteme do kronik.

VV  květnu 1955 se v  Prostějo-  květnu 1955 se v  Prostějo-
vě uskutečnila první krajská vě uskutečnila první krajská 

spartakiáda na stadionu Sokol I. spartakiáda na stadionu Sokol I. 
Dále bylo založeno výrobní druž-Dále bylo založeno výrobní druž-
stvo Drustav (později přejmeno-stvo Drustav (později přejmeno-
váno na Stavba).váno na Stavba).

VV květnu 1975 proběhla v muzeu  květnu 1975 proběhla v muzeu 
vernisáž výstavy olejů a pastelů vernisáž výstavy olejů a pastelů 

prostějovského rodáka Dušana Ja-prostějovského rodáka Dušana Ja-
nouška. Janoušek žil v  letech 1928 nouška. Janoušek žil v  letech 1928 
až 1996. Narodil v  rodině středo-až 1996. Narodil v  rodině středo-
školského profesora a  regionálního školského profesora a  regionálního 
historika Vojtěcha Janouška. První historika Vojtěcha Janouška. První 
kroky k výtvarnému umění učinil na kroky k výtvarnému umění učinil na 
zdejší reálce pod vedením Antonína zdejší reálce pod vedením Antonína 
Kameníka, Jiřího Votýpky a Jarosla-Kameníka, Jiřího Votýpky a Jarosla-
va Porta. V  letech 1945–1950 stu-va Porta. V  letech 1945–1950 stu-
doval u  profesora Karla Langra na doval u  profesora Karla Langra na 
Vyšší škole uměleckého průmyslu Vyšší škole uměleckého průmyslu 
v  Brně. Dále pokračoval ve studiu v  Brně. Dále pokračoval ve studiu 
na katedře výtvarné výchovy Ko-na katedře výtvarné výchovy Ko-
menského univerzity v  Bratislavě menského univerzity v  Bratislavě 
u  Eugena Nevana. Studia ukončil u  Eugena Nevana. Studia ukončil 
v  roce 1953. Janouškovo učitelské v  roce 1953. Janouškovo učitelské 
působení je spjaté s katedrou výtvar-působení je spjaté s katedrou výtvar-
né výchovy Pedagogické fakulty UP né výchovy Pedagogické fakulty UP 
v  Olomouci. V  roce 1984 byl jme-v  Olomouci. V  roce 1984 byl jme-
nován profesorem pro obor kresba, nován profesorem pro obor kresba, 
grafika a  kompozice. Řadu let byl grafika a  kompozice. Řadu let byl 
také vedoucím katedry. A co květen také vedoucím katedry. A co květen 
2015? Květnové rokování u  Okres-2015? Květnové rokování u  Okres-
ního soudu v  Prostějově týkající se ního soudu v  Prostějově týkající se 

žaloby Prioru na město Prostějov žaloby Prioru na město Prostějov 
a  společnost Manthellan ohledně a  společnost Manthellan ohledně 
smlouvy o  výstavbě obchodního smlouvy o  výstavbě obchodního 
centra bylo velmi rychlé. Soudce centra bylo velmi rychlé. Soudce 
vynesl verdikt po pouhé čtvrtho-vynesl verdikt po pouhé čtvrtho-
dině. Byl jednoznačný. Smlouva je dině. Byl jednoznačný. Smlouva je 
neplatná. „Ve výběrovém řízení byla neplatná. „Ve výběrovém řízení byla 
jasně dána podmínka, že v  novém jasně dána podmínka, že v  novém 
centru bude společenský sál. Město centru bude společenský sál. Město 
ale následně po čase tuto podmín-ale následně po čase tuto podmín-
ku vypustilo a  společenský dům se ku vypustilo a  společenský dům se 
rozhodlo vybudovat na své náklady. rozhodlo vybudovat na své náklady. 
To považuji za nezákonné jednání,“ To považuji za nezákonné jednání,“ 
zdůvodnil své rozhodnutí soudce zdůvodnil své rozhodnutí soudce 
Josef Růžička. Dne 29. května do-Josef Růžička. Dne 29. května do-
poledne byla slavnostně otevřena poledne byla slavnostně otevřena 
zrekonstruovaná Tylova ulice. Do-zrekonstruovaná Tylova ulice. Do-
davatelem prací byla firma Firesta davatelem prací byla firma Firesta 
– Fišer, rekonstrukce, stavby Brno. – Fišer, rekonstrukce, stavby Brno. 
V  rámci 1. etapy regenerace úseku V  rámci 1. etapy regenerace úseku 
Libušinka – Tetín byla vybudována Libušinka – Tetín byla vybudována 
komunikace se živičným povrchem komunikace se živičným povrchem 
v délce zhruba 1 200 m2, parkoviště v délce zhruba 1 200 m2, parkoviště 
pro 97 aut (z toho 5 pro imobilní ob-pro 97 aut (z toho 5 pro imobilní ob-
čany), 350 m2 chodníků s možností čany), 350 m2 chodníků s možností 
pojezdu požárních vozidel a 500 m2 pojezdu požárních vozidel a 500 m2 
ostatních chodníků. Vysazeno bylo ostatních chodníků. Vysazeno bylo 
přes dvacet nových stromů a  více přes dvacet nových stromů a  více 
než 1 300 keřů, vznikla také plocha než 1 300 keřů, vznikla také plocha 
zhruba 1 200 m2 nových trávníků. zhruba 1 200 m2 nových trávníků. 
Celkové náklady na rekonstrukci Celkové náklady na rekonstrukci 
dosáhly částky 7 700 000 korun. Ve-dosáhly částky 7 700 000 korun. Ve-
doucí Územního odboru PČR Pro-doucí Územního odboru PČR Pro-
stějov plk. Mgr. Pavel Novák ocenil stějov plk. Mgr. Pavel Novák ocenil 
policisty – nadstrážmistra Martina policisty – nadstrážmistra Martina 
Jeneše a praporčíka Jana Dobeše za Jeneše a praporčíka Jana Dobeše za 

záchranu života mladé ženy, která záchranu života mladé ženy, která 
havarovala v neděli 10. května ráno havarovala v neděli 10. května ráno 
mezi obcemi Laškov a Bohuslavice. mezi obcemi Laškov a Bohuslavice. 
Hlídka policistů dopravního inspek-Hlídka policistů dopravního inspek-
torátu Prostějov se tehdy vracela torátu Prostějov se tehdy vracela 
z  šetření předchozí dopravní neho-z  šetření předchozí dopravní neho-
dy společně s  vozidlem odtahové dy společně s  vozidlem odtahové 
služby, když si všimla havarovaného služby, když si všimla havarovaného 
vozu, který narazil do stromu a začal vozu, který narazil do stromu a začal 
silně doutnat. Policejní hlídka a řidič silně doutnat. Policejní hlídka a řidič 
odtahové služby okamžitě zastavili. odtahové služby okamžitě zastavili. 
Policisté zraněné ženě poskytli ihned Policisté zraněné ženě poskytli ihned 
první pomoc a do příjezdu přivolané první pomoc a do příjezdu přivolané 
zdravotnické záchranné služby zajis-zdravotnické záchranné služby zajis-
tili i nezbytnou péči. Zraněnou pře-tili i nezbytnou péči. Zraněnou pře-
sunuli do bezpečné vzdálenosti, pro-sunuli do bezpečné vzdálenosti, pro-
tože začal hořet motorový prostor. tože začal hořet motorový prostor. 
Policisté i  řidič odtahového vozidla Policisté i  řidič odtahového vozidla 
svým rychlým zásahem zachránili svým rychlým zásahem zachránili 
mladé ženě život. Územní sdružení mladé ženě život. Územní sdružení 
ČZS Prostějov pořádalo Zemské ČZS Prostějov pořádalo Zemské 
kolo Floristické soutěže. Uskutečni-kolo Floristické soutěže. Uskutečni-
lo se 29. května v prostorách Spole-lo se 29. května v prostorách Spole-
čenského domu v Prostějově.čenského domu v Prostějově.

VVšichni účastníci, kterých byly šichni účastníci, kterých byly 
tři desítky, měli rovné podmín-tři desítky, měli rovné podmín-

ky v  podobě rostlinného materiálu, ky v  podobě rostlinného materiálu, 
doplňkový materiál si mohli donést doplňkový materiál si mohli donést 
vlastní. Na práci měli dvě hodiny. vlastní. Na práci měli dvě hodiny. 
Vítězem žákovské kategorie se stal Vítězem žákovské kategorie se stal 
Adam Hofer z Frýdku Místku, v ju-Adam Hofer z Frýdku Místku, v ju-
niorech byla první Daniela Mlčů-niorech byla první Daniela Mlčů-
chová z  Karviné a  v  dospělých zví-chová z  Karviné a  v  dospělých zví-
tězila Petra Hrabalová z Prostějova. tězila Petra Hrabalová z Prostějova. 
Zástupci Občanského sdružení Čer-Zástupci Občanského sdružení Čer-
vené barety předali slavnostně v ob-vené barety předali slavnostně v ob-

řadní síni prostějovské radnice pa-řadní síni prostějovské radnice pa-
mětní medaile k 70. výročí konce II. mětní medaile k 70. výročí konce II. 
světové války. Medaile a  certifikáty světové války. Medaile a  certifikáty 
převzali jednak pamětníci válečných převzali jednak pamětníci válečných 
událostí, jednak také příslušníci sou-událostí, jednak také příslušníci sou-
časných ozbrojených a  bezpečnost-časných ozbrojených a  bezpečnost-
ních složek a sborů a zástupci státní ních složek a sborů a zástupci státní 
správy, samosprávy, představitelé správy, samosprávy, představitelé 
občanských sdružení a neziskových občanských sdružení a neziskových 
organizací. organizací. 

TTakový byl květen v  minulosti akový byl květen v  minulosti 
a nám nezbývá než popřát klid-a nám nezbývá než popřát klid-

ný a pohodový ten letošní.ný a pohodový ten letošní.

A N A L Ý Z A
Martina
Mokroše
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Na poli mezi nemocnicí a zimním stadionem byl nalezen vážně zraněný čáp bílý. Rentgen odhalil broky v jeho těle – někdo na chráně-
ného ptáka zřejmě úmyslně střílel. Zranění byla tak vážná, že musel být utracen. Případ se může stát předmětem policejního šetření 
a pachateli hrozí vysoký trest. Událost pobouřila desítky lidí, kteří nešetřili slovy.

Takovou dálku letí a v Česku se najde blbý deb*l, který z kra-
tochvíle střílí na čápi. Dokavaď budou v této zemi špatné zá-
kony na ochranu zvířat, tak to bude stále stejné.

Ale toto už je moc, už by to měla řešit policie.

Ten kdo to udělal a myslí si, že je hrdina, nechť se jde léčit 
a nikdy nevyleze z blázince, totální ubozak.
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Poslední týdny trávím hodně času 
mezi milovníky Petrova cechu. A to 
mě přimělo zavzpomínat. 
Ryby nemusím, občas sním zaviná-
če či sardinkovou pomazánku, z vá-
nočního kapra by mi určo naskákaly 
pupínky. 
Velkou část svého života jsem proži-
la v ráji rybářů u plumlovské přehra-
dy. Jedno léto jsem tam z pracovních 
důvodů byla od rána do večera, a tak 
jsem navázala řadu známostí. Třeba 
s rodinou, v níž se paní starala o ro-
bátka a psa a pán odskakoval k udi-
cím. Místní rybáři byli za pár dnů 
z drobného lovce na kolaps, tahal to-

tiž jednu rybu za druhou, a to 
od prťavých plotiček 
po parádní kapry. 
A  hned všechno 
pouštěl. Nedalo 
mi to, a tak jsem 
se s nimi dala do 
řeči. Vyplynulo 
z  ní, že pán se 
zranil při fotbalu 
a doktoři mu zaká-
zali další sportování. 
Aby doma neprudil, 
paní mu pod stromeček na-
dělila rybářské vybavení. Tím ovšem 
dosáhla toho, že chytat jezdila celá 

rodina. Jenže ryby nejedli a ty, 
protože zřejmě zafungo-

vala tichá pošta, na 
jeho udice chodily 

jako do bufetu.  
Jednou se mu to 
ale nevyplatilo. 
Jako třetí rybu 
ve své kariéře 

chytl 150 cm 
velkého sumce. 

Po lítém boji, kdy 
mu fandilo asi dvacet 

kibiců, si před vyhecovaným 
davem netroufl rybu pustit. Nalo-
žili ji do deky a nesli k autu. „Jenže 

sumci se to vůbec nelíbilo, párkrát 
sebou mrskl a  vypadl do příkopu. 
Děcka vzala zbaběle do zaječích, jen 
co ta bestie otevřela hubu. Žena stála 
o dva metry dál a vydávala povely, co 
mám dělat. Ve finále už jen vzlykala, 
že zavolá vojáky, ať tu obludu zastřelí, 
protože sami dva ji nikdy nevytáhne-
me. Nakonec zastavilo jedno z pro-
jíždějících aut a posádka po zhruba 
půlhodině lovu odjížděla s  dalším 
pasažérem. Od té doby, i  kdybych 
chytl ‚Moby Dicka‘, putuje zpátky,“ 
smál se rybář.
Poučení? Není nad sardinky, nejlépe 
ve vlastní šťávě. 

Není nad sardinky 

No nebude potrestán!! Proč? Vše dělají zavistivci nebo 
totálně deb*lní lidi.

Protože ho nikdy nenajdou.

A pochopitelně nikdo nic neviděl ani neslyšel, tak ten 
hajzlík potrestán nebude.

Nebojte. Myslím, že i na tohodle zm*da se už v pekle vaří voda.

G LO S A 
Kristýny 
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Hovada. Postřelit ho taky.

Ne postřelit, ale zastřelit.

Sepsat petici, na nový a tvrdší zákon pro ochranu zvířat!!!
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Hody v Držovicích se začaly pořádat 
již v  roce 2006, kdy se obec osamo-
statnila od Prostějova. Začínají vždy 
prvomájovým stavěním máje, které 
letos doplnilo vystoupení dětí z místní 
mateřské školky a také Národopisné-
ho souboru Mánes. Letošní vystou-
pení přineslo jednu velkou novinku 
v podobě šatiček, jež nechala ředitelka 
mateřinky ušít pro vystupující drobo-
tinu. Některé evokovaly tradiční mod-
rotisk a v divácích zanechaly silný do-
jem. „Děti v těch šatech byly opravdu 

nádherné,“ zavzpomínala na jarmarku 
jedna z přítomných.
Oblíbené prvomájové stavění máje 
pak doprovodily dvě tradiční soutěže. 
V klání domácích pálenek mohli pří-
tomní ochutnávat z celkem 18 vzorků, 
nejvíce jim zachutnal ten, který přine-
sl Alois Nejedlý. Soutěž O držovickó 
bochto pak byla rozdělena do dvou 
kategorií. Místní ženy do soutěže při-
chystaly celkem 9 nekynutých a 12 ky-
nutých druhů buchet, v obou katego-
riích pak nejvyšší ocenění získala Zita 
Holbová. „Letošní novinkou pak byla 
kategorie zákusků, nejlepší z nich dle 
mínění degustátorů připravila Věra 
Čižmárová,“ doplnila držovická mís-
tostarostka Jana Františka Kreplová. 
Už pátým rokem byl součástí hodů 
také Držovický jarmark pořádaný 
v  neobyčejně příjemném prostředí 
parku v  Tiché ulici. Ten v  mnohém 
připomínal prostějovské Hanácké 
hodové slavnosti, stánků bylo až pře-
kvapivě hodně a drtivá většina z nich 
nabízela věci, které jinde jen tak ne-

seženete. Konkrétně šlo například 
o proutěné výrobky, ručně vyráběnou 
keramiku, čokoládové pralinky, frgály, 
trubičky, vonná mýdla, masové a  sý-
rové speciality, víno z  jižní Moravy 
a další. Součástí akce byla i ukázka tra-
dičních řemesel, jež se zejména mezi 
dětmi těšila velké oblibě. Ostatně si 
hrnčířství, tkaní a  brašnářství mohly 
samy vyzkoušet. „Nejvíc se mi tady 
líbilo, jak hrnčířka vytvořila z  hlíny 
takovou misku a  když jsem si mohla 
zatlouct hřebíčky do kůže u brašnáře,“ 
svěřila se školačka Klárka, která ještě 
před jarmarkem stihla i výstavu zvířá-
tek na místním fotbalovém hřišti.  
Hody pak v  neděli vyvrcholily mší 
svatou v  místním kostele sv. Floriána 
a vše uzavřel eucharistický průvod ke 
kapličce sv. Floriána na kopci. „Velký 
dík patří našim hasičům, bez nichž by 
se akci v takové podobě nikdy nepoda-
řilo uspořádat,“ vzkázala Jana Františ-
ka Kreplová a jedním dechem již nyní 
pozvala všechny místní na chystané 
prázdninové promítání letního kina. 
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V Jednovì zaèala sezóna poutí  

Jednov (mls) – Nepochybně 
nejznámějším poutním místem na 
Prostějovsku je Jednov. Vyhlášená 
pouť se zde koná první červencový 
víkend, obec však hostí řadu 
menších poutí i během celého roku. 
Tou první se letos stala Pouť dětí 
a  mládeže k  Panně Marii, která se 
konala první květnový den. Pouť 
má dlouhou porevoluční tradici, 
mnozí z  jejích dřívějších dětských 
účastníků letos dorazili opět, ale už 
se svými vlastními potomky.

V Èunínì zruší pøejezd

Čunín (mls) – Tenhle přejezd upadl 
do zapomnění. Na samotném okraji 
Čunína ve směru od Stražiska nedale-
ko Čertových rybníků se v polích stále 
nachází železniční přejezd, který v mi-
nulosti využívali zejména zemědělci. 
V současnosti k němu už ani nevede 
přístupová cesta. Správa železnic nyní 
žádá o jeho oficiální zrušení, ostatně 
na pole se dá dostat i  po přejezdu 
s místní komunikací přímo v Čuníně.

Dodìlávají kanalizaci 

Horní Štěpánov (mls) – Dá se 
tudy projet, ale musíte počítat 
se zdržením. Taková je situace 
s  částečnou uzavírkou v  Horním 
Štěpánově. Důvodem je dokončení 
kanalizace, s  jejíž výstavbou se tu 
započalo už loni na jaře. Uzavírka je 
plánována do 30. června. 

Chystají se na tìlocviènu 

Plumlov (mls) – S  rekonstrukcí 
tělocvičny na základní škole počítají 
v Plumlově. Aktuálně se v  této věci 
zpracovává projektová dokumenta-
ce, následně město požádá o dotaci.

RYCHLÉ INFO
ZPRÁVY

V pondělí 28. dubna sdělili poli-
cisté z  prostějovského obvodu 
33letému muži s  kriminální mi-
nulostí podezření z  trestného 
činu krádež, kterého se měl do-
pustit začátkem února letošního 
roku. Třikrát, pokaždé v jiný den, 
se vydal do areálu společnosti 
v  Bedihošti. Do těchto míst se 
dostal bez poškození skrz op-
locení, které nebylo na všech 
místech zcela funkční. Vs-
toupil do volně přístupné bu-
dovy a  z  transformátoru odcizil 
součásti, ze kterých získal 
barevné kovy, konkrétně mosaz 
a  měď. Většinou ještě ten samý 
den navštívil sběrnu surovin 
v Prostějově, kde nakradený ma-
teriál prodal. Celková částka, 
kterou za odcizený materiál 
získal, byla necelých 52 500 ko-
run. V  minulosti se již obdob-
ného skutku dopustil a byl za něj 
odsouzen k  nepodmíněnému 
trestu odnětí svobody. Soudce 
může rozhodnout až o  tříletém 
trestu odnětí svobody.

Ve středu v  nočních hodinách 
se mladá žena účastnila akce 
Čarodějnice v  areálu kem-
pu Žralok na Prostějovsku. 
Neznámý pachatel využil její 
nepozornosti a  z  kabelky, 
kterou měla stále přehozenou 
přes rameno a  u  sebe, jí odcizil 
peněženku s  finanční hotovostí 
a  osobními doklady. Hodnota 
odcizených věcí byla vyčíslena 
na 1 800 korun.  Případ policisté 
prověřují pro trestný čin krádež.

3× foto: Facebook

Co se vám v Budětsku v poslední 
době podařilo? 

„V  uplynulých dvou letech se podařilo z  větších 
finančních projektů dokončit výměnu svítidel ve-
řejného osvětlení za LED, rekonstruovat asfaltové 
hřiště se změnou povrchu na tartan, což bylo mož-
né i díky dotacím. Také byla prodloužena část ve-
řejného vodovodu k rodinným domům. Proběhly 
též dvě rekonstrukce místních komunikací: jedné 
boční ulice a také silnice, která prochází středem 
obce, na níž byl zbourán a znovu postaven nový 
most. Ten původní byl již delší dobu v havarijním 
stavu. Celková částka za obě rekonstrukce byla 

10,5 milionu korun, i na tuto akci jsme získali do-
tace z Ministerstva pro místní rozvoj. Každý rok 
se snažíme opravit některou ze sakrálních pamá-
tek, v poslední době se jednalo o sochu U Pavlova 
kříže a sochu Panny Marie. Doplňujeme také dět-
ská hřiště o nové prvky. Určitě se daří spolupráci 
s místními hasiči a dalšími spolky.“ 

Je naopak něco, co se vám nedaří?
„Dlouhodobě se nedaří najít využití pro bývalou 
základní školu, která je již 22 let uzavřena. Budo-
va pochází z roku 1822 a její rekonstrukce by byla 
finančně náročná. V současné době je minimální 
odhad nákladů asi 25 milionů korun.“ 

Jaké plány máte pro letošní rok?
„V  tomto roce se bude pokračovat v  opravách 
bočních cest z  recyklátu, který máme uložen 
z  loňské opravy, dále se chystáme na opravu ta-
nečního parketu, rekonstrukce se dočká nástu-
piště a  čekárny u  krajské silnice a  rádi bychom 
pořídili pro děti lanovou dráhu.“ 

Kdybyste měli pro obec volně k dispozici 
10 milionů korun, do čeho byste je investovali? 
„Částku deseti milionů bychom použili na případ-
nou rekonstrukci školy nebo opravu požárních 
nádrží, na které jsme v letošním roce podali žádost 
o dotaci na Ministerstvo zemědělství.“ (mls)

ČELČICE Obec Budětsko se nachází kousek od Konice, vede přes ni hlavní silnice do Olomouce s odbočkou na Litovel v místě zvaném 
U Pavlova kříže. V nevelké obci je přitom hned 5 autobusových zastávek. Patří k ní i místní části Slavíkov a Zavadilka. V roce 2018 tu byl popr-
vé starostou zvolen Jiří Páleník, který svůj post o čtyři roky později obhájil. Navazuje tak na činnost svého tatínka, který byl rovněž starostou. 

Foto: Martin Zaoral

DRŽOVICE „Rok od roku krásnější.“ Takto zhodnotila jedna z návštěvnic 
prvomájové stavění máje v Držovicích. Právě touto tradiční akcí spojenou 
s tradičními soutěžemi odstartovaly uplynulý čtvrtek 1. května Držovické 
hody, které vyvrcholily sobotním jarmarkem a skončily nedělním prů-
vodem. Zasvěceny byly patronu všech hasičů sv. Floriánu. A právě ti ve 
spolupráci s obcí měli skutečně lví podíl na organizaci této náročné akce.

V  Držovicích postavili májku a  pustili se do hodování  aaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaaa  pppppppppppppppppppppppuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuuusssssssssssssssssssssssstttttttttttttttttttttttiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiillllllllllllllllllllllliiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiii sssssssssssssssssssssssseeeeeeeeeeeeeeeeeeeeeee dddddddddddddddddddddddoooooooooooooooooooooooo hhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhoooooooooooooooooooooooodddddddddddddddddddddddoooooooooooooooooooooooovvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvvváááááááááááááááááááááááááánnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnnníííííííííííííííííííííííííí 
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ČECHY POD KOSÍŘEM 
První máj se v zámku v Če-
chách pod Kosířem nesl 
ve znamení oslav lásky. Tu 
si mohli návštěvníci užít 
v zámecké oranžerii, v par-
ku i na Kupidově střelnici. 
Večer pak byl program 
přichystán rovněž v  oran-
žerii, kde se promítal film 
Lázeňská sezóna. Natáčel 
se právě ve zdejším zámku.

Oranžerie ukázala hned dvě podoby. 
Polovina byla ukázkou svatebního 
aranžmá, druhá místem promítání. 
„Přes zimu slouží jako skleník, máme 
zde všechny naše cizokrajné keře, kte-
ré nyní zdobí nádvoří před oranžerií. 
Občas se lidé ptají, proč z ní neudě-

láme skleník celoroční. Je to z  pro-
stého důvodu, my bychom totiž už 
nemohli poskytnout místo pro svat-
by, divadlo, promítání a  podobně. 
I když se to nezdá, náš zámek je totiž 
ve skutečnosti velmi malý. Vždyť byl 
rodinným sídlem, kde mimo panstva 

žilo jen služebnictvo,“ vysvětlovala 
edukační pracovnice a  průvodkyně 
Lenka Faltýnková. 
Ta měla nejvíce práce s  hledáním 
rozkvetlého stromu. „Ono nám to 
totiž buď všechno odkvetlo během 
týdne, nebo to kvete napůl. Takže 

jsme nakonec zvolili láskyplnou 
jabloň, na kterou zájemci věší srdíč-
ka se svými zamilovanými vzkazy,“ 
dodala Faltýnková.
Nechyběla ani Kupidova střelnice, 
dílničky pro malé i velké a fotokoutek 
pod svatebním obloukem.

Kristýna BOHATOVÁ

VRBÁTKY, DUBANY, ŠTĚTOVICE Hned ve třech obcích se na 
1. máje zdobily májky pod jednou hlavičkou, a sice obecního úřadu. Ve 
Vrbátkách, Štětovicích a Dubanech to vzali ve velkém stylu.
V 10 hodin se začalo se zdobením a stavěním ve Vrbátkách, kde čekalo 
drobné občerstvení, špekáčky, dílničky pro děti i hudba. Ve 14 hodin 
se podávalo při stejné příležitosti občerstvení s lahodnými koláčky ve 
Štětovicích. O hodinu později přišla na řadu májka v Dubanech. Tam 
zájemce čekalo občerstvení, točené pivo, makrely, a  hlavně muzika 
v podání Vrbátčanů.
„Krásný zvyk a my ho rádi dodržujeme,“ nechala se slyšet jedna z vrbá-
teckých patriotek. (kib)

HRUŠKA Pomalu, ale jistě. Zhruba tak se řeší dlou-
holetý problém s  budovou bývalé školky v  Hrušce. 
Místní už před osmi lety v referendu rozhodli o její 
demolici. K té však nikdy nedošlo. Naopak stávající 
zastupitelstvo připravilo projekt na opravu objektu 
a našlo pro něj i nové využití. Zda se vše podaří i reali-
zovat, se teprve ukáže.   
Historická stavba bývalé školky v Hrušce se pyšní štu-
kovou výzdobou, svému účelu však už dávno neslou-
ží. Řadu let spíše hyzdí své okolí. Část místních oby-
vatel v  roce 2017 na tento stav reagovala vypsáním 
referenda o demolici budovy. Obyvatelé se v něm po-
měrem 58 ke 103 hlasům těsně přiklonili ke zbourá-
ní. Na uvolněném místě se následně mělo začít stavět. 
To se však nikdy nestalo. Budova totiž stále zůstávala 
v paměti i myslích lidí a záměr na její zboření vyvo-
lal nemalé vášně. Navzdory výsledkům referenda se 

tehdejšímu starostovi nepodařilo zastupitelstvo pře-
svědčit, aby peníze na demolici schválilo. 
David Barnet v posledních volbách již nekandidoval 
a iniciativy se tak chopili jeho nástupci. Současnému 
zastupitelstvu se podařilo připravit projekt na kom-
pletní opravu budovy. Ten počítá s demolicí stávají-
cího hospodářského objektu v  jižní části pozemku, 
zásahy do nosných konstrukcí i zateplením objektu. 
Vybudovat se bude muset i nový zdroj tepla či vodo-
vodní přípojka, úprav má doznat i okolí. Vystavěno 
by mělo být také nové parkoviště, nové oplocení a za-
hrada by se po úpravách a nové výsadbě měla dočkat 
houpaček, prolézaček, pískoviště i dřevěné pergoly. 
Takto připravený projekt již žádá o  stavební povo-
lení. „Po rekonstrukci by budova měla sloužit jako 
zázemí pro dětskou skupinu a také pro sociální byd-
lení,“ uvedla starostka Hrušky Vladana Šplíchalová. 

Dětské skupiny jsou jednou ze služeb péče o děti předškolního věku. Poskytují pravidelnou péči o děti již od 6 měsíců věku do 

zahájení povinné školní docházky. O děti mladší než 1 rok je možné pečovat jen ve skupině maximálně 4 dětí mladších 4 let.Co je dětská skupina? 

j j

Májky zdobily i dětiMájky zdobily i děti

-

SELOUTKY Letní sezónu na hřišti zahá-
jili v  Seloutkách prvního máje zcela ne-
tradičně. Kromě zábavy pro malé i  velké 
totiž obec obdarovala zdejší dobrovolné 
hasiče, a to se vší parádou. Dostali zbrusu 
nový automobil značky Ford. Nechyběl 
slavnostní křest i hasičská pěna pro děti.
Vůz, který přišel na 1,511 milionu korun, byl 
pořízen díky evropské dotaci. „Ta uhradila 
1,2 milionu korun, zbytek šel z obecní kasy,“ 
vysvětlil Večerníku starosta obce Radomír 
Bábek. Jak doplnil, hasiči vůz zahalili, takže 

jeho podoba byla pro většinu návštěvníků 
překvapením. „Viděli ho vlastně až těsně před 
slavnostním křtem, kterého se ujal pan farář 
Pavel Barbořák z Určic,“ dodal starosta.
Podle zastupitele Jaromíra Šmídy se slavnostní 
události účastnili nejen místní, ale i lidé z oko-
lí. „Byla to velká sláva a podle ohlasů vím, že 
návštěvníci odcházeli spokojeni. Od dospě-
lých po děti, které si užily dovádění v  pěně 
nebo na nafukovacím autě,“ smál se.  Zadar-
mo bylo také jako po celou nastávající sezónu 
multifunkční hřiště, trampolína či stolní tenis. 

v
-

 Foto: Martin Zaoral

Kristýna
BOHATOVÁ

PLUMLOV Tak už se to podaři-
lo. Až lidé poslední dubnový den 
houfně vyrazí do kempu Žralok 
na pálení čarodějnic, už se budou 
moci vyfotit u nového fotopointu. 
Dřevěný „rámeček“ určený pro 
focení stojí od pátku 25. dubna 
na pláži Podhradského rybníka. 
V jeho pozadí se kromě vodní plo-
chy rýsuje i plumlovský zámek.  
Novému dřevěnému rámečku urče-
nému pro fotografování vévodí socha 

španělské šlechtičny, kterou je doňa 
Maria Maxmiliana Manrique de Lara 
y Mendoza. „Kolem roku 1555 se 
provdala do Čech a přivezla s  sebou 
vzácný dar – sošku dnešního Praž-
ského Jezulátka. Tu později darovala 
své dceři Polyxeně z Lobkovic. Podle 
pověsti přišla o mnoho dětí a hledala 
klid v ústraní. Lidé věří, že se její duch 
vrací na Plumlov – za temných nocí 
přijíždí v  kočáře na nádvoří zámku 
a hledá ztracený hrad,“ píše se na dře-

věné ceduli nacházející se jen pár me-
trů od fotopointu. Vše se připravovalo 
po celý uplynulý týden, slavnostní 
odhalení fotopointu pak bylo původ-
ně plánováno na pátek, z důvodu ne-
přízně počasí bylo o  den přesunuto. 
„Rádi bychom moc poděkovali panu 
Vojmíru Křupkovi za jeho skvělou 
práci a nadšení, se kterým se pustil do 
realizace prvního plumlovského foto-
pointu,“ vzkázala plumlovská starost-
ka Gabriela Jančíková. (mls)

Místo zchátralé školky v Hrušce
MÁ BÝT DĚTSKÁ SKUPINA 

pro Večerník

EXKLUZIVNÍ 
zpravodajství

Martin ZAORALMartin ZAORAL



Vyhrajte spoustu 
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Pavel Callta a Adam Ďurica



mastný sporák 

Sporák vypadá

jak po výbuchu?

Neplač, vezmi ocet, sůl

a čti, jak ho dostat

zpátky do formy!

Vyráběly se v nejrůznějších barvách 
a byly svého času obrovským hitem. 

Ještě k nim patřily bílé ponožky, nejlépe 
s kanýrkem, a mohlo se vyrazit 
do světa. 

RETRORETRO
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Dnes se v  našem seriálu věnujeme tématům blízkým ženám. Po 
měsíci se tak můžete opět těšit na různé zajímavosti, ale i tipy, které 
vám mohou ušetřit nějaký ten čas, ale i třeba korunu. Nakoukneme 
tak do kuchyně a zahrady, a i tentokrát se díky retro fotografii budete 
moci vrátit do doby minulé. Zkrátka se můžete těšit na celou řadu 
zajímavostí, a pokud byste měli zájem, pak také není problém na naši 
adresu zaslat nějaký tip, vychytávku, ale i  recept, na který můžete 
následně v této rubrice narazit. 

Takže, dámy, vstupte, poučte se, ale hlavně se bavte. 

Stranu připravila 
Kristýna BOHATOVÁ 

Ne

Víme, jak na dobrý vývarVíme, jak na dobrý vývar

je postrach
zahrádek a dny

Bršlice kozí noha (Aegopodium podagraria) spadá do čeledi miříkovité, 
je vysoká 50–100 cm, kvete květen–září. Je to vytrvalá bylina, 

vyskytuje se na okrajích lesa, v křovinách, zahradách, 
kde ji zahrádkáři nemají zrovna v lásce.

Nevyhubitelná bršlice jako půdopokryvná rostlina dokáže bleskově ovládnout 
celou zahradu. Za rok se dokáže rozšířit až o 3 m2. Její kořeny se při vytrhá-
vání lámou, jako by byly skleněné, a z každého sebemenšího úlomku vyroste 
další rostlina. Pomáhá jen pilné vytrhávání. Jako jarní bylinka obsahuje velké 
množství vitaminu C, karotenoidů a cenných minerálů jako železa a manganu. 
Podporuje látkovou výměnu (metabolismu) i  uvolňování kyselých usazenin 
a jejich vylučování z těla, vede k odkyselení organismu. Blahodárně působí na 
pohyblivost kloubů a jejich regeneraci po dlouhé zimě. Z kořenů, které vytrháte 
na zahradě, můžete uvařit čaj působící močopudně.
Má i vnější použití. Jestliže vás bolí nohy (dolní končetiny), připravte si koupel 
z kořenů bršlice. 100 g čerstvých kořenů povařte ve 2 litrech vody a nechejte 
táhnout 15 minut. Poté nálev vlijte do nádoby na koupel nohou a přidejte tolik 
vody, aby vám teplota byla příjemná. Kozí noha pomáhá při dně. Bršlice kozí 
noha obsahuje velké množství bílkovin.
Mladé světlezelené listy jsou velice chutné a připomínají tak trochu karotku. 
Vyzkoušejte bršlici na chlebě s máslem, společně s dalšími bylinkami v tvarohu, 
jako polévku nebo osmaženou v olivovém oleji. (ber)

Bršlice kozí nohaBršlice kozí noha

Poklice je v kuchyni jako váš nejlepší kamarád, 
když spěcháte. Zakryjete hrnec, udržíte teplo 
uvnitř a  vývar se tak vaří rychleji. To znamená 
méně spotřebované energie a menší odpařování 
vody. Pokud jste někdy vařili vývar na sporáku 
čtyři hodiny, víte, že každá ušetřená minuta se 
počítá. Poklice navíc pomáhá udržet stabilní tep-
lotu. To je výhodné, pokud chcete, aby se všech-
ny chutě z kostí, masa a zeleniny krásně spojily. 
Ale pozor – příliš vysoká teplota pod poklicí 
může způsobit zakalení vývaru, což je pro někte-
ré kuchaře nepřijatelné.
Na druhé straně barikády stojí ti, kteří poklici 
odmítají. Proč? Protože bez ní se voda volně od-
pařuje, což vede k intenzivnější chuti. Vývar bez 
poklice je koncentrovanější, lidově řečeno silnější. 
Nevýhodou je, že musíte být neustále ve střehu. 
Voda se odpařuje rychleji, takže je potřeba ji pra-
videlně dolévat. A  také to chce trpělivost – bez 
poklice vaření trvá déle. Ale pro ty, kteří milují 
silný vývar, je to malá oběť.

Materiál hrnce

Možná vás to překvapí, ale materiál hrnce, ve kte-
rém vývar vaříte, může hrát důležitou roli. Nere-
zové hrnce jsou univerzální a nejčastěji používa-

né, protože rovnoměrně vedou teplo a snadno se 
udržují. Pokud však hledáte vývar s opravdu hlu-
bokou chutí, zkuste litinový hrnec. Litina udržuje 
teplo po dlouhou dobu a umožňuje rovnoměrné 
vaření, což pomáhá vytěžit maximum z použitých 
surovin. Hliníkové hrnce mohou na druhou stra-
nu ovlivnit chuť vývaru, protože reagují s kyseli-
nami ze zeleniny (například rajčat nebo cibule).
Tlakové hrnce jsou ideální, pokud chcete ušetřit 
čas. Vývar v tlakovém hrnci získá intenzivní chuť 
během kratší doby, ale nevýhodou je, že nemáte 
takovou kontrolu nad procesem vaření. Pokud se 
rozhodnete pro tlakový hrnec, doporučuje se vý-
var po uvaření scedit a nechat chvíli odpočinout, 
aby se chutě lépe propojily. 

Jak dlouho vařit vývar

Délka vaření vývaru se liší podle typu surovin, 
které používáte. Kuřecí nebo slepičí vývar je hoto-
vý za 2–3 hodiny, zatímco hovězí vývar vyžaduje 
alespoň 4–6 hodin, aby se z kostí a masa uvolnily 

všechny chutě a kolagen. Pokud připravujete rybí 
vývar, stačí pouhých 30–40 minut, protože rybí 
kosti jsou jemné a  rychle se rozvaří. Důležité je 
také nezapomínat na tzv. „táhnutí“. Vývar by ni-
kdy neměl prudce vřít, protože to může způsobit 
zakalení a ostrou chuť. Místo toho ho nechte jen 
lehce probublávat. Tento proces je sice pomalej-
ší, ale výsledkem je čistý a jemný vývar s bohatou 
chutí. Pokud není vývar dost silný, můžete ho ne-
chat chvíli zredukovat, tedy vařit bez poklice, aby 
se odpařila část vody a chutě se koncentrovaly. To 
je trik, který používají i profesionální kuchaři.

Praktické rady na závěr

Zvažte, co je pro vás důležité. Pokud máte málo 
času, poklice je jasná volba. Pokud chcete silnější 
chuť, zkuste to bez ní. Dávejte pozor na teplotu. 
Pomalé vaření je klíčem k úspěchu ať už s poklicí, 
nebo bez ní. Experimentujte. Každý hrnec, spo-
rák i recept jsou jiné. Najděte si svůj způsob, který 
vám bude nejvíce vyhovovat.

Vývar je základem skvělé kuchyně, ale jeho příprava vyvolává věčnou otázku: vařit pod po-
kličkou, nebo bez ní? Jedni přísahají, že poklice šetří energii a urychluje vaření, druzí tvrdí, 
že jen brání odpařování a kazí výslednou chuť. Klíč k dokonalému vývaru může být překva-
pivě jednoduchý. Stačí vědět, kdy pokličku použít a kdy ji raději odložit.

 Pozvolné vkládání do pánve

Nejdůležitější je opatrná manipulace s potravina-
mi, které chcete smažit. V žádném případě je do 
oleje neházejte, a  už vůbec ne z  výšky. Opatrně 
pomocí kleští (nikoliv ruky) vložte do oleje. Ni-
kdy nedávejte do horkého oleje mražené potravi-
ny. Prskání způsobuje spojení oleje s vodou, které 
je ve zmražených produktech velké množství.

Vsaďte na ocet

Ocet se v domácnosti rozhodně vyplatí mít a po-
může i tentokrát. Tato tekutina dokáže perfektně 
vstřebávat vodu, proto do ní namočte tamponek 

a před smažením pánev potřete. Nebojte, nebude 
to mít žádný vliv na chuť. Podobně má schopnost 
absorpce i chléb nebo mouka.

Vyměňte olej

Věřte, nebo ne, výběr oleje hraje zásadní roli. Vy-
bírejte oleje, které nemají tendenci se přepalovat, 
což bude výhodnější nejen v  tom, že nebudou 
tolik prskat, ale i v tom, že se při jeho používání 
nebudou uvolňovat škodlivé látky, jež následně 
mohou mít vliv na lidský organismus. Následně 
může špatná volba tuku negativně ovlivnit i chuť 
pokrmu.

Smažení může být nejen nebezpečné, 
ale také pořádně nepořádné. Prska-
jící horký olej dokáže popálit a  za-
neřádit celou kuchyň. Existují však 
snadné a efektivní způsoby, jak těmto 
problémům předejít. Stačí se držet 
několika jednoduchých triků, jako 
je použití octa, soli nebo správného 
výběru oleje. Pokud vše zvládnete ve 
zdraví, další překážkou je kompletně 
mastná linka, sporák a  někdy i  spo-
třebiče, které musíte složitě drhnout 
pokaždé, když se rozhodnete smažit. 

Ocet a sůl skvěle vyčistí mastný sporák 

 Vyložte dno pánve pečicím papírem.

Před nalitím oleje dejte do pánve trochu soli, 

která díky svým hygroskopickým 

vlastnostem zabrání prskání.

Zkuste trik s korkem, který vložíte 

do rozpáleného oleje ve chvíli, kdy začíná pěnit.

Vkládejte do pánve suché suroviny 

s minimem vody.

Pořiďte si v domácích potřebách ochranné 

síto, stojí do 200 korun a slouží jako poklice.

DALŠÍ RADYDALŠÍ RADY



Kristýna BOHATOVÁ
Projekt Galerie Prostějov připra-
vila skupina investorů kolem pod-
nikatele Richarda Morávka, která 
v  Olomouci postavila nákupní 
centrum Šantovka. Do stavby ob-
chodního domu chtěla společnost 

investovat miliardu korun. Galerie 
Prostějov měla vzniknout v centru 
města v  místě, kde stojí kulturní 
a společenský dům. Projekt nákup-
ního centra se ale nepodařilo uvést 
v život poté, co radnice v roce 2018 
po poradě s  právníky změnila ná-
zor na platnost smlouvy o smlouvě 

budoucí z  roku 2010, která se tý-
kala přípravy tohoto podnikatel-
ského záměru.
Zatímco v  podmínkách výběro-
vého řízení na využití městských 
pozemků byl závazek, že investi-
ce zahrne stavbu společenského 
centra, tak v  uzavřené smlouvě se 

společností Manthellan už o  tom 
zmínka nebyla. Stanovisko radni-
ce v  roce 2019 podpořil odvolací 
soud, který potvrdil zneplatnění 
smlouvy s  developerem. Investor 
posléze podal dovolání k  Nejvyš-
šímu soudu, avšak neuspěl. Nej-
vyšší soud upozornil na to, že při 
uzavření smlouvy o smlouvách bu-
doucích nebyly splněny podmínky 
stanovené při zveřejnění záměru, 
smlouva je tudíž neplatná.
Okresní soud řešil, zda neplatnost 
smlouvy zavinila radnice, nebo 
firma Manthellan. Soudce v lednu 
při zdůvodnění zamítnutí žaloby 
společnosti Manthellan poukázal 
na to, že předtím, než se mohlo 
„kopnout“ do země, musel být 
změněn územní a  regulační plán. 
Developeři tak podle soudu šli do 
rizika. Smlouvu uzavřeli s veřejno-
právním subjektem, jehož vůle se 

mění podle složení zastupitelstva. 
Právě po změně složení zástupců 
města spolupráce skončila.
K  situaci se Večerníku exkluzivně 
vyjádřil primátor František Jura. 
„Jsem rád, že je celý soudní spor za 
námi a  že městu nevznikla povin-
nost hradit developerovi jakékoliv 
peníze. Mrzí mě, že se rozvoj jižní 
části centra Prostějova na dlouhé 
roky zastavil. V  tomto smyslu je 
škoda, že se původní záměr nezda-
řil,“ uvedl. Jak dodal, v  době, kdy 
projekt vznikl, v samosprávě nepů-
sobil. „Později jsem jako primátor 
se svými kolegy řešil, jak celou ne-
šťastnou věc uzavřít bez dopadu na 
náš rozpočet. Současné vedení měs-
ta hledá jiné cesty, jak celý prostor 
revitalizovat a dát mu nové využití. 
Děláme konkrétní kroky, abychom 
mnohaletou ztrátu času alespoň 
částečně dohnali,“ dodal Jura. 

OLOMOUCKÝ KRAJ Podle analytické agentury Datank je i v aktu-
álním ročníku srovnávacího výzkumu Město pro byznys nejlepším 
sídlem pro podnikání v Olomouckém kraji město Olomouc. Druhá 
příčka patří Hranicím na Přerovsku, třetí skončil Prostějov. 
Prostějov se vyznačuje vysoce nad-
průměrným počtem firem v přepoč-
tu na 1000 obyvatel. Radnice umí 
čerpat dotace, o čemž svědčí vysoký 
podíl dotací na příjmech. „Město 
směřuje nadprůměrné finanční pro-
středky do oblasti bydlení a  vzdě-
lávání. Především Prostějov zazářil 
v  testu elektronické komunikace, 
který prostřednictvím fiktivních 
podnikatelských dotazů hodnotí 
kvalitu a  včasnost odpovědí míst-

ních živnostenských úřadů,“ dodal 
David Pavlát ze společnosti Com-
muna, která výzkum organizuje. 
Do výzkumu agentury Datank jsou 
zařazena všechna města a  obce 
s rozšířenou působností v České re-
publice a městské části Prahy. Hod-
nocených kritérií je několik desítek 
ve dvou hlavních oblastech, a  sice 
podnikatelské prostředí a  přístup 
veřejné správy. Vyhlašovatelem vý-
zkumu je týdeník Ekonom.  (kib)

PROSTĚJOV, LOVOSICE 
Sdružení vydavatelů radnič-
ních zpravodajů ČR vyhlásilo 
nejpovedenější radniční a  obecní 
zpravodaje Radniční oko ročníku 
2024, celkovým vítězem byl zvolen 
Nymburský zpravodaj.  Ocenění 
získaly i Prostějovské radniční listy.
„V  prvé řadě oceňujeme všechny 
účastníky, kteří se do projektu při-
hlásili. Oproti loňskému ročníku 
je znatelný nárůst úrovně míst-
ních zpravodajů, a  proto i  tento-

krát byly výsledky těsné,“ uvádí 
k  soutěži Radniční oko předseda 
sdružení Martin Březina. Porotci 
hodnotili obsah, využití poten-
ciálu nosiče, grafické zpracování 
a celkový dojem z titulu. 
Prostějovské radniční listy získaly 
třetí místo v  kategorii Radniční/
obecní zpravodaj do 50 000 oby-

vatel. „Až Prostějovské radnič-
ní listy převedeme do nové 
grafické podoby vycházející 

z  loga, určitě budeme chtít uspět 
ještě lépe,“ netajil se optimismem 
primátor František Jura. 
Úspěšné projekty se honosí titulem 
Radniční oko roku 2024. Zástupci 
nejúspěšnějších titulů obdrželi na 
slavnostním vyhlášení v  Lovosi-
cích v Centru kultury Lovoš v úterý 
8.  dubna diplom a  originální skle-
něné ocenění Radniční oko. (kib)

Prostějov
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úterý 6. května: blok č. 11

Palackého kom. SSOK, Palackého – cyklostezka, Podjezd + parkoviště, Podjezd – cyklostezka, Vodní parkoviš-
tě (parkoviště U Mlýna), Vodní, Vodní – cyklostezka, průchod Vodní – Žeranovská, Žeranovská – parkoviště, 
Žeranovská - kom. SSOK, Žeranovská – vnitroblok, Knihařská, U Spořitelny, Žižkovo nám., Žižkovo nám. – 
parkoviště, Poděbradovo nám. + parkoviště před KB.

Radniční oko 2024 ocenilo

PROSTĚJOV Developerská společnost Manthellan se ve stanovené lhůtě neodvolala 
proti lednovému rozsudku prostějovského okresního soudu. Ten zamítl její žalobu na 
prostějovskou radnici ohledně zmařené investice do plánované stavby nákupního centra 
Galerie Prostějov. Manthellan u soudu požadoval po Prostějovu odškodné 320 milionů 
korun. Verdikt soudu je tak pravomocný a městskou kasu nepostihne velmi citelná ztráta. 
Informaci potvrdil mluvčí Manthellanu Michal Folta i primátor Prostějova František Jura. 

Radní usednou 
k jednacímu stolu

Prostějov (kib) – V  pořadí 
67.  schůze Rady města Prostějova 
se bude konat v pondělí 5. května. 
Radní čeká celá řada důležitých 
bodů. Mimo jiné i záměr pronájmu 
gastro provozu Městského divadla 
v Prostějově. Mimo mnohé jiné se 
budou zabývat valnou hromadou 
obchodní společnosti Lesy města 
Prostějova, s. r. o. a  projednají vý-
sledky jejího hospodaření za rok 
2024. Rozhodnou o poskytnutí do-
tací do kultury a cestovního ruchu 
a  přijetí neinvestiční dotace z  Mi-
nisterstva kultury ČR na Wolkrův 
Prostějov. „Důležitým bodem bude 
schválení úpravy ceny vstupného 
v  Městských lázních. Na pořadu 
bude také zajištění koncertu Oper-
ní gala pro Prostějov a nákup umě-
leckého díla,“ doplnila 1. náměstky-
ně primátora Milada Sokolová.  

Mìsto vìnuje peníze 

Prostějov (kib) – Město Prostě-
jov poskytne Sboru dobrovolných 
hasičů Čechovice a  Sboru dobro-
volných hasičů Domamyslice pe-
něžní dar v  celkové výši 100 tisíc 
korun. Budou použity na doplně-
ní vánočního osvětlení. Zástupci 
obou sborů dobrovolných hasičů se 
v loňském roce obrátili prostřednic-
tvím komise městské části Čecho-
vice, Domamyslice, Krasice na radu 
města se žádostí o poskytnutí daru 
na pořízení osvětlení vánočních 
stromů v Čechovicích a Domamys-
licích právě z  prostředků komise. 
Každý ze žadatelů obdržel částku 
ve výši 50 tisíc korun. „Vzhledem 
k vyšším výdajům navrhl předseda 
komise, aby sbory v  letošním roce 
z  prostředků komise dostaly chy-
bějící finanční prostředky. Sbory 
v Čechovicích i Domamyslicích tak 
letos obdrží po 50 tisících,“ vysvětlil 
primátor František Jura.

K mání jsou upomínkové 

Prostějov (kib) – Propisky, tašky, 
hrníčky, body pro děti či trička s no-
vým logem města si zájemci mohou 
koupit v  turistickém informačním 
centru vedle radnice. Odnést si mo-
hou i novou publikaci o Prostějově. 
„Věříme, že o  všechny předměty 
bude zájem jak mezi obyvateli měs-
ta, tak zejména turisty, kteří Pro-
stějov navštíví,“ sdělila Večerníku 
mluvčí radnice Jana Gáborová. Jak 
dodala, v portfoliu časem zcela jistě 
přibydou i další předměty. V minu-
losti se logem Prostějova pyšnily 
například i deštníky.

RYCHLÉ INFO

1. Olomouc

2. Hranice

3. Prostějov 

4. Litovel 

5. Jeseník

6. Šumperk 

7. Konice 

8. Šternberk

9. Přerov

10. Lipník nad Bečvou 

11. Zábřeh 

12. Mohelnice

13. Uničov 

Zdroj: Communa 

Město pro byznys 

2024 Olomoucký kraj



PROSTĚJOV Úspěch a ocenění si vysloužila zdařilá rekonstrukce Základní umělecké školy Vladimíra Am-
brose. Stavební akce byla realizována prostřednictvím odboru rozvoje a investic. Hlasováním o ocenění 
rozhodli členové krajské sekce Sdružení historických sídel Čech, Moravy a Slezska. Cenu v minulých dnech 
převzala 1. náměstkyně primátora Milada Sokolová a náměstek Jiří Rozehnal. 

Kristýna BOHATOVÁ
Budova současné ZUŠ byla vysta-
věna na konci 19. století v  eklek-
tickém stylu s  prvky neorenesance 

a  neobaroka. Jedná se o  třípodlažní 
dominantní objekt v  blokové uliční 
zástavbě. Mezi 1. a  2. patrem se na-
chází souvislý horizontální pás reliéfů 
zobrazujících znak města, znak země 

Moravy a  motiv vzdělávání se. Ob-
jekt postavil v roce 1903 prostějovský 
stavitel Čeněk Venclík jako internát. 
V roce 1937 byly provedeny úpravy 
některých učeben a v roce 1958 pro-

šel interiér úpravami pro potřeby Li-
dové školy umění. Základní umělec-
ká škola v objektu sídlí dodnes.
Předmětem loňské rekonstrukce 
byla celková oprava sedlové a  čás-
tečně ploché střechy objektu, obno-
vy klempířských prvků, podokap-
ních žlabů ve dvorní části objektu 
a  vnějšího zaatikovaného žlabu. Ve 
střešním plášti byla doplněna nová 
průlezová střešní okna. Osazena 
byla i  nová bleskosvodná soustava. 
Obnova objektu zahrnovala i opra-
vou uliční a  dvorní fasády i  soklu 
včetně sanačních prací. Stávající 
venkovní strany okenních rámů 
byly ošetřeny a natřeny. 
„Technicky a řemeslně náročný úkol 
představovala především repase 
věžiček, které bylo nutné sejmout 
a znovu osadit. Rekonstrukcí objek-

tu bylo zároveň dosaženo sjednoce-
ní fasády, které výrazně podpořilo 
vizuální dojem, a  vynikla tek-
tonika fasády,“ uvedl náměstek 
primátora Jiří Rozehnal.  
Budova svým situováním na 
pohledově exponovaném 
nároží celkovým vzhledem 
i  ztvárněním průčelních fasád 
představuje výraznou pohledovou 
dominantu městské okružní třídy 
a nezastupitelný prvek v hmotové 
skladbě bloku. Objekt je v majet-
ku statutárního města Prostějova, 
které se rozhodlo přistoupit k  re-
konstrukci z  technických i  estetic-
kých důvodů.

PROSTĚJOV Rada Olomoucké-
ho kraje zveřejnila záměr odpro-
dat pozemek parcelní číslo 5377. 
Jde o zahradu o výměře 978 m2 
v Olomoucké ulici. Kraj ji vlastní, 
hospodaří s  ní ale prostějovské 
Gymnázium Jiřího Wolkera. Zá-
jem o  odkup projevili manželé, 
kterým patří sousední stavby 
a  areál.  Zaplatit by kraji měli 
2 149 tisíc korun.

Má to ale podmínku. „Nejprve 
bude uzavřena smlouva o  bu-
doucí kupní smlouvě. Řádná 
kupní smlouva bude uzavřena za 
podmínky, že budoucí kupující 
bude minimálně pod dobu 3 let 
od uzavření smlouvy provozo-
vat dětskou skupinu (mateřskou 
školku) v  budově v  Olomoucké 
ulici číslo 25a,“ upozorňuje ve ve-
řejné informaci kraj. 
Nabyvatelé uhradí veškeré náklady 
spojené s  převodem vlastnického 

práva a  správní poplatek spojený 
s  návrhem na vklad vlastnického 
práva do katastru nemovitostí.
„Žádosti, podněty a  připo-
mínky k  tomuto záměru Olo-
mouckého kraje se přijímají do 
26. 5. 2025 do 13 hodin na adre-
se: Krajský úřad Olomouckého 
kraje, odbor majetkový, právní 
a  správních činností, Jeremenko-
va 40a, 779 00 Olomouc,“ dodává 
Veronika Juřenová, referent sprá-
vy nemovitého majetku. (kib)
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CENU PAMÁTKA ROKU ZÍSKACENU PAMÁTKA ROKU ZÍSKALALA
REKONSTRUKCE ZUŠ

PROSTĚJOV Rada Olomouckého kraje zveřejni-
la záměr odprodat pozemek parcelní číslo 5377. 
Jde o zahradu o výměře 978 m2 v Olomoucké uli-
ci. Kraj ji vlastní, hospodaří s ní ale prostějovské 
Gymnázium Jiřího Wolkera. Zájem o odkup proje-
vili manželé, kterým patří sousední stavby a areál.  
Zaplatit by kraji měli 2 149 tisíc korun.
Má to ale podmínku. „Nejprve bude uzavřena smlouva 
o  budoucí kupní smlouvě. Řádná kupní smlouva bude 
uzavřena za podmínky, že budoucí kupující bude minimál-
ně pod dobu 3 let od uzavření smlouvy provozovat dět-

skou skupinu (mateřskou školku) v budově v Olomoucké 
ulici číslo 25a,“ upozorňuje ve veřejné informaci kraj. 
Nabyvatelé uhradí veškeré náklady spojené s převodem 
vlastnického práva a správní poplatek spojený s návrhem 
na vklad vlastnického práva do katastru nemovitostí.
„Žádosti, podněty a připomínky k tomuto záměru Olo-
mouckého kraje se přijímají do 26. 5. 2025 do 13 hodin 
na adrese: Krajský úřad Olomouckého kraje, odbor ma-
jetkový, právní a správních činností, Jeremenkova 40a, 
779 00 Olomouc,“ dodává Veronika Juřenová, referent 
správy nemovitého majetku. (kib)
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PROSTĚJOV Celkem sedmat-
řicet mladých rybářů převzalo 
minulé pondělí z  rukou členů 
Pobočného spolku Prostějov 
Moravského rybářského svazu 
své první povolenky k lovu. Slav-
nostní akt se odehrál v  prosto-
rách DDM – Sportcentra na Vá-
penici, jehož se účastnili i rodiče 
dětí.  Absolventy byli členové 
zdejšího rybářského kroužku.

Kristýna BOHATOVÁ
„Děti se pod vedením Michala Ře-
hulky schází vždy jednou za 14 dnů. 
V průběhu školního roku se připra-
vují na písemný test, který je pod-
mínkou k  získání rybářského 
oprávnění. Základem kroužku je 
teoretická příprava a praktické čin-
nosti, jako je třeba navazování háč-
ků,“ uvedl pro Večerník jednatel 
MRS Prostějov Jaroslav Dokoupil 
s  tím, že kroužek každoročně vr-
cholí rybářskou soutěží, jež se letos 
konala v sobotu 26. dubna na ryb-
níku v Čehovicích. 
Hned několik malých příznivců Pet-
rova cechu se po slavnostním předá-
ní vydalo na svůj první oficiální lov. 

„Ptali jsme se jich, co budou dělat 
a  oni – no jdeme na ryby přece,“ 
smál se Dokoupil.
Do konce školního roku v kroužku 
přivítají tři zajímavé hosty, kteří jim 
budou povídat o  rybaření. V  září 
už se nevrátí, jejich místa zaujmou 
noví zájemci o rybolov. Těch je kaž-
doročně více než dost. „Jsme rádi, 
že je mezi mládeží takový zájem. 
Zásluhu na tom mají i  rodiče, kteří 
děti všemožně podporují. Pořád je 

lepší, když jsou venku, na čerstvém 
vzduchu, než když veškerý čas tráví 
s mobilem v ruce nebo na počítači,“ 
dodal za rybáře František Nedělník. 
V  novém školním roce do kroužku 
přibude i  jiná nová tvář, Michalovi 
Řehulkovi bude sekundovat Libor 
Marčan. Děti si taky budou moci 
rozdělit na dvě skupiny. Práci in-
struktora totiž může vykonávat pou-
ze člověk, který má alespoň pedago-
gické minimum. 

Kraj prodává pozemek 
v bývalém Schola Servisu

2× foto: SZPI

Stav uzavření: Uzavřeno
Datum uzavření: 25.04.2025

Referenční číslo: P25-000062-SZPI-CZ
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Projektovou dokumentaci vytvořilo studio CAD PROJEKT PLUS.
Zhotovitelská firma H&B delta realizovala rekonstrukci od 1. 9. 2023 do 13. 11. 2024.
Celková cena díla čítala 20 043 309,68 korun bez DPH, 24 252 404,71 korun vč. DPH.

Financování akce probíhalo z vlastních finančních zdrojů města. 
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Zapalte svíce,Zapalte svíce,
kdo jste ho rádi měli, kdo jste ho rádi měli, 

vzpomeňte na krásné chvíle, vzpomeňte na krásné chvíle, 
které jsme s ním prožívali.které jsme s ním prožívali.

Dne 9. května 2025 Dne 9. května 2025 
uplyne 1. smutné výročí úmrtí uplyne 1. smutné výročí úmrtí 

pana Josefa ŠOCE pana Josefa ŠOCE 
z Kelčic.z Kelčic.

Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 
dcera s rodinou a syndcera s rodinou a syn

s rodinou.s rodinou.
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KOUPÍM

GALERIE UMĚNÍ PROSTĚJOV, 
nám. Svatopluka Čecha 2
(vchod za Zlatou bránou) 

vykupuje a zdarma oceňuje 
veškeré obrazy 
a starožitnosti, 

zlaté šperky 1 g / 1000 Kč. 
Neprodávejte překupníkům, 

ale odborníkům za nejvyšší ceny. 
Jindřich Skácel, tel.: 608 805 775, 

www.gupv.cz 
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Zdeňka Růžičková 1939 Prostějov
Ladislav Vysloužil 1954 Otaslavice
Vladimír Horák 1948 Výšovice
Božena Vlčková 1927 Přerov
Kamila Večerková 1929 Vyškov
Jarmila Abrahámová 1940 Krumsín
Jiří Vybíral 1953 Prostějov
Marie Škodová 1945 Prostějov
Ing. Jaroslav Ježek 1951 Prostějov
Ladislav Vaněk 1944 Malé Hradisko
Naděžda Šalamounová 1931 Prostějov
Marie Pluskalová 1938  Vrbátky

Zdenka Veselá 1946 Prostějov

Jaroslav Petrásek 1960 Lešany
Zdeňka Nováková 1933 Prostějov

pondělí 5. května 2025
Oldřich Fišer 1950 Čechy pod Kosířem 14.00 kostel Čechy p/K.

pátek 9. května 2025
Ludmila Šínová 1948 Prostějov 9.30 Obřadní síň Prostějov

středa 7. května 2025
Danuše Kramaříková 1951 Prostějov 11.00 Obřadní síň Prostějov
Josef Janeček 1936 Smržice 11.45 Obřadní síň Prostějov

Bc. Ivo Kroupa - Sadařské a zahradnické 
služby. Odborný řez ovocných stromů,
sekání travních porostů, kácení stromů,

údržba živých plotů, čištění
zanedbaných pozemků.

Tel.: 605 864 140, www.seceni-kaceni.cz 

Odborný řez ovocných stromů. 
Rizikové kácení a další 

zahradnické služby. 
www.zahradymatovcik.cz, 

tel.: 720 420 618
Ing. Igor Maťovčík

Nabízíme kompletní 
vyklízecí práce,

stěhovací služby a sečení trávy. 
Zabezpečujeme také výkup 

starožitností a veteše. 
Jsme z Kroměříže. 

Více na www.vyklidto.cz 
nebo telefonu 774 818 908.

JE DOBRÉ VĚDĚT A ULOŽIT SI !!!
Otvírání zaklapnutých dveří. 
Opravy vodovodních baterií,

WC, plynové ohřívače 
(karmy Po 35-370-371).

JSEM ZDE PRO VÁS JIŽ 30 LET. 
Tato práce je naším koníčkem.

Kontakt 777 135 540

Půjčka v hotovosti. 
EXE nevadí.

VOLEJTE, PIŠTE: 
702 924 425

FINANCE

Kdo žije v srdcích svých milých, Kdo žije v srdcích svých milých, 
není mrtev, je jen vzdálen…není mrtev, je jen vzdálen…

Dne 6. května 2025 Dne 6. května 2025 
vzpomeneme 15. výročí úmrtí vzpomeneme 15. výročí úmrtí 

pana Zdeňka KRBEČKA pana Zdeňka KRBEČKA 
z Určic.z Určic.

Vzpomíná manželka a dceryVzpomíná manželka a dcery
s rodinami.s rodinami.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta a vzpomínky Jen láska, úcta a vzpomínky 

v srdcích žijí dál.v srdcích žijí dál.

V letošním roce vzpomínáme V letošním roce vzpomínáme 
95. výročí narození manželů95. výročí narození manželů

Ludmily a BedřichaLudmily a Bedřicha
PTÁČKOVÝCH.PTÁČKOVÝCH. 

Za tichou vzpomínku děkují Za tichou vzpomínku děkují 
dcery s rodinami.dcery s rodinami.

NABÍZÍM PEČOVATELSKÉ 
SLUŽBY V DOMÁCÍM 

PROSTŘEDÍ KLIENTA.
Výpomoc s nákupy, polohování 
+ obsluha, malá hygiena, úklid 
domácnosti, žehlení, venčení 

mazlíčků, příp. procházky, 
doprovod k lékaři, na úřady,

dovoz (odvoz) klienta autem atp.
Spolehlivost, zodpovědnost 
a diskrétnost samozřejmostí. 

Možné reference.
Cena dle nátročnosti po dohodě 

s klientem. Tel.: 702 186 031.
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František Hradil 1939 Bučovice
Marie Hudcová 1940 Mostkovice
Pavel Skála 1945  Prostějov

Marie Němcová 1933 Prostějov
Svatava Kavičková 1943 Prostějov
Drahomíra Nejedlá 1941 Protivanov

Kdo v srdci žije, neumírá…Kdo v srdci žije, neumírá…

Dnes, tj. 5. května 2025, Dnes, tj. 5. května 2025, 
vzpomínámevzpomínáme

10. smutné výročí úmrtí10. smutné výročí úmrtí
pana Břetislava JELENA pana Břetislava JELENA 

z Otaslavic. z Otaslavic. 
Kdo jste ho znali,Kdo jste ho znali,

vzpomeňte s námi. vzpomeňte s námi. 
Za tichou vzpomínku děkuje Za tichou vzpomínku děkuje 

manželka s rodinou. manželka s rodinou. 

Plumlovská 34,  PV, realitypolzer@gmail.com
Ocenění nemovitostí pro dědictví od 500,-Kč

Pokud není uvedeno jinak, platí u všech inzerátů 
třída energetické náročnosti G-mimořádně nehospodárná.

Volejte: 739 322 895

Volejte: 739 322 895

Volejte: 723 335 940

Byt 3+1 Tylova 3.998.000 Kč
RD PV-Vrahovice velká zahrada 5.000.000 Kč

2+1 Waitova po rekonstrukci 16.500 Kč vč. ink

1+1 Plumlovská 30 m2 9.000 Kč +ink
2+1 Olomoucká 100 m2 14.000 Kč+ink
3+1 Plumlovská 100 m2 14.000 Kč+ink
3+kk Vrahovice 115 m2 novostavba byt 13.000 Kč+ink

PRODEJE

PRONÁJ MY

www.realitypolzer.cz

PRO 

KLIENTY
HLEDÁME 

BYTY 
K PRONÁJMU 

739 322 895

Kdo v srdci žije, neumírá.Kdo v srdci žije, neumírá.

Dne 1. května 2025Dne 1. května 2025
by se dožil 101 let by se dožil 101 let 

náš tatíneknáš tatínek
pan Bohumil VANĚKpan Bohumil VANĚK

ze Žárovic.ze Žárovic.

Dne 9. května 2025 Dne 9. května 2025 
uplyne 13 roků od úmrtíuplyne 13 roků od úmrtí

naší maminkynaší maminky
paní Vlasty VAŇKOVÉpaní Vlasty VAŇKOVÉ

ze Žárovic.ze Žárovic.
S láskou vzpomínají dceryS láskou vzpomínají dcery
Květa a Vlasta s rodinamiKvěta a Vlasta s rodinami

a syn Bohumila syn Bohumil
s rodinou.s rodinou.

Dne 8. května 2025 Dne 8. května 2025 
vzpomeneme 1. výročí úmrtí vzpomeneme 1. výročí úmrtí 

naší maminky a babičky naší maminky a babičky 
paní Boženy BUREŠOVÉ paní Boženy BUREŠOVÉ 

ze Ptení.ze Ptení.
Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.

S láskou vzpomínajíS láskou vzpomínají
děti s rodinami. děti s rodinami. 

AKCE
VZPOMÍNKY

KLASICKÁ
VZPOMÍNKA
200 Kč

DVOJITÁ
VZPOMÍNKA

300 Kč
Kontakt:

inzerce@vecernikpv.cz

www.vecernikpv.cz



Nejprve si usmažíme palačinky. 
Tvaroh promícháme se žloutkem, 
přidáme cukry, rozinky a tolik 
mléka, aby se dala hmota roztírat 
na palačinky. Každou usmaženou 
palačinku potřeme náplní, smotá-
me a (1. tajenka) sebe do máslem 
vymazaného pekáče. (2. tajenka)
s vejcem, cukrem a rovnoměrně 
nalijeme na palačinky. Vložíme do 
vyhřáté trouby na 200 °C a pečeme 
přikryté asi 15 minut. Poté odkryje-
me a dopečeme ještě dalších 12 mi-
nut. Podáváme obložené ovocem.
Toto množství je na cca 10 palačinek.

450 ml mléka
200 g hladké mouky
1 vejce
olej na smažení

125 g tvarohu
2 PL moučkového cukru
1 žloutek
1 vanilkový cukr
trochu mléka
rozinky naložené v rumu

150 ml mléka
1 vejce
1 vanilkový cukr.

SE TEN TO

ALDA, 
CASINO, 
CRAG, 
ČINŽE, 
DUDY, 
DÝNĚ, 
EPIGRAM, 
HNIS, 
CHASY, 
IRMA, 
KAKABUS, 
KVĚT, 
MÍLE, 
NATĚ, 
NĚMOHRA, 
PICHL, 
POESIE, 
RADY, 
SAKR, 
SDĚLENÍ, 
STOA, 
SÝKORA, 
ŠVEC, 
TRESA, 
TŘES, 
VÁDÍ, 
VÝŽEH

Správná odpověď: … K CÍLI

Správná odpověď: 6, 4, 1, 8

1. tajenka: …nařízneme po celé délce…

…Takto připravenou směs…

Správná odpověď: Svíčka

2. tajenka:

Sud s vodou vážil 60 kilo.
Někdo do něj něco přidal

a teď váží jen 40 kilo.
Co tam ten člověk

přidal?

a teď
Co

...

s tvarohems tvarohem
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Ve čtvrtek 8. května si v centru Prostějově připomeneme, že svoboda není 
samozřejmost a zároveň také 80 let od konce osvobozovacích bojů v rámci 
2. světové války. Vzpomínková akce bude spojena s ukázkami současné i his-
torické techniky či jídlem z  polní kuchyně. Po pietním aktu také vystoupí 
orchestr Ježkovy stopy.

Program na Den vítězství bude zahájen už v 10:00 hodin, kdy na náměstí bude 
k  vidění polní kuchyně, v  níž se bude vařit bramboračka. Po celou dobu až do 
17:00 hodin zde bude také probíhat výstava dobových zbraní a výstroje stejně jako 
výstava panelů o činnosti Klubu vojenské historie a o konci 2. světové války v Pro-
stějově. Dorazí i malý rumunský tank. Ve 13:00 hodin přijedou vozidla současné 
vojenské techniky, od 13:30 začne probíhat výdej bramboračky z polní kuchyně. 
Osmdesát let od konce II. světové války si připomeneme v 15:00 hodin pietním 
aktem položení květin k soše T. G. Masaryka, od 16:00 hodin vystoupí Orchestr 
Ježkovy stopy, který zahraje známé melodie Jaroslav Ježka s protiválečnými a pro-
tinacistickými texty, které napsali Voskovec s Werichem ve svém americkém exilu. 

KDY: ÈTVRTEK 8. KVÌTNA OD 10:00 – 17:00 HODIN 
KDE: NÁMÌSTÍ T. G. MASARYKA

KDE SE
CO DÌJE?

608 960 042, 

Zámek 99, Plumlov

Zámek
Plumlov

čtvrtek 8. května
17:00 Kytice
divadelní představení

Pernštýnské nám. 176

Zámek
Prostìjov

neděle 11. května
15:00 Májový karneval
dětský karneval
do 27. června
POP ART
výstava současných tvůrců a ikon pop artu

Školní 4, Prostějov

Kulturní klub
DUHA

úterý 6. a středa 7. května
9:00 a 10:15 O pomněnkovém 

království
předplatné Duhová kulička
středa 7. května
17:00 Maturitní výstava SŠDAM
vernisáž výstavy

Knihovna

Vápenice 9, Prostějov
pondělí 5. května
15:00 Tvořivá dílna
hravé odpoledne pro děti

Galerie
Špalíèek

Uprkova 18, Prostějov
do 25. května 
Na Vánoce doma!
výstava - 110 let od zahájení 
I. světové války
Kašpárek z pohádky do pohádky
výstava

www.vecernikpv.cz16

Knihovna

Skálovo nám. 6, Prostějov
středa 7. května
17:00 Druhá světová válka v Evropě 

skončila v Československu
přednáška
pátek 9. května
15:30-17:30 Poradna SOS
služba pro veřejnost zdarma
sobota 10. května
10:00-12:00 Férová snídaně
piknik v parčíku u knihovny
do 30. června
Pohádkové čtecí babičky 
a dědečkové očima dětí
výstava obrázků

Beltine na zámku ve Ptení
Festival Beltine inspirovaný keltskou mytologií byl přede dvěma lety vůbec první 
akcí na zámku ve Ptení po jeho znovuotevření. A jeho úroveň se každým rokem 
zvyšovala. Letos se bude konat v pátek 9. a v sobotu 10. května a opět nabídne 
velmi košatý program. Kromě celé řady kapel vystoupí mistryně v  břišních 
tancích, šermíři, skupina irských tanců, tanečnice, kejklíři na koních, Carský 
myslivecký pluk či skupina s ohňovou show. Připravena bude také dětská aréna, 
dílničky a bohaté občerstvení. 

Saxana v Pivínì 
Pivínské divadlo (PiDi) a  obec Pivín uvedou divadelní představení na motivy 
filmu Saxana aneb Dívka na koštěti. Oblíbená pohádka bude k  vidění v  neděli 
11. května od 15:00 hodin v Obecním domě v Pivíně. Vstupné je dobrovolné. 

Orion dancing stars v Nìmèicích 
Jedenáctý ročník taneční nepostupové soutěže pro všechny hobby tanečníky 
Orion dancing stars se uskuteční ve čtvrtek 8. května od 10:00 hodin v  hale 
Suprovka v Němčicích nad Hanou. Akci pořádá Orion SVČ Němčice nad Hanou.

V sobotu 10. května se na pláži U Lázničků na plumlovské přehradě bude od 8:00 
do 13:00 hodin konat II. ročník rybářských závodů Plumlovský kapr. Přihlásit 
se můžete na e-mailu mrsprostejov@seznam.cz. Pro nejlepší rybáře budou 
připraveny poháry a bohaté věcné ceny. 

Ve čtvrtek 8. května od 17:00 hodin bude na zámku v Plumlově k vidění divadelní 
představení Kytice. Hra, v níž vystupují profesionální herci a studenti konzervatoří 
spolu s  místními dětmi, vznikla loni na motivy šesti balad Erbenovy Kytice. 
V uplynulém roce o ni byl mezi diváky enormní zájem. 

Pro všechny, kteří si malování v  přírodě chtějí vyzkoušet a  nemají výtvarné 
zkušenosti, bude v neděli 11. května od 13:00 do 16:00 hodin v zámeckém parku 
v Čechách pod Kosířem připraven Malířský workshop. 

VEÈER U TVVEÈER U TV
na co kouknout

KULTURAKULTURA
nechte se ohromit

Kino 
Metro 70

Školní 1, Prostějov
pondělí 5. května
17:15 Žlutou žábou do země 

modrého nebe
dokumentární
20:00 Zběsilá láska
komedie
úterý 6. května
15:00 Mickey 17
dobrodružný
17:30 Vyšehrad Dvje
komedie
20:15 Kde končí láska
drama
středa 7. května
17:30 Thunderbolts*
akční
20:00 Nebroušený diamant
drama
čtvrtek 8. května
15:00 Minecraft film
animovaný
17:30 Vyšehrad Dvje
20:00 Žlutou žábou do země 

modrého nebe
pátek 9. května
15:00 Minecraft film
15:15 Kočičí odysea
animovaný / MINI KINO
17:30 Thunderbolts*
20:00 Until Dawn
horor
sobota 10. května
15:00 Sneaks
animovaný
17:30 Vyšehrad Dvje
17:45 Fakír
dokumentární / KINO KAFE
20:00 Thunderbolts*
neděle 11. května
10:30 Panda a já
rodinný
15:00 Minecraft film
15:10 Zlatá cesta
dokumentární
17:20 Thunderbolts*
20:00 Hříšníci
horor

Vojáčkovo nám. 1, Prostějov

Mìstské divadlo
Prostìjov

sobota 10. května
12:00 Mezinárodní festival Forfest
komorní koncert
neděle 11. května
15:00 Matěj a čerti
představení pro děti
17:00 Slavnostní koncert
10. výročí založení pěveckého 
sboru Kolotoč

úterý 6. května
16:00 Expozicí krok za krokem
komentovaná prohlídka stálé 
expozice Hanácká světnice
do 18. května
Šťastná to žena
výstava k 170. výročí prvního 
vydání Babičky Boženy Němcové
do 31. srpna
Restaurování. Prosíme nesedat!
výstava
1945-2025 Osvobození Prostějova 
v obrazech
výstava 
do 14. září
Ztracený ráj Luboše Kafky
výstava
do 4. ledna 2026
Úvazy šátků na Hané
výstava

 nám. T. G. Masaryka 2 , Prostějov

Muzeum a galerie
v Prostìjovì

pondělí 5. až pátek 9. května
15:00 Týden astronomických 

pohádek
veselé vyprávění o Sluníčku, 
planetách nebo o Měsíci
každý čtvrtek a pátek
13:00 Pozorování Slunce
probíhá pouze za jasné oblohy
20:30 Pozorování noční oblohy
prohlídka souhvězdí, 
dvojhvězd, hvězdokup, mlhovin, 
galaxií a planety Saturn

Kolářovy sady 3348, Prostějov

Hvìzdárna

Hrdinou filmu je klaun Cibulka, předvádějící v cirkuse úspěšné číslo s medvědy. 
Ředitel cirkusu však vymění své medvědy za cvičené pašíky a Cibulka dostane vý-
pověď. Na popud dětí se převlékne za ženu a nastoupí ve škole jako kuchařka. Pro-
blémy nastávají v okamžiku, kdy za Cibulkou do školy přicházejí uprchlí cirkusoví 
medvědi. Vyplaší uklízečku i školníka a Cibulkovi nezbývá než převzít i jejich po-
vinnosti. A to všechno v den, kdy má školu navštívit školní inspektor. A tak Cibulka 
vaří oběd, uklízí a snaží se ve škole ukrýt šest živých medvědů. Výsledkem je ta 
nejbláznivější klauniáda s jakou jste se na televizních obrazovkách mohli setkat…

Tetín 1, Prostějov

AKADEMIE SENIORÙ LIPKA, Z.S.

úterý 6. května
14:00 Pletení z pedigu
tvůrčí dílna

AKTIVITYAKTIVITY
zapojte se

RÙZNÉ . . .

Svaz tělesně postižených v ČR, o.s. 
v Prostějově, Kostelecká 17, 

nabízí k zapůjčení rehabilitační 
a kompenzační pomůcky, 

např. polohovací lůžka, ortopedické 
vozíky, pevná a pojízdná chodítka, 

pevná a pojízdná WC křesla, 
servírovací stolky aj. 

Úřední hodiny: 
PO, ST 9:00 - 15:00

Provozní doba: 
PO – ČT 9:00 – 15:00
PÁ 9:00 – 13:00 

Bližší informace na tel.: 
588 008 095
724 706 773
704 526 518

SETKÁNÍ ANONYMNÍCH ALKOHOLIKŮ
se koná každý čtvrtek v 18:00 hodin, na adrese: Šárka 10a, Prostějov. 

Kontakt: 728 354 716, e-mail: prostejov@aamail.cz.
Ani silná vůle, ani láska tvoje či blízkých nestačí. 

Neboj se požádat o pomoc. Nám se jí dostalo a teď ji nabízíme tobě.

SVAZ NESLYŠÍCÍCH 
A NEDOSLÝCHAVÝCH 

OSOB V ČR, z.s.
Svatoplukova 15, 
Prostějov 796 01, 
tel. 775 549 777
Provozní doba: 

ÚT a ST:  
8:30 – 11:30 a 13:00 – 16:30 

ČT:
jen pro objednané klienty

Můžete využít služeb našeho zaříze-
ní v podobě odborného sociálního 
poradenství a  nabídky baterií do 
sluchadel a drobné příslušenství ke 
sluchadlům (hadičky, čisticí tablety 
či ušní tvarovky různých velikostí).

Regionální pracoviště TyfloCentra Olomouc v Prostějově
nadále poskytuje služby nevidomým a  slabozrakým občanům na adrese: 

Kostelecká 17, Prostějov. 
PO: 8:00 – 12:00 a 12:30 – 14:00Provozní doba:
ÚT a ST:  po telefonické domluvě

Nezisková organizace Duševní opora v komunitě, z.ú.
Poskytujeme bezplatnou sociální službu pro lidi s duševním 

onemocněním ve věku 16 - 64 let, na adrese Kravařova 9, Prostějov.
Nevíte si rady? Potřebujete pomoc něco vyřídit? Chybí vám smysluplná 

činnost nebo společnost jiných lidí? Potřebujete ve své situaci něco změnit?
Kontaktujte nás:

Tel: 735 914 405, e-mail: lenka.redova@prostedok.cz
Více informací o nás na: prostedok.cz

MIMO MÌSTOMIMO MÌSTO
vyrazte si

KDY: ÈTVRTEK 8. KVÌTNA 13:25
KDE: PRIMA KOMEDIE

Svatoplukova 15, Prostějov

SONS PROSTÌJOV

Prostějovská pobočka 
Sjednocené org. nevidomých 

a slabozrakých (SONS) 
poskytuje zrakově postiženým klien-
tům základní poradenství, sociálně 
aktivizační služby a dopomoc v rám-
ci dobrovolnické služby. Dále nabízí 
možnost zapůjčení kompenzačních 
pomůcek a  zajišťuje pomoc při vy-
řizování záležitostí v  rámci výhod 
a dávek soc. péče.

Kontakt: Svatoplukova 15, Prostějov, 
e-mail: prostejov-odbocka@sons.cz,
tel.: 770 101 434, 778 710 647. 

Sjednání schůzky
po tel. domluvě.

TIP VEÈERNÍKU

Husovo nám. 67, Prostějov

EKOCENTRUM IRIS

středa 7. května
8:01 Rozhledna u Tučína
vycházka nejen pro seniory, 
ráno společný odjezd vlakem
čtvrtek 8. května
8:30 Bylinková vycházka
půldenní vycházka do Přírodního 
parku Velký Kosíř, ráno sraz 
u železniční zastávky v Kapli

80 LET OD OSVOBOZENÍ 

A OD 10:00 17:00 HODIN

PProstějova rostějova 

Kostelní 46, Konice

Zámek
Konice

do 9. května
Pestrý svět naděje
výstava Evy Ovčáčkové

Školní 4, Prostějov

Kino klub
DUHA

sobota 10. května
16:00 Pohádky z hor
pásmo pohádek
18:00 Miki
drama

Mánesova 1, Čechy pod Kosířem

Zámek Èechy 
pod Kosíøem

neděle 11. května
13:00 Malířský workshop
téma: kvaš na plátně

PROSTĚJOV Letošní druhý Bleší a  sběratelský trh se na prostějov-
ské tržnici bude konat nadcházející neděli 11. května od 8:00 hodin. 
Tradiční akce se až do listopadu bude konat jedenkrát měsíčně.  
I tentokrát budou na tržnici k mání starožitnosti, pohlednice, porcelán, histo-
rické hračky, sklo, obrazy, hodinky, stříbro, bižuterie a spousta dalších zajíma-
vých předmětů. „Jsem velmi rád, že se během uplynulých dvou let podařilo 
najít spoustu nadšenců do historických předmětů, z nichž se rekrutují pravi-
delní návštěvníci těchto akcí,“ vysvětlil motivaci pro pořádání akce organizá-
tor Jindřich Skácel s tím, že prodávající opět zaplatí dvě stovky, návštěvníci 
mají vstup zdarma. Následující trhy by se na prostějovské tržnici měly konat 
v neděli 8. června, 13. července, 10. srpna, 21. září a 12. října. (mls)

ŠEST MEDVĚDŮ S CIBULKOUŠEST MEDVĚDŮ S CIBULKOU
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Čarodějnice v Plumlově přilákaly tisíce lidí!Čarodějnice v Plumlově přilákaly tisíce lidí!

O parádní atmosféru se postaraly kapely O parádní atmosféru se postaraly kapely 

Harlej, Doga nebo Karol & Kvído.Harlej, Doga nebo Karol & Kvído.

Basketbalisté se
do první ligy nevrátí

strana 22

oslavy bavily 

strana 28 a 29

K A M  Z A  F O T B A L E MK A M  Z A  F O T B A L E M
25. KOLO

SOBOTA 10. 5. 10.30 HODIN

21. KOLO

NEDÌLE 11. 5. 16.30 HODIN

21. KOLO

SOBOTA 10. 5. 10.00 HODIN

21. KOLO

NEDÌLE 11. 5. 16.30 HODIN

17. KOLO

SOBOTA 10. 5. 16.30 HODIN
fotbalový stadion v Brodku u Konice

15. KOLO

SOBOTA 10. 5. 16.30 HODIN
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MRZET

PROSTĚJOV Poklidný střed tabulky a dostatečný polštář k záchranářským staros-

tem. Tak to vypadalo v průběhu většiny letošního ročníku druhé nejvyšší soutěže 

pro hráče 1. SK Prostějov. Jenže posledních šest kol čeká mužstvo na vítězství 

a po poslední porážce od rezervy Sparty, kde parta kolem kouče Jozefa Webera 

doplatila především na neproměněné šance, to znamená, že náskok je jen už čtyř-

bodový. Poslední čtyři zápasy mohou představovat opět zbytečnou nervozitu. 23

Jan FREHAR



Zasvěcenými průvodci byli arche-
olog prostějovského pracoviště 
Ústavu archeologické památko-
vé péče Brno Pavel Fojtík a  člen 
spolku Hanácký Jeruzalém, znalec 

židovské historie, badatel a pamět-
ník židovských uliček Jan Lázna. 
Uvedený průzkum probíhá v  lo-
kalitě, kde se nacházely domy č. 29 
(Kostelní 10/ Uprkova 10), č. 30 
(Uprkova 8) a  č. 31 (Uprkova 6/ 
Koželuhova 1).
Jan Lázna představil nástin od pří-
chodu Židů do města v roce 1454 
a vývoj ghetta až do asanace domů 
v  sedmdesátých letech minulého 
století. Od 18. století se počet ži-
dovských domů výrazně neměnil, 

vznikaly zde jen přístavby a  ná-
stavby v rámci jejich parcel. Lázna 
také doprovodil výklad dobovými 
fotografiemi a modelem lokality.
Pavel Fojtík zasvětil přítomné do 
tajů kulturní antropologie. „Byly 
zde dvorky a na nich se odehrával 
veškerý život. Nacházely se zde 
jímky pocházející z 16. a 17. stole-
tí označované jako jámy hovnivé. 
Jímky fungovaly i  padesát let, po-
tom byly vyváženy. Sloužily i  jako 
jednoduché toalety a  na odpad, 

takže v  nich byly nalezeny různé 
předměty denní potřeby, napří-
klad sklenice, kosti kůzlat, sko-
řápky vajíček, vlasy,“ uvedl Fojtík. 
Zájemci také mohli vidět ukázky 
některých nalezených předmětů. 
Byl mezi nimi skleněný pohár ze 
16. století, pražský groš, keramic-
ké panenky ze 14. století a zbytky 
kachlových kamen z  19. století 
s reliéfy. Mnohé prvky z nálezů by 
také mohly být zakomponovány 
do chystané úpravy náměstí.
Podle první náměstkyně primáto-
ra Milady Sokolové budou další 
prohlídky připraveny i  v  květ-
nu. Budou zřejmě více věnovány 
i  středověkým archeologickým 
nálezům. Počítá se výhledově 
i  s  výstavkou nálezů například ve 
Špalíčku.

O komentované prohlídkyO komentované prohlídky

PROSTĚJOV Již půl roku, s výjimkou zimních měsíců, probíhá archeologický výzkum 

v prostoru mezi ulicemi Kostelní, Uprkova a Koželuhova (v bývalých židovských ulič-

kách) v Prostějově. Nyní se s jeho výsledky mohla seznámit také veřejnost, a to pro-

střednictvím komentovaných prohlídek v sobotu dopoledne 26. dubna 2025. Zájem 

byl obrovský. Prvních padesát zájemců tak mohlo poznat zákulisí archeologického 

výzkumu, různé nálezy a zároveň i historii prostějovského židovského ghetta.

-
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PROSTĚJOV Dokážete si představit, že by vaše 
malé dítě někdo násilím odvlekl, kdoví kam, a tam 
jej spolu s ostatními dětmi chladnokrevně zavraž-
dil? Připomínka děsivého snu, který se v průběhu 
II. světové války stával ještě děsivější realitou, se 
konala ve čtvrtek 24. dubna před budovou prostě-
jovského muzea. Již pošesté se tu konalo Veřejné 
čtení jmen obětí holocaustu.  
Den holocaustu a hrdinství je dnem, kdy si prostřednic-
tvím vzpomínkových obřadů lidé připomínají památku 
obětí holocaustu. Pro tuto příležitost byl stanoven den, 
kdy bylo zahájeno povstání ve varšavském ghettu v roce 
1943. „Neměli bychom zapomínat, že podobná zvěrstva 
na civilním obyvatelstvu se děla nejen za druhé světové 

války, ale dějí se i dnes, a to ze strany lidí, kteří neuznávají 
existenci státu Izrael,“ upozornila Jana Gáborová z pořá-
dajícího spolku Hanácký Jeruzalém.  
Pak už se náměstím rozezněla konkrétní jména jednot-
livých zavražděných v  koncentračních táborech, která 
byla ohraničena daty jejich narození a  úmrtí. Naslou-
chajícím tak muselo být jasné, že mezi nimi figurovalo 
i velké množství dětí často mladších deseti let. 
Se čtením začali zástupci vedení města či prostějovské-
ho muzea, po nich přišli na řadu studenti prostějov-
ských středních škol. „Vypadá to, že se jich z naší školy 
účastnilo nejvíce,“ poznamenal Miroslav Florík, který 
na akci doprovodil své studenty z RG a ZŠ Otto Wich-
terleho. (mls)

Námìstím se rozléhala
jména obìtí
holocaustuFoto: Martin Zaoral 

v knihovně svůj úspěšný román 
PROSTĚJOV Když se v srpnu loňského roku obje-
vil na pultech našich knihkupectví nový román Te-
rezy Boučkové Dům v Matoušově ulici, stal se brzy 
knižním bestselerem. Je stále čtený, vyhledávaný 
a nedávno vyšel i jeho dotisk. Román získal druhé 
místo v anketě Lidových novin Kniha roku 2024.
S touto knihou se mohli čtenáři a Prostějované sezná-
mit na besedě s  Terezou Boučkovou konané v  pod-
krovním sále Městské knihovny Prostějov ve středu 
23. dubna 2025. Tereza Boučková je známá a oceňo-
vaná spisovatelka, na svém kontě má řadu úspěšných 
knih. Patří mezi ně například román Indiánský běh, 
kniha fejetonů Hodiny tikají či scénáře k filmům Smra-
di a Zemský ráj to napohled.
Také ve svém zatím posledním díle sáhla k  autobi-
ografické lince. V  románu představila téměř stoletý 
příběh domu na pražském Smíchově v  Matoušově 
ulici č. 12, ve kterém žila a stále žije. Spojila zde his-
torická fakta, vyprávění, ukázky z  dopisů a  vzpomí-
nek. Románem se táhne silná židovská linie, vypráví 
se v něm příběhy rodin Schwarzových, Epsteinových 
a  Kohnových, které poznamenaly obě zrůdné ideo-
logie nacismus a  komunismus. Domem také prošly 
významné osobnosti jako například herečka Zita Ka-
bátová, Václav Havel a  jeho dědeček Hugo Vavrečka. 
Součástí besedy bylo autorské čtení, prodej autorčiných 

knih za zvýhodněnou cenu a  autogramiáda. Bohatá 
byla také diskuse. „V současné době už nepíši fejetony, 
ale moderuji Mikrofórum na Českém rozhlase Dvojka 
a  pracuji s  režisérem Romanem Vávrou na převedení 
románu Dům v Matoušově ulici do podoby dokumen-
tárního filmu pro Českou televizi,“ zmínila se mimo jiné 
sama Tereza Boučková, která rovněž iniciovala umístě-
ní kamenů zmizelých u uvedeného domu za advokáta 
Karla Schwarze, jeho ženu Dagmar a syna Jana.

-

PROSTĚJOV Bez Pointu by byl Prostějov smutněj-
ším městem. Připomenout si tento fakt mohli lidé 
během oslav 20 let existence tohoto jedinečného 
amatérského divadla založeného na tvorbě vtipných 
point a vášně pro uměleckou tvorbu. Parádní naro-
zeninová party se konala poslední dubnový pátek 
v Městském divadle v Prostějově.  
Celé čtyři hodiny plné originální a často improvizované 
zábavy nabídly narozeninové oslavy Divadla Point, jímž 
za uplynulé dvě dekády prošly zhruba dvě stovky členů. 
„Dnes je tomu téměř přesně úplně přibližně dvacet let, co 
jsme vznikli,“ vysvětlil před zcela zaplněným sálem pro-
stějovského Městského divadla principál souboru Aleš 
Procházka, kterého fascinoval zejména fakt, že na akci do-
razili lidé, kteří byli tahouny divadla v dobách, kdy mnozí 
z jeho stávajících členů ještě ani nebyli na světě.
Během slavnostního večera si všichni přítomní užívali 
vzpomínky na nejvýznamnější inscenace, speciální vy-
stoupení, hudební a taneční čísla i osobní setkání s uměl-
ci, kteří od začátku stáli za úspěchem divadla. Díky tomu 
si připomněli nezapomenutelné okamžiky, které spo-

lečně prožili na jevišti, hledišti i všude tam, kam pronikl 
veselý a odvážný duch Pointu, jenž se nikdy nebál ani 
legrace ani trapnosti. „Byl to úžasný večer plný radosti, 
talentu a svobodného nadšení. Díky za těch dvacet let 
a  těšíme se na dalších dvacet!“ vzkázala divadelníkům 
mimo mnoha jiných například Jana Maršálková. 
Organizátorům udělala radost právě obrovská podpora 
ze strany početného publika. „Takto by to samozřej-
mě mělo být každý večer, ale Point na Husově náměstí 
nemá takovou kapacitu jako Městské divadlo. Nicméně 
my jsme tento večer brali hlavně jako poděkování všem 
našim dlouhodobým podporovatelům v čele s městem 
Prostějov a Olomouckým krajem, bez nichž bychom se 
zde nesešli,“ uvedl Aleš Procházka. 
Narozeninový večer rozhodně nebyl pouze oslavou histo-
rie, ale i budoucnosti prostějovského amatérského divadla. 
Ostatně o tom svědčí fakt, že hned na následující sobotu 
3. května byla v  divadle na Husově náměstí připravena 
další premiéra představení Zkrození?, v němž se nastupu-
jící generace Divadla Point po svém vypořádala s komedií 
o „zlých ženách“ z pera Williama Shakespeara.  (mls)

Foto: Facebook



Čarodějnice se konají v celé řadě obcí, ty v Plumlově se však od těch ostat-
ních liší hlavně tím, že necílí pouze na místní, ale snaží se nalákat také lidi 
ze širokého okolí. Tomu je přizpůsoben i program rozkročený od dětských 
soutěží až po rockový megakoncert.  
Areál kempu Žralok se otevřel o půl čtvrté a už o hodinu později na vel-
kolepém pódiu přivítal skutečnou hvězdu mnoha dětských srdcí, jíž se 
stala zpěvačka a tanečnice Karolína Neuvirthová. Nositelka Thálie se se 
svým autorským projektem Karol a Kvído zcela zaměřila na ty, na nichž 
dle jejích slov záleží nejvíce. „Mám dvě hodně aktivní děti, a tak pro ně vy-
hledávám na internetu nejrůznější hudební a taneční videa. A dosud jsem 

nenarazila na nic kvalitnějšího, než je právě Karol a Kvído. Má to úroveň, 
děti se pobaví a také se něco dozvědí. Nikdy bych třeba nevěřila tomu, že 
moje dcerka bude milovat píseň o důležitých telefonních číslech,“ vyjádři-
la se maminka Veronika Škorpilová. 
Po parádním hodinovém vystoupení Karol a Kvída patřilo pódium desítce 
vybraných malých čarodějnic v pozoruhodných hábitech, které uměly mlu-
vit i tancovat a nebály se to ukázat na velkém jevišti. Obzvláště děsivě pů-
sobila jedna z nich, jež tvrdila, že umí ukrást lidem úsměvy z tváří. Nejvíce 
však porotu nakonec zaujala čarodějnice Denisa, která dorazila až z Přerova. 
Po volbě miss přišla na řadu oblíbená soutěžní stezka čarodějnice Zelíny, 

jež své úkoly rozprostřela v areálu kempu. Ani letos nemohlo chybět nejen 
zapálení vatry, ale také veleoblíbené promítání na zeď plumlovského zám-
ku. To úspěšnou akci ukončilo. 
Přestože program pro děti byl skutečně pestrý a bohatý, největší nápor kemp 
zaznamenal až na pódiu začaly řádit rockové kapely. Nejprve všechny roz-
parádila kapela Doga, mimo jiné se blýskla i zajímavou stylizací a ohňovou 
show. Hlavním tahákem pak ovšem byla skupina Harlej a vše svým divokým 
vystoupením uzavřeli půl hodiny po půlnoci rockeři z Cocotte Minute. 
Celá akce zaznamenala nejen vysokou návštěvnost, ale i velké množství 
kladných ohlasů. „Lidé už za ty roky vědí, co od nás mohou čekat, rádi 
se vrací, takže pokud vyjde počasí, tak je to paráda. Pořadatelsky to bylo 
nesmírně náročné, ve srovnání s loňskem jsme například posílili bezpeč-
nostní službu. Nicméně reakce návštěvníků svědčí o tom, že tentokrát vše 
včetně výběru kapel úžasně klaplo. Problém byl snad pouze s parkováním, 
ale ten je v Plumlově odvěký,“ shrnul za zhruba stočlenný organizátorský 
tým prezident pořádajícího Spolku Plumlovských nadšenců a v tomto pří-
padě i moderátor Marek Otruba.  
Navzdory nespornému úspěchu to pro věhlasný spolek, který již loni 
ohlásil plánované utlumení své činnosti, bude jediná větší letošní akce. 
„Příští rok se ovšem budou čarodějnice konat opět, není však vyloučeno, 
že to bude naposledy,“ uzavřel Marek Otruba.  

Už od 15 hodin čekal návštěvníky 
bohatý program pro všechny gene-
race. Nechyběly hry pro děti, ma-
lování na obličej, třpytivé tetování 
či hasičská show. Mnoho zájemců 
neodolalo možnosti vyzkoušet si 
parkurovou dráhu, velkou pozor-
nost si vysloužily malé tanečnice 
pod vedením Šárky Miklíkové.  
„My se moc těšíme na přílet čaroděj-
nic. Ani brácha se nebude bát, aspoň 
to říkal,“ netajila se zvědavostí na 
zlatý hřeb programu malá Barunka. 

Nechyběla ani diskotéka, na své si 
přišli i milovníci dobrého jídla a pití. 
Velká vatra vzplála pod pečlivým 
dohledem členů SDH Určice v roli 
pořadatelů. 
 „Jsme rádi, že se vydařilo počasí 
a že opět přišla spousta lidí. To nám 
vždycky dělá radost. Zejména když 
nám adresují slova chvály,“ nechala se 
za hasiče slyšet Lenka Sosíková. Pořa-
datele podle ní  nerozhodila ani sku-
tečnost, že došlo jídlo a některé pití. 
Nový závoz  řešili velmi operativně.

Dalším z  vrcholů akce byl oh-
ňostroj, který hasičům několik 
let sponzoruje pan Petera z Určic. 
„Věnoval ho s krásným proslovem 
památce mého nedávno zemřelé-
ho manžela, který 32 let dělal ve-
litele hasičů,“ doplnila evidentně 
dojatá Sosíková.
Dobrovolné vstupné letos vynes-
lo přes 10 tisíc korun, které hasiči 
opět věnují na charitativní účely. 
Zároveň děkují všem, kdo se na le-
tošních čarodějnících  podíleli.
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čarodějnicečarodějnice

V Otaslavicích se upalovalo

BĚLECKÝ MLÝNBĚLECKÝ MLÝN Čarodějnice se dostavily i na Bělecký Mlýn. Před 
upálením se ale chtěly zachránit a  místo tradičního koštěte použít 
jiný dopravní prostředek v podobě vlaku.
„Bohužel jim natolik chutnaly naše proslavené vdolky, že zmeškaly odjezd. 
A tak se na té hranici přece jen ohřály,“ smála se provozovatelka výletiš-
tě Yvona Benýšková. „Bylo to parádní, odpoledne jsme se s dětmi prošly 
k soše anděla, pak si daly něco na zub a zapily to dobrým pivem. Vatra byla 
ten pomyslný bonbonek. Teď už jen doufáme, že pro nás děda přijede 
a nebudeme taky honit vlak,“ svěřila se paní Jana, která na „Bělák“ dorazila 
spolu se sestrou a čtyřmi dětmi.   (kib)

PTENÍ PTENÍ  V  sobotu 26. dubna odpoledne uspořádali členové místní 
TJ Sokol ve spolupráci se ZŠ a MŠ Ptení tradiční čarodějnice. Akce se 
konala v areálu parku u školy.
„Pro děti i dospělé bylo připraveno vše možné. Kupa zábavy, her, ale i ta-
nečků,“ nechal se slyšet jeden z pořadatelů. Slunečné, i když větrné počasí 
přilákalo návštěvníky nejen ze Ptení, ale i okolních obcí. „Užila si to děcka 
a my také. „Potkali jsme kamarády, s nimiž se v běžném životě vídáme jen 
velmi sporadicky,“ dodal pan Petr. (kib)

OTASLAVICE Čarodějný kvíčerek proběhl tradičně i  na hasičské 
louce a koupališti v Otaslavicích, kde ve spolupráci obecního úřadu, 
základní a mateřské školky a místních hasičů nechyběla vatra s čaro-
dějnicí, bohaté občerstvení, ale i  řada různých soutěží pro nejmenší 
čaroděje. V letošním roce se účastnilo více než čtyři sta návštěvníků, 
takže organizátoři byli spokojení. 
„V  první řadě panovalo skvělé po-
časí, které však potěšilo všechny 
organizátory napříč regionem. Na 
tuto oblíbenou akci to ani lépe vyjít 
nemohlo. Pro ty nejmenší byly při-
praveny různé soutěže, za jejichž ab-
solvování na ně čekala sladká odmě-
na. Pro dospělé bylo připraveno také 
bohaté občerstvení a všichni si celé 
odpoledne pokračující až do pozd-
ních hodin u  ohně užili,“ prozradil 

místostarosta obce Mojmír Sokol. 
O tom, že odpoledne bavilo všech-
ny přítomné, svědčil i  fakt, že větši-
na příchozích zůstala v  pohodové 
atmosféře až do večerních hodin 
u  ohně při poslechu líbivé hudby. 
„Poděkování patří všem organizáto-
rům, kteří se na akci podíleli, bez je-
jich přispění by to nešlo. Především 
pro ty nejmenší byl vytvořen skvělý 
program,“ zakončil Sokol. 

Kristýna BOHATOVÁ

URČICE V  pohanských dobách 
byla noc ze 30. dubna na 1. května 
pokládána za magickou. Keltové 
v  tuto noc slavili svátek Beltain 
a přes nástup křesťanství a nahra-
zování pohanských zvyků církev-
ní liturgií se toto povědomí mezi 
lidmi udrželo. Nejinak tomu je 
v Určicích. Zdejší staré hřiště zaži-
lo opět magické odpoledne a noc. 
Vychutnat si čarodějnický svátek 
přišly stovky lidí z širokého okolí.
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PLUMLOV Tohle je akce, se kterou každoročně počítají 
nejen malé i velké čarodějnice, ale také tisíce pravověr-
ných rockerů a rockerek. Slet čarodějnic v plumlovském 
kempu Žralok poslední dubnový den přitáhl davy a pou-
ze tím potvrdil pověst jedné z  nejnavštěvovanějších 
pravidelných akcí v regionu. Zamířily na ni téměř čtyři 
tisícovky lidí, což otřáslo i se třemi roky starým návštěv-
nickým rekordem. I při něm tehdy byla kapela Harlej.  

Martin ZAORAL



PROSTĚJOV V neděli 13. dubna 
několik členů klubu Esperanto 
Klubo Prostějov navštívilo veli-
konoční setkání „Marcipánové 
Velikonoce” ve Svitavách. Přivezli 
si přes 100 knih v  esperantštině 
pro svoji prostějovskou knihov-
nu z  duplikátů Muzea esperanta 
ve Svitavách, naopak do tamního 
muzea přivezli 26 esperantských 
knih ze svých duplikátů, které 
muzeum ještě nemělo. 

Jan FREHAR
Pro nezasvěcené pár informací o ja-
zyku esperanto. Esperanto je mezi-
národní jazyk, který vytvořil polský 
oční lékař Dr. Ludvík Lazar Zame-
nhof, jenž v  roce 1897 vydal první 
učebnici esperanta. Esperanto je ja-
zyk novorománský, protože 87 pro-
cent jeho slovních kmenů je tvořeno 

z románských jazyků a 13 procent je 
tvořeno z jazyků germánských. Slo-
vosled je jako u jazyků slovanských. 
Jak se slova napíšou, tak se také 
čtou. Esperanto je jazyk s  pravidly 
bez výjimek, jak to kdysi chtěl Jan 
Amos Komenský, a proto je snadný 
k  naučení. Tento jazyk se díky své 

jednoduchosti již dostal do celého 
světa a  každoročně se esperantisté 
z různých zemí schází na světových 
esperantských kongresech, kde po-
mocí jednoho univerzálního jazyka 
spolu hovoří o  všem možném. Na 
světě je okolo 20 milionů lidí, kteří 
mluví tímto jazykem.
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Vždycky je mnohem složitější něco 
postavit než to zničit. Na vlastní 
kůži se o  tom přesvědčili v  Neza-
myslicích, kde si poslední dubnový 
den u  hasičské zbrojnice postavili 
májku. Program pokračoval sletem 
čarodějnic v  parku u  fotbalového 
hřiště. „Velké poděkování za přípra-
vu soutěží pro děti patří maminkám 
pod vedením paní Jany Telecké a za 
organizaci a  zabezpečení akce patří 
fotbalistům, děvčatům z naší školky, 
hasičům a mažoretům a také zaměst-
nancům obce. Bez nich by to prostě 
nefungovalo,“ vzkázal starosta Neza-
myslic Vlastimil Michlíček.
Před půlnocí se zdejší recesisté pus-
tili do světově unikátního přechodu 
z  30. dubna na 1. máje, což je mož-
né jen v  Nezamyslicích, a  to díky 
vhodnému umístění takto pojme-

novaných ulic. V  následném zhruba 
hodinovém programu se jednotliví 
účastníci zapojili do tuhých bojů v re-
citační soutěži. Zajímavostí bylo, že se 
vedly výhradně o druhé a třetí místo. 
Mohlo by se zdát, že by tím v Neza-
myslicích měli splněno, co se týče 
čilého společenského života. Na-
štěstí se děvčata z  mateřské školky 
rozhodla, že májku pohlídají. A po-
dařilo se jim odrazit první útok na 
ni. Lupiče dle jejich vyjádření hnala 
až do Mořic. „Holky ze školky ubrá-
nily májku, pánové nenechali ukrást 
holky,“ glosovali to po čtvrté hodině 
ranní na svém facebookovém profi-
lu mažoreti z Nezamyslic. 
Jenže už následující den májka padla, 
což místní pochopitelně naštvalo. 
Neutěšil je ani fakt, že krádež májky 
je odvěkým zvykem a  možnost je-

jího pokácení a  nutnosti střežení jí 
zásadním způsobem přidává na hod-
notě. I  proto se v  minulosti májka 
hlídala tři dny a tři noci až do poled-
ne posledního dne. Lidem z  Neza-
myslice se nelíbilo hlavně to, že máj-
ka nepadla v noci, ale téměř v pravé 
poledne. „Doba, kdy se májky hlí-
daly, je pryč. Staví se pro děti, stojí 

to čas i peníze. Ten, kdo to přes 
den pokácel, je akorát zmrd,“ netajil 
své rozhořčení jeden z místních. 
Zůstává otázkou, zda jsou krádeže 
májky, a tedy i její nezbytné hlídání, 
přežité, či nikoliv. V této souvislosti 
však není bez zajímavosti, že za krá-
dež májky v  minulosti již padly od 
policistů i tisícové pokuty. 

NEZAMYSLICE Vztek, naštvání a bezmoc. To vše prožívali 

v Nezamyslicích poté, co jim zřejmě parta ze sousedních 

Mořic přes den pokácela májku postavenou před hasič-

skou zbrojnicí. A to navzdory tomu, že ještě během hlubo-

ké filipojakubské noci se „holkám ze školky“ podařilo ves-

nický symbol před lupiči uhájit. Celá záležitost otevřela 

diskusi, zda se má májka i v dnešní době celé tři noci a dny 

hlídat tak, jako tomu bývalo zvykem v minulosti. 

jího pokácení a  nutnosti střežení jí to čas i peníze. Ten, kdo to přes

Nakonec padla Nakonec padla 

PROSTĚJOV „Jděte se tam podívat, je tam toho hodně k vidě-
ní!“ vzkazují svorně návštěvníci vernisáže výstavy Pop Art. Hned 
dvě expozice se stejným názvem i  tématem dokázaly propojit 
zámky v Prostějově a Plumlově. Slavnostní vernisáž se na tom 
prvně jmenovaném konala uplynulý čtvrtek 1. května.  Ještě 
předtím však proběhlo předání ceny naší soutěže, která se vý-
stav bezprostředně týkala. 

Martin ZAORAL
Na výstavách můžete vidět díla Pa-
trika Saudka, skvělého malíře a syna 
komiksové legendy Káji Saudka, 
jednoho z  aktuálně nejprodávaněj-
ších českých výtvarníků Pasta One-

ra, americké ikony Pop Artu 
Andy Warhola, fantastického 
prostějovského portrétisty 
Michala Dvořáka a  mno-
hých dalších. „Vše mimo jiné 
doplňuje skvělý fotokoutek 
z  dílny šikovných studentů 
střední školy Art Econ, kteří 
se na přípravě výstavy přímo 
podíleli,“ zmínil kurátor celého 
projektu Jindřich Skácel.   
Ve spolupráci s  ním připravil 
PROSTĚJOVSKÝ Večerník také 
soutěž o  exkluzivní čtyřalbum 
Madonny nazvané Celebration, 
na jehož obalu je světoznámá zpě-
vačka stylizovaná jako popartová 
Marilyn Monroe. Čtenářů jsme se 
ptali, kolik bylo slavné herečce let, 
když zemřela. Správná odpověď se 
skrývala pod písmenem B, tedy že 
Marilyn Monroe opustila svět ve 
věku 36 let. Ze správných odpovědí 

jsme vylosovali Magdu Jelínko-
vou z  Prostějova, která si uvedené 
čtyřalbum u nás již vyzvedla.  
Výstava Pop Art bude na prostějov-
ském zámku k vidění až do 27. červ-
na, na plumlovském pak dokonce až 
do 30. června. 
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KRÁSNÁ LÍPA, ČESKÁ KAMENICE, PROSTĚJOV V krásném prostředí České-
ho Švýcarska pokračoval Český pohár v silniční cyklistice mužů Škoda Cup 2025. 
Víkendový program zahrnoval jednorázovky se sobotním centrem v Krásné Lípě 
a s nedělním v České Kamenici. Obě akce nesly společný a vpravdě příznačný re-
gionální název Peklo Severu ROAD – N°1 a N°2. Na rozdíl od minulého roku však 
účastníky v tomto nádherném koutu republiky přivítalo krásné počasí.
Obě klání se odehrávají v poměrně nároč-
ném terénu na úzkých silnicích a jsou tak 
velmi závodivé i  atraktivní. Bonusem je 
pak skvělý asfaltový povrch a také výborná 
organizace pořadatelů.
Sobotní závod v Krásné Lípě se od staru od-
víjel aktivním pojetím, při chuti byli i cyk-
listé TUFO PARDUS Prostějov. Jako první 
se do úspěšného ataku zapojil Wojciech 
Pszczolarski, který pracoval v  osmičlenné 
skupině, do níž dojela po přibližně třiceti ki-
lometrech jiná devítičlenná grupa s dalším 
hanáckým jezdcem Janem Kašparem. Čelo 
se nakonec rozrostlo na čtyřiadvacet borců, 
kteří si náskok na peloton udrželi až do cíle.

Početní převahu měli členové ATT In-
vestments a  Elkov Kasper. Těm nejvíc 
komplikoval vzájemný taktický souboj 
prostějovský odchovanec Pavel Novák, 
aktuálně závodník italského týmu MBH 
Bank Ballan CSB. Novák svoji dlouhou só-
lovou jízdu sice nedotáhl do cíle, ale i tak 
mu v cíli patřila druhá příčka za vítězným 
Jakubem Ťoupalíkem (Elkov Kasper). Jan 
Kašpar skončil devatenáctý a  Wojciech 
Pszczolarski jednadvacátý.
Do nedělního dějství v  České Kamenici 
nastoupili zástupci TUFO PARDUS opět 
aktivně. Jako první se odpoutal od peloto-
nu Kašpar, který si v individuálním úniku 

vyjel téměř minutový náskok na hlavní 
pole. A když se k němu dotáhla další čtve-
řice jezdců, jejich únik byl pelotonem 
zlikvidován. Okamžitě však atakoval další 
Prostějovan Franciszek Kocur, k  němuž 
se přidala čtveřice polských krajanů. Ten-
to únik vydržel až do závěrečného okruhu 
ze šesti vypsaných.
Kocurovi vynesl druhé místo v  soutěži 
o  nejlepšího vrchaře, když mu scházel 
jediný bodík na krajana Piotra Kuše. Na-
konec však došlo na cílový spurt celkem 
šestatřiceti cyklistů. Nejlepším vyslan-
cem stáje z Hané byl sedmnáctý Kašpar, 
Pszczolarski dojel osmatřicátý. Stínem 
pro tým TUFO PARDUS PV byl však 
pád Jakuba Elbadriho, jenž skončil v péči 
lékařů. Naštěstí bez vážnějšího úrazu.
„Kluci konečně nabrali sebevědomí 
k  agresivnějšímu pojetí, což mě těší. 
Myslím, že jsme byli po oba dny hodně 

vidět a chybí tomu jen lepší individuální 
umístění v  cíli. Nicméně tento přístup 
k závodům je správná cesta. Po nevydaře-
né Bíteši jsme se díky dvěma povedeným 

závodům posunuli na průběžnou třetí po-
zici v  hodnocení týmů silničního Škoda 
Cupu 2025,“ zhodnotil pohárový víkend 
spokojený Michal Mráček. (son)

Dvěma závody pokračoval silniční ČP Škoda Cup

Foto: 2x Facebook 

i na fotbalovém hřištii na fotbalovém hřišti
KOSTELEC NA HANÉ KOSTELEC NA HANÉ  Prostějovský region se čaroděj-
nicemi jen hemžil. A jak vidět, slétaly se všude možně. Tře-
ba v Kostelci zaparkovaly na místním fotbalovém hřišti.
„Letošní čarodky top. Více než 150 dětí na jednom místě. Přes-
ně proto to děláme. Děkujeme,“ vzkazují  fotbalisté. (kib)

Foto: Martin Mokroš

Pop artové výstavy 
na zámcích 
byly zahájeny 

Album Madonny Album Madonny 
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Sobota 10. května
13.00 3. kolo Moravského poháru 
v Seloutkách (závody v požárním 
útoku pořádající SDH Seloutky, 
hřiště Seloutky)

Středa 7. května
17.00 Okresní liga mužů ČUS 
Prostějovska (zápas 1. kola, hřiště 
Brněnská ulice Prostějov)
Sobota 10. května
8.00 Okresní liga mužů ČUS 
Prostějovska (turnaj 1. kola, 
hřiště Víceměři

Neděle 11. května
8.30 19. ročník běhu ve Skalce 
a  memoriálu Radomila Večeři 
a Antonína Bůžka (závody v přes-
polním běhu na trati 10 kilometrů, 
závody i po mládež, Lázně Skalka) 

BÌH

Tak to vyšlo! Volejbalistky VK Prostějov vyhrály DATART extraligu 
žen ČR 2024/25, když v dramatické finálové sérii porazily své největší 
rivalky z Olomouce 3:1 na zápasy. Získaly tím už dvanáctý mistrovský 
titul, což je za osmnáct let existence klubu extrémně úspěšná bilance!
Jasné je, deset z  tohoto tuctu zlatých trofejí posbírala ambiciózní 
sportovní organizace ze srdce Hané během prvních jedenácti sezón 
od svého vzniku, kdy víceméně suverénním způsobem kralovala Čes-
ké republice a téměř každý výstup na vrchol byl skoro samozřejmostí, 
ne-li přímo povinností.
Následně však šla ekonomická, tím i výsledková dominance vékáčka 
dolů. A další dva extraligové tituly za uplynulou pětiletku tudíž nesou 
výrazně odlišný punc. Ten jedenáctý z roku 2022 znamenal největší 
překvapení, neboť se jej povedlo vybojovat až z pátého místa po dlou-
hodobé části soutěže.
A co letošní grál s pořadovým číslem dvanáct? Nečekaný tedy roz-
hodně nebyl, neboť kvalitně složený a během ročníku ještě dobře po-
sílený prostějovský tým platil za největšího favorita, tím pádem vlast-
ně splnil papírové předpoklady. Vzhledem k síle některých soupeřů 
ale nešlo ani náhodou o nic jednoduchého.
Před rozhodujícím play-off se každý bál hlavně Šelem Brno, jimž 
z  pozice loňských obhájkyň sice v  důsledku zdravotních problémů 
vůbec nevyšla dlouhodobá fáze, leč po uzdravení všech opor nahá-
něly strach. Nicméně z vyřazovacího pavouka je tie-breakově vymet-
la právě výše zmíněná Olomouc, která se vyprofilovala v nejtěžšího 
možného protivníka.
Lvice VK s nimi ve finále měly plné ruce i nohy práce a musely vyna-
ložit obrovskou dřinu, aby je porazily. Že se to nakonec podařilo, za to 
mohly vděčit hráčské kvalitě, svému volejbalovému umění, pevným 
nervům, maximální bojovnosti, psychické odolnosti, výbornému ve-
dení ze strany realizačního týmu i fantastickým fanouškům.
Jakmile se toto všechno dalo dohromady, tak i natolik špičkový opo-
nent jménem Šantovka UP musel po čtyřech vypjatých bitvách kapi-
tulovat. A prostějovský volejbal znovu potvrdil, že je ve třetím tisíci-
letí suverénně nejúspěšnějším kolektivním sportem v našem okrese.
Ano, pod vysokou sítí nepanuje srovnatelně ukrutná konkurence 
s  fotbalem či hokejem, na druhou stranu zde vůbec není ani slabé 
obsazení co do početnosti i úrovně. Naštěstí má vékáčko ve svých řa-
dách vynikající odborníky svých oborů v čele s dlouholetým lídrem 
Miroslavem Čadou, jenž pod křídly zastřešující marketingové agen-
tury TK PLUS nejlépe ví, jak na to.

SONNEVENDA

SONDA 

„Prostějov je pro mě srdeční záležitost. 
Vyrůstal jsem tu a moc rád jsem se po karié-
ře vrátil. Když přišla tato nabídka, tak nebylo 
nad čím váhat. Chci předat své zkušenosti 
nejen hlavnímu mužstvu, ale pomoci i mlá-
dežníkům, aby o Prostějově zase bylo slyšet 
v hokejovém prostředí,“ prozradil k této no-
vé roli majitel více než tří stovek startů v nej-
slavnější lize světa. 

Vedení klubu o takové posílení velmi stálo 
a všichni jsou rádi, že se povedlo před dalším 
ročníkem zrealizovat. „Lukáš je jedním z nej-
slavnějších hokejových rodáků z Prostějova 
a velkým vzorem pro řadu začínajících hoke-
jistů tady. Může předat nespočet zkušeností, 
které nám mohou pomoci při plnění našich 
cílů a plánů do dalších let,“ doplnil za vedení 
klubu výkonný ředitel klubu Petr Fridrich. 

Marek SONNEVEND

ŠPINDLERŮV MLÝN, PROSTĚJOV První bomba po skončení hokejové sezóny 

byla v minulém týdnu odpálena klubem SK Prostějov 1913. Do nového roční-

ku se totiž vedení klubu rozroste o velkou personu, neboť se funkce sportov-

ního ředitele ujal prostějovský rodák a patriot Lukáš Krajíček, který to se svým 

hokejovým umem dotáhl až do NHL. Několikanásobný reprezentant i vítěz ex-

traligy tak bude nově dohlížet nejen na hlavní mužstvo, ale i mládež, kde bude 

chtít v následujících sezónách pomoci s postupnými krůčky směrem nahoru. 

Marek SONNEVENDMarek SONNEVEND

SPORTOVNÍM ØEDITELEMSPORTOVNÍM ØEDITELEM
SK PROSTÌJOV 1913SK PROSTÌJOV 1913
SE STALSE STAL LUKÁŠLUKÁŠ
 KRAJÍÈEKKRAJÍÈEK 

ŠPINDLERŮV MLÝN, PROSTĚJOV Raft team Tomi-Remont Prostějov byl po roce opět organizátorem 
mistrovství republiky a Českého poháru ve sjezdu, který pro nejlepší raftaře i raftařky ČR proběhl na řece 
Labi o velikonočním víkendu jako Tomi-Remont Cup 2025.
Letošní klání se podle jeho slov maximálně vydařilo. „Sice je velmi náročné, aby se do dějiště vměstnali všichni 
závodníci i závodnice s doprovodem, neboť se na místě ve stejném termínu koná kromě raftového šampionátu ještě 
pohárový podnik kanoistů. Ale vše se povedlo pořadatelsky zvládnout, a navíc jsme byli i výsledkově po sportovní 
stránce hodně úspěšní,“ radoval se Lisický.
Mistrovské tituly z disciplíny sjezd získali v kategorii R4 (čtyřmístné čluny) muži TR TABIDOO, veteráni TR MAS-
TERS a smíšená posádka TR MIX, v kategorii R6 (šestimístné lodě) na zlato dosáhli opět veteráni TR MASTERS, 
dále muži U23 TR HROM i junioři TR R6. Stříbrné medaile vybojovali muži U23 TR HROM i junioři TR R4 ve 
čtyřkách a muži TR TABIDOO v šestkách, bronzové kovy přidali muži TR HIKO a ženy TR ANNABIS ve čtyřkách.
Celková sbírka domácího Tomi-Remont PV tak dohromady čítala jedenáct 
medailí: šest zlatých, tři stříbrné a dvě bronzové! „Samozřejmě jsme spo-
kojeni, byl to super začátek hodně náročné sezóny. Ta bude velice dlouhá, 
protože vyvrcholí až v listopadu a prosinci dvěma mistrovstvími světa v Ar-
gentině a Malajsii. Naše posádka tam bude obhajovat titul v disciplíně head 
to head i celkové druhé místo,“ prozradil kapitán prostějovských raftařů.
Na závěr připojil poděkování partnerům letošního Tomi-Remont Cupu, 
jimiž byli statutární město Prostějov, Olomoucký kraj, Tomi-Remont, Ber-
nard, Tabidoo, Alika a Rosteto. „Všem partnerům za podporu opravdu moc 
děkujeme,“ zdůraznil David Lisický.
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KATEGORIE R4 KATEGORIE R6
 1. TR TABIDOO 

3. TR HIKO 

 3. TR ANNABIS 

4. TR HANACE 

  1. TR MASTERS

.
1. TR MIX 

 1. TR MASTERS 

 1. TR HROM 

1. TR R6 

Marek SONNEVEND
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OSTRAVA, PROSTĚJOV Na tradičním challengeru v Ostravě se představilo 
kvarteto prostějovských tenistů. Vít Kopřiva byl dokonce nejvýše nasazeným 

hráčem celého turnaje. Do závěrečných kol se ale nepodíval.
Kopřiva v úvodních dvou kolech neztratil ani set, ve čtvrtfinále ale narazil na Liba-

nonce Hadyho Habiba a prohrál ve dvou setech. První set se rozhodl v šestém gemu, 
v němž Kopřiva sice odvrátil tři brejkboly v řadě, ale pak čelil přes shodu čtvrtému a na 

ten už byl krátký. Ve druhém setu Kopřiva, jenž si za celý zápas nevypracoval žádný 
brejkbol, přišel o podání v sedmém gemu.
„Byl to můj nejtěžší soupeř a vůbec mi to nesed-
lo. Skvěle servíroval a já se nedostal vůbec 

do rytmu. Už před utkáním jsem tušil, 
že to bude hodně těžký zápas, ako-

rát jsem čekal, že na returnu do-
kážu vyhrát o  pár balonků více, 
což se nepovedlo. Navíc jsem 
v každém setu přišel o jedno po-
dání, byl to den blbec,“ posteskl si 

Kopřiva. „Před turnajem by člověk čtvrtfinále i bral, po porážce ale vždy 
přijde zklamání. Musím další body uhrát jinde,“ dodal Kopřiva, kterého čeká 
kvalifikace na silně obsazeném turnaji ATP v Římě.
Na ostravský turnaj bude vzpomínat v dobrém další mladík z prostějovské 
líhně Jan Kumstát. 
V utkání úvodního kola přetavil divokou kartu v nečekaný triumf nad silně 
favorizovaným Murphym Cassonem. O čtyři roky staršího Američana, jenž 
už má na kontě i challengerový titul, porazil ve dvou setech, a přestože v dal-
ším kole nestačil na Maďara Zsombora Pirose, mohl být se svým vystoupením 
spokojený. „Vyhrál jsem svůj první zápas na turnaji kategorie challenger. Je to mé největší dosavadní vítězství. 
Chytil jsem svoji šanci, věřím, že další úspěchy přijdou,“ řekl Kumstát.
Hned v úvodu turnaje vypadl čtvrtý nasazený Dalibor Svrčina a také Maxim Mrva startující na divokou kartu. (lv)

MADRID, PROSTĚJOV Další velice kvalitní vý-
sledek si na své konto připsal Jakub Menšík, když 
postoupil do čtvrtfinále na turnaji Masters v Mad-
ridu. Stopku mu vystavil antukový specialista Fran-
cisko Cerúndolo z Argentiny, přesto prostějovský 
tenista ve světovém pořadí poskočil na jednadvacá-
tou příčku a opět si vylepšil své kariérní maximum.
„Pochopitelně bych chtěl vyhrát každý zápas, vždy to 
ale nevyjde. Pořád je mi devatenáct a hodně věcí se te-
prve učím. Je to můj druhý rok na okruhu, stále jsem 
mladý nováček,“ prohlásil v Madridu Menšík, podle ně-
hož se i ve Španělsku projevily úspěchy s předchozích 
měsíců. „Miami mi dodalo velkou dávku sebevědomí. 
Vždycky jsem chtěl hrát proti nejlepším hráčům na svě-
tě a teď vidím, že je můžu pravidelně porážet, což se mi 
hodně líbí,“ dodal spokojeně prostějovský tenista.
V osmifinále Menšík vyřadil hladce Kazacha Alexan-

dra Bublika za šestapadesát 
minut, když ani jednou ne-
přišel o vlastní podání a sou-
peři nasázel deset es. V  dal-
ším kole sice získal první 
sadu, od zkrácené hry druhé-
ho dějství byl ale lepší ostří-
lený antukář Cerúndolo. 
„Je to pořád jen začá-
tek. Vím, že pokud 
budu dál pracovat 
stejně a na sto pro-
cent, přijde toho 
ještě mnohem 
víc,“ mávl rukou 
nad porážkou český 
tenista. (lv)
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PROSTĚJOV Sezóna basketbalistů BCM Orli Prostějov skončila ve druhém kole play-off. V souboji o po-
stup do baráže o první ligu nestačili na celek Válečníci Děčín, v jehož řadách nastupují i bývalí kvalitní hráči 
Kooperativa NBL Jakub Houška, Robert Landa nebo Luboš Stria. O postupujícím se rozhodlo již v prvním 
utkání na Hané, kde domácí podlehli 70:89, přestože ještě deset minut před koncem prohrávali o dva body.
„Místy to byl extrémně fyzicky náročný zápas. Do poločasu jsme hráli svoji hru, vycházely nám věci, které jsme 
chtěli hrát. Hlavně ve druhém poločase jsme byli frustrovaní po některých agresivních kontaktech soupeře. Snažili 
jsme se ještě utkání otočit, ale v závěru nám už chyběly síly,“ přiblížil domácí duel trenér Orlů Michal Pešta.
Odveta byla vyrovnaná pouze v první čtvrtině. Od druhé desetiminutovky se Válečníci Orlům začali vzdalovat, 
nakonec vyhráli 96:63 a postoupili do baráže o první ligu. „Klukům nemám co vytknout, dělali, co mohli. Soupeř 
nás postupně přehrával. Svoji roli hrál i výsledek prvního zápasu. Tým cítil, že je postup daleko,“ uznal Pešta. (lv)

Orlùm skonèila

DěčínuDěčínu

Klub Biatlonu Prostìjov uspoøádalKlub Biatlonu Prostìjov uspoøádal

ZDĚTÍN, PROSTĚJOV Krásný areál Klubu biatlonu Prostějov nedaleko Zdětína hostil už 31. roč-
ník kvalifikačního regionálního závodu Českého poháru v letním biatlonu, tentokrát s letopočtem 
2025. Záštitu nad sportovně i organizačně vydařenou akcí převzal náměstek primátora statutární-
ho města Prostějova Miloš Sklenka. A právě domácí závodníci pořádajícího oddílu se na důvěrně 
známé trati po výsledkové stránce vůbec neztratili.

Všechny věkové kategorie od žákovských až po senior-
ské tradičně zápolily ve vytrvalostním závodě, kde svě-
řenci trenérů Romana Večeři a Tomáše Ševčíka dosáhli 
těchto umístění: M10 3. Theodor Horák, W10 4. Lilly 
Petrželová, M11 1. Jan Kučera, M12 6. Adam Bláha, 
W12 2. Eliška Večeřová, M13 2. Marek Dostálek a  5. 
Šimon Hampl, M14 5. Jakub Špaček, M15 4. Dominik 
Černý, M16 3. Mikuláš Všetička, M19 3. Jakub Koukal, 
W19 5. Aneta Jurásková, M20 1. František Ševčík a 2. 
Jan Mička, M21 2. Martin Kučera, M36 1. Roman Veče-
řa, M46 2. Tomáš Ševčík.
Celková medailová bilance Klubu biatlonu Prostějov tak 
činila tři zlaté, pět stříbrných a tři bronzové, dohromady 
jedenáct cenných kovů! „Chceme moc poděkovat všem 
členům našeho klubu za jeho výbornou reprezentaci, 
dále každému, kdo se jakkoliv podílel na skvělé organi-

zaci tohoto tradičního závodu Českého poháru v letním 
biatlonu. A v neposlední řadě patří naše velké díky veš-
kerým partnerům za podporu,“ zdůraznil předseda or-
ganizačního výboru zdětínského klání Antonín Dušek.
Partnery akce byli: statutární město Prostějov, Olo-
moucký kraj, Draps, KOOS, Šumavský pramen, Po-
hřební služba Pavel Makový, HD Určice, Sezako, Ze-
mědělské družstvo Vícov, Montáže Kučera fasády okna, 
Zemědělské družstvo Určice, Dermacol, Bomma, AZ 
reklama, Rulyt, Pekařství MaM, Vinařství Žůrek Žeravi-
ce, Nordblanc, Česká průmyslová zdravotní pojišťovna, 
JSB Match Diabolo, Platimex Prostějov, m-ARK marke-
ting a reklama, Atex, Šikland, Alika, Fatra, Ševčík pánská 
konfekce, Penam, Berndorf, Lázně Luhačovice, Alpa, 
Geladrink, Vincentka, Agroservis Šálek Prostějov, Auto-
sklo Stavarič. (son)

V Lysé se koním
       ze Srdéčka dařilo

V Lysé se koním
       ze Srdéčka dařilo

LYSÁ NAD LABEM Pouze dva koně vyslal 
Stanislav Popelka na prvního máje do do-
stihů. Do Lysé nad Labem zamířil šestiletý 
Impas a o tři roky starší Angkor Wat. Oběma 
valachům se dařilo, domů na Srdéčko přivezli 
pomyslný  bronz a zlato.
Tmavý hnědák stáje Zámecký vrch jako prv-
ně jmenovaný se na dráhu vrátil po bezmála 
rok trvající zdravotní přestávce. A  vůbec si 
nevedl špatně, ve steeplechase Mirakulum 
na  3 700 metrů doběhl pod žokejem Janem 
Odložilem třetí.
Ryzák Angkor Wat byl od prvopočátku brán 
jako jasný favorit. Lysá mu totiž chutná, do-
kázal zde zvítězit už třikrát. Nebylo tedy divu, 
že i tentokrát s přehledem zvítězil v hlavním 
dostihu dne Prvomájové steeplechase města 
Lysá nad Labem na 4 200 metrů. Zástupce 
stáje Joly donesl žokeje Jana Odložila do cíle 
takřka ve vycházkovém tempu daleko před 
druhým v cíli, a sice valachem French Char-
donnay se žokejem Ondřejem Velkem. 
Stanislav Popelka bude 8. května vypravovat 
z  dostihové centrály Srdéčko daleko počet-
nější ekipu. Do Pardubic zamíří hned pět 
koní, mezi nimi devítiletá Ztracenka. Zkuše-
ná matadorka se jako jediná klisna v deseti-
členném poli postaví na start hlavního dosti-
hu, 4 500 metrů dlouhé Úvodní cross country 
Koroka. Ta je jedním z dostihů, jejichž účast-
níci míří ke startu ve Velké pardubické. 

Foto: jezdci.cz

Kristýna BOHATOVÁ
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PROSTĚJOV Čekání fotbalistů 
1. SK Prostějov na důležité vítěz-
ství neskončilo ani v  šestadvacá-
tém kole Chance Národní ligy. 
V utkání proti sestupem ohrožené 
rezervě pražské Sparty prohráli 
na vlastním hřišti 1:2, přestože si 
vypracovali několik brankových 
šancí, a  i  v  nastavení sahali ale-
spoň po bodu.

Ladislav VALNÝ
Prostějov začal aktivně a  hostující 
obrana musela hned v  úvodu hasit 
dvě nepřehledné situace ve vlast-
ním pokutovém území. V 5. minutě 
dostal dlouhý míč za beky Jedlička 
a  z  prvního doteku zakončil. Jeho 

přízemní střelu ale Heerkens kryl.
O  dvě minuty později přišla stude-
ná sprcha pro domácí výběr. Centr 
z  levé strany nestačili prostějovští 
zadáci odvrátit a lehce tečovaný míč 
poslal do sítě za záda bezmocného 
brankáře Mikulce nehlídaný Rus.
Po dalších dvou minutách na druhé 
straně rozehrával přímý kop od auto-
vé čáry Matocha, akci zakončil stře-
lou nad břevno Látal. Zlepšená hra 
domácích přinesla šance. Do centru 
Jedličky se na poslední chvíli vložil 
brankář Pražanů, ve 20. minutě se 
už Hanáci dočkali. Odražený míč 

na hranici pokutového území poslal 
Harušťák do břevna, Koudelka se už 
z dorážky nemýlil.
Hanáci výrazně ožili a  tlačili se na 
útočnou polovinu. Ve 26. minutě byli 
kousek od otočení výsledku. Gólo-
vou střelu Ševčíka vychýlil ze směru 
do sítě Pavelka, po další minutě pokus 
Koudelky zablokoval Tošnar.
Ve 32. minutě si domácí obrana vy-
brala slabší chvilku a byla za to po-
trestána. Uhrinčať poslal centr na 
první tyč, kde byl v ideálním náběhu 
Penxa, bez problémů vrátil hostující-
mu výběru vedení. Eskáčko odpově-
dělo sérií rohů, velkou šanci měl ale 
Koudelka po špatné rozehrávce hos-
tujícího brankáře. Heerkens ale do-
kázal svoji chybu napravit a vzápětí 
měl štěstí, když Jedličkova hlavička 
přeletěla o kousek břevno.
Vstup do druhé půle byl ve znamení 
snahy domácích o vyrovnání, útoč-
ným kombinacím ovšem scházela 
potřebná přesnost. V  55. minutě 

přesto Látal nabil Jedličkovi a  hos-
tující brankář musel vytáhnout pr-
votřídní zákrok. O čtyři minuty poz-
ději si poradil i s hlavičkou Ševčíka.
Tým Prostějova se tlačil do útoku 
a  postupně posiloval ofenzivu. Po 
hodině hry se poprvé od svého zra-
nění dostal na hřiště konstruktivní 
Budínský, defenziva Sparty ale hrá-
la bez chyb a  držela míč daleko od 
vlastního pokutového území.
V závěrečné pasáži střetnutí už byla 
na domácích hráčích patrná nervo-
zita. Hosté bez problémů kousko-
vali hru, od domácích se odvrátilo 
i štěstí, když v 80. minutě Hrdličko-
vu střelu zastavil na brankové čáře 
jeden z obránců. 
K  závěrečnému náporu se eskáčko 
dostalo až v nastaveném čase, a do-
konce si vypracovalo jednu gólovou 
situaci. Do centru Matochy se opřel 
Budínský, hostující brankář si ale 
právě na tento okamžik schoval zá-
krok zápasu.

„Náskok stále máme, ale není zdaleka 
tak luxusní, jak tomu bylo před něko-
lika týdny. Když se podíváme zpětně, 
tak jsme promarnili domácí zápas 
s  Opavou, o  Varnsdorfu ani nechci 
mluvit. Teď přišla další ztráta proti 
Spartě. Dostali jsme se do situace, ve 
které jsme nechtěli být. I to fotbal při-
náší,“ ulevil si po porážce v šestadvacá-
tém kole druhé nejvyšší domácí sou-
těže prostějovský trenér Jozef Weber.
Po výhře nad Ostravou Hanáci pro-
hráli v Jihlavě, pak uhráli bezbranko-
vou plichtu s béčkem Slavie. Vzápětí 
sice přivezli bod z  půdy brněnské 
Zbrojovky, jenže pak nedokázali po-
razit Opavu, prohráli ve Varnsdorfu 
a  doma nestačili na rezervu Sparty. 
„Je to hodně nepříjemné, pěkně si to 

vyžíráme. Potřebujeme se dát dohro-
mady a  poslední zápasy zvládnout. 
Potřebujeme se vrátit k  dřívějším 
výkonům v  obraně, která byla dlou-
ho velice kompaktní, a přidat k tomu 
solidní výkon v  útoku z  posledního 
střetnutí,“ vidí cestu z momentálních 
problémů prostějovský kouč.
V  průběhu jara se museli fotbalisté 
vyrovnat se řadou ran. Ze sestavy vy-

padlo několik hráčů kvůli zdravotním 
problémům. Největší ranou ovšem 
bylo tragické úmrtí spoluhráče Le-
andra Limy. I to mělo vliv na některé 
výsledky. Napravit je můžou v  po-
sledních čtyřech kolech, v nichž hos-
tují v Chrudimi a na půdě Táborska 
a přivítají Líšeň a Vyškov. „Na jména 
soupeřů se dívat nemusíme, hrát se dá 
s každým,“ nabádá své svěřence kouč.

Trenéra mohl potěšit alespoň návrat 
Lukáše Budínského do sestavy. Proti 
Spartě zvládl po zranění půl hodiny, 
když střídal Jana Koudelku. „Byli jsme 
domluvení, že se prostřídají. Oba 
splnili, co jsme chtěli. Koudy dal gól 
a měl další šanci, do dobré příležitosti 
se po příchodu na hřiště dostal i Buďa. 
Je dobře, že s nimi můžeme počítat,“ 
poznamenal Weber.

JAN KOUDELKA

11 SKSK PODLEPODLE 

Jeden z  nejzkušenějších hráčů prostějovského výběru opět 
ukázal, jak je prospěšný pro svůj tým. Proti rezervě pražské 
Sparty nastoupil v základní sestavě a byl nejnebezpečnějším 
fotbalistou domácího týmu. Přesnou dorážkou Harušťákovy 
střely do břevna zařídil jediný gól Hanáků, pak se dostal do 
dalších dvou šancí. Jeho střelu z hranice pokutového území 
zablokovala obrana, další velkou příležitost domácího ofen-
zivního fotbalisty chytil brankář Heerkens. 

Už po šestadvacátém kole je rozhodnuto o prvním účastníkovi baráže. Za Zlínem se jistě usadila 
Chrudim, která se představila na Žižkově s cílem potvrdit skvělou formu z poslední doby. Právě 
čtvrtá Viktorka mohla hostům cestu do baráže ještě zkomplikovat. Dlouho se zdálo, že utkání 
skončí nerozhodně, pak ale přišla 86. minuta a gól hostujícího Řezníčka. Chrudim vyhrála 2:1, což 
znamená, že na čtvrté místo má náskok nedostižných patnácti bodů.
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Poslední dvì kola 

Prostějov (jaf) – Utkání 29. a 30. kola 
se odehrají v  jednotném čase. S  ohle-
dem na boj o  sestup i  možnost, že se 
ještě bude hrát o barážové příčky, roz-
hodlo vedení soutěže o  jednotném 
čase. Zápasy 29. kola se tak uskuteční 
v sobotu 17. května od 15.00 hodin, kdy 
eskáčko vyráží do Tábora. Poslední kolo 
pak proběhne v  neděli 25. května od 
17.00 hodin a  ročník zakončí svěřenci 
trenéra Webera na domácí půdě v regi-
onálním derby proti Vyškovu, pro nějž 
to bude s velkou pravděpodobností roz-
lučkový zápas s druhou nejvyšší soutěží. 

Heerkens vystøídal Dostála
Prostějov (jaf) – Po každých pěti ko-
lech uděluje vedení soutěže titul nej-
lepšímu brankáři tohoto období. Hned 
třikrát se z  této ceny radoval brankář 
Stanislav Dostál, který táhne Zlín smě-
rem k návratu do elitní soutěže. Nyní se 
však dostalo na brankáře Joeriho Heer-
kense, který nyní táhne rezervu Sparty 
za záchranou. V  pěti posledních due-
lech udržel třikrát čisté konto a mužstvo 
tak pravidelně boduje. 

Prostějov (jaf) – Chrudim našla 
v dubnu formu, která ji zdobila v pod-
zimní části. Velmi k  tomu pomohl 
i útočník Matěj Náprstek, jenž ukázal, 
že dovedl nahradit Davida Látala. Au-
tor sedmi jarních branek má lví podíl 
na tom, že Chrudim míří do baráže 
o nejvyšší soutěž. Za měsíc duben tak 
nebylo nad čím váhat a ocenění hráče 
měsíce mu jednoznačně patří po prá-
vu. Trenérem pak byl zvolen lodivod 
Varnsdorfu a  bývalý ligový fotbalista 
Petr Papoušek, jemuž se povedlo spo-
lečně s mužstvem vyhrabat z nejhorší-
ho. Aktuálně se Varnsdorf opět vrátil 
do hry o  udržení ve druhé nejvyšší 
soutěži, když získal hned deset bodů. 

RYCHLÉ INFO

pět 
é 

Jozef WEBER – 1.SK Prostìjov
„I v tomto utkání pokračovalo naše trápení v koncovce, byť jsme si tentokrát už šance 
vypracovali. Soupeř byl sice šikovný, ale přesto jsme se přes ně dostávali. Na první inkas-
ovaný gól jsme správně reagovali, ve chvíli, kdy už to vypadalo, že zápas otočíme, přišla 
druhá branka. Ta nás hodně utlumila. Ve druhé části jsme měli šance, ale vyrovnat se 
nám nepodařilo. Bohužel jsme dostali dvě branky, přestože nám dosud defenziva fun-
govala. Ale při první brance jsem měl dojem, že chyba přišla už ve středu pole.“

HODNOCENÍ TRENÉRA

PROSTĚJOV Tři body získali fotbalisté 1. SK Prostějov 

v mistrovském zápase naposledy na konci března 

v  domácím utkání s  béčkem ostravského Baníku. 

Od té doby dokázali do tabulky Chance Národní li-

gy připsat jen tři body po nerozhodných výsledcích. 

Většině týmů z konce tabulky se v posledních týd-

nech dařilo více, i proto hráče eskáčka dělí od sestu-

pové příčky aktuálně pouze čtyři body.

pro Večerník 

původní
zpravodajství

ík 

tví

Ladislav VALNÝLadislav VALNÝ

1 : 21 : 2
1:2

Branky: 20. Koudelka – 7. Rus, 31. L. Penxa. 

 6:3.  8:1. 
Rohové kopy: 11:3.  43 % : 57 %.  763.

PROSTĚJOV Čekání fotbalistů V

PROSTĚJOV, CHRUDIM Ve velké formě hrající Chrudim vyzvou 
fotbalisté 1. SK Prostějov v duelu 27. kola druhé ligy. Střetnutí se 
odehraje ve středu 7. května od 17:30 hodin na půdě soupeře, který 
si již v předstihu zajistil postup do baráže o nejvyšší domácí soutěž.
„Určitě nás nečeká nic jednoduchého, protože Chrudim má na jaře skvě-
lou formu. Na druhé straně platí, že v naší soutěži může hrát každý s kaž-
dým. Jsme v  situaci, kdy si soupeře nemůžeme vybírat a  potřebujeme 
bodovat,“ říká před zápasem s druhým celkem průběžné tabulky prostě-
jovský trenér Jozef Weber.
Chrudim prožívá skvělé měsíce. V prvních třech jarních zápasech sice získa-
la jediný bod, pak se ale pořádně rozjela. V dalších sedmi kolech si na své kon-
to připsala pět výher a dvě remízy a tato bilance klub pevně usadila na druhé 
příčce tabulky s jedenáctibodovým náskokem na třetí Vyškov. V posledním 
utkání vyhrála na Žižkově 2:1 a definitivně si zajistila postup do baráže.
„Na přípravu není moc času, i tak se musíme pořádně připravit a na vlastní 
polovině se vrátit k dobrým výkonům z první části jara. Dobrá obrana je 
první předpoklad úspěšného výsledku,“ připomíná Weber. (lv)

PROSTĚJOV Předposledním týmem, který se v  rozehrané sezóně 
Chance Národní ligy představí na stadionu Za Místním nádražím, 
bude ve 28. kole soutěže celek SK Líšeň 2019. Netradičně se bude hrát 
až v neděli 11. května od 18 hodin.
„Líšeň v zimě změnila majitele, přivedla zajímavé hráče a má velké ambi-
ce. Na post trenéra angažovala Jiřího Chytrého. Až do konce sezóny bude 
určitě bojovat o co nejlepší umístění. Přijede silný a motivovaný soupeř,“ 
představuje celek z  brněnského předměstí kormidelník eskáčka Jozef 
Weber. Brňané bezprostředně po změně majitele vyhlásili útok na postup do 
baráže o nejvyšší soutěž. Tento plán byl pro jaro až příliš ambiciózní. V posled-
ních pěti kolech totiž Líšeň čtyřikrát remizovala, a navíc dostala citelný zásah 
do sebevědomí, když v městském derby prohrála 1:4 se Zbrojovkou. Naposle-
dy doma zachraňovala remízu 1:1 s Táborskem až osm minut před koncem.
„Líšeň si jistě představovala lepší výsledky i postavení v tabulce, to ovšem 
neznamená, že nemá dobrý tým a kvalitní hráče. Všichni budou až do kon-
ce sezóny hrát o vlastní budoucnost bez ohledu na umístění. Musíme být 
připravení, že nás čeká hodně náročný zápas,“ míní Weber. (lv)

Čtyři kola před koncem sezóny mají 
fotbalisté Prostějova na sestupovou 
příčku náskok čtyř bodů. Vůbec není 
vyloučeno, že po dvou sezónách, kdy bylo k záchraně zapotřebí pětatřicet 
bodů, bude tentokrát stačit menší bodový zisk. Na to ale nemůže hanácký 
tým spoléhat. Pro vlastní klid by potřeboval minimálně jednou zvítězit. 
A ještě lépe k tomu přidat i další bodík za plichtu. Nechávat vše na poslední 
zápas sice týmu dvakrát vyšlo, jednou by se ale štěstí mohlo unavit.

HLAVNÌ NESPOLÉHAT 
Jana FREHARA
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SK BludovSK Bludov3:0 
(3:0)

Branky: 9, Kašpar, 24. Svoboda, 44. Dudy-
cha. Rozhodčí: A. Horák – J. Horák, Majer. 
Žluté karty: 38. Bartošek, 43. Dudycha, 49. 
Sadil – 39. Prečan. Diváci: 189.
Sestava Pivína: Kostelka – M. Svozil, J. Je-
žek (68. K. Ježek), T. Ježek, Musil (46. Po-
spíšil), J. Svozil, Zlámal, T. Vrba, Valtr, Trajer, 
Prečan. Hrající trenér: Pavel Valtr.
Hodnocení hrajícího trenéra Pivína Pavla Valtra

se do redakční uzávěrky nepodařilo získat.

1:0 
(0:0)

Branky: 69. z  penalty Kráčmar. Roz-
hodčí: Majer – Petr, Straka. Žluté 
karty: 34. Kostelný, 75. Šana, 88. Šus-
ter, 90. Slovák – 68. Vičar, 87. Solano. 
Diváci: 120.
Sestava Určic: Vičar – Procházka, Rus, 
Frehar, Vaverka – Šteigl (81. Sosík), Piňos, 
Solano, Škrabal (69. Paul) – O. Halouzka, P. 
Halouzka. 

Trenér: Petr Vodák.

Hodnocení trenéra Urèic
Petra Vodáka: 

„Kluky musím oproti minulému zápasu 
pochválit za bojovnost. Tam není co vy-
tknout, měli jsme ale hodně pokažených 
nahrávek, kazili jsme jednoduché míče. 
Soupeř byl zalezlý v  osmi devíti lidech, 
hrál to na brejky. Jeden jim vyšel, byla 
z  toho penalta a  tu dokázal soupeř pro-
měnit. My si nevypracovali stoprocentní 
šanci, měli jsme jen planý tlak a  zaslou-
ženě jsme tedy prohráli. Po tom průběhu 
si ale přeci jen myslím, že by remíza byla 
spravedlivější.“

Sokol Dub nad MoravouSokol Dub nad Moravou5:1
 (2:1)

Branky: 31. Skopal, 35., 77. a 81. Šálek, 
49. Kudlička – 37. Dvořák. Rozhod-
čí: Motal – Franc, Zdařil. Žluté kar-
ty: 44. Šálek, 74. Skopal, 79. Janeček, 
79. Kudlička – 39. Zatloukal, 46. Blu-

menstein, 79. Dvořák. Diváků: 108.
Sestava Brodku u  PV: Marek Mudrla – 
Kediulych, Zatloukal (60. Martin Mudrla), 
Němec – Bureš, Frys, Doležel, Matoušek 
(21. Gamberský), Grulich – Blumenstein, 
Dvořák. Trenér: Tomáš Bureš. 

„Výsledkově jednoznačný zápas, který 

se nám po této stránce vůbec nepodařil. 
Herně jsme ale nebyli až tak špatní, i  po 
poločase se dalo věřit, že můžeme něco 
odvézt. Bohužel hned v úvodu druhé půle 
jsme po naší opakované hrubé chybě sou-
peři darovali gól, ten naši aktivitu zlomil. 
Protivník, jenž má některé fotbalisty, kteří 
by nás mohli vyučovat zakončení a finální 
řešení, se uklidnil a po našem opětovném 
nuceném střídání dovedl zápas v klidu do 
svého vítězného konce. Vůbec ale není 
potřeba podléhat panice, důležité je se 
z výsledku poučit. Přece jen byla k vidění 
i pozitiva. Jedeme dál a budeme věřit v ná-
pravu hned v dalším kole.“ 

1:1
(0:1)

Branky: 74. Hurta – 3. z penalty Ka-
wij. Rozhodčí: Petr – Vilímek, Běhal. 

Žluté karty: 3. Vrzala, 64. Kubeša. 
Diváků: 68.
Sestava Kralic: Tesáček – Němčík, Hla-
čík, Přikryl, Jurtík – Pekař (73. Z. Petrže-
la), Schvarz, Stryk, Kawij (83. Novotný), 
Komani – Dostál. Trenér: Pavel Růžička.   

Hodnocení trenéra Kralic na Hané

„Zápas dvou odlišných poločasů. V tom 
prvním jsme soupeře do ničeho nepus-
tili a  dominovali jsme. Bohužel se nám 
z  toho povedlo dát jen jedinou branku 
z  penalty. Ve druhém poločase naopak 
převzali iniciativu domácí a  byli lepším 
týmem. Povedlo se jim i  čtvrthodiny 
před koncem srovnat a body se dělily asi 
spravedlivě. Mě to mrzí za první poločas, 
protože tam jsme si náskok měli vypra-
covat, následně už utkání zvládnout do-
hrát. Bohužel jsme doplatili na nepromě-
něné šance.“ 

1:1
 (1:0)

Branky: 44. P. Pliska – 83. Beneš. Rozhod-
čí: Lasovský – Jelínek, Muller. Žluté karty:
47. Malíšek. Diváci: 98.
Sestava Vícova: Dočkal – M. Pliska (89. Tr-
nečka), Humpolíček, Tesařík, Rozsíval (86. 
Lasovský) – Šobr, Štěpánek, Šolín, Ritschel 
– P. Pliska, F. Pliska (89. Svoboda). 

Trenér: David Mezuliánek.
Hodnocení trenéra Vícova

„Dnes jsme podali velmi dobrý kolektivní 
a bojovný výkon proti týmu ze špičky. Měli 
jsme z toho trochu obavy. Kluci ale ukázali 
charakter a předvedli, že když je to potřeba, 
umí potrápit i silného soupeře. Hosté ze za-
čátku měli dvě šance, které nedali. Musím 
pochválit brankáře, který dobře četl hru 

a vybíhal. Ke konci mu vypadl balon a neu-
drželi jsme vedení, ale bylo to ve složité si-
tuaci. Dnes ale výsledek neberu jako prohru. 
Potvrdilo se, že každý bod bude mít cenu 
zlata. Velmi dobrý výkon také od Radka 
Štěpánka, dnes makal na plné pecky. Dnes 
byl ale od nás všech kolektivní výkon vidět. 
Šli jsme si pro body zaujetím. Chybělo pár 
minut, aby byly body tři.“

0:1
 (0:0)

Branky: 48. Koutný. Rozhodčí: Machala – 
Celý, Matějíček. Žluté karty: 65. Elner – 39. 
Synek. Diváci: 250.
Sestava Olšan u  Prostějova: Moláček – 
Koleňák, Lazarov, Seidler, Elner, Marek, Bo-
kůvka, J. Pospíšil, T. Steinheuser, Doukoupil 
(80. Aila), Hansl. 

Hrající trenér: Antonín Pospíšil st.

Hodnocení hrajícího trenéra
Olšan u Prostějova Antonína Pospíšila

staršího se do redakční uzávěrky
nepodařilo získat.

2:3
 (2:0)

Branky: 11. F. Pospíšil, 45. Grmela – 47. 
a 60. Kaštyl, 71. Drábek. Rozhodčí: Hoff-
mann – Ječmeň, Večeřa. Žluté karty: 70. D. 
Sedlák, 72. Nejedlý, 84. Fiedler – 82. Kazda, 
84. Grulich, 86. Kaštyl. Diváci: 183.
Sestava Protivanova: Pavlů – Přibyl (76. 
Fiedler), Burian, R. Sedlák, M. Pospíšil (46. 
Keluc), Z. Pospíšil – V. Nejedlý, F. Pospíšil – 
D. Sedlák, Grmela, Liška. 

Trenér: Milan Piták.
Sestava Mostkovic: Jurný – Burget, Drá-
bek, Kazda, Kupka (46. Kupka), Nesvad-
ba (89. Skoumal), Jančík, Němeček (46. 
Kaštyl), Ošlejšek, Karafiát, Hanák (68. Fo-
ret). Hrající trenér: Ondřej Milar.

Hodnocení trenéra Protivanova 

„Dnešní zápas se vzhledem ke skóre po 
90 minutách hodnotí těžko. Je potřeba po-
děkovat klukům za odmakaný zápas. Mys-
lím si, že jsme vedoucímu týmu tabulky byli 

rovnocenným soupeřem a za výkon v první 
půli byli zaslouženě odměněni dvěma góly. 
Bohužel nám nevyšel vstup do druhé půle, 
soupeře jsme zbytečně jednoduše nechali 
skórovat a  dali mu vítr do plachet… Kaž-
dopádně si ze zápasu musíme vzít pozitivní 
věci, s podobnými výkony stále roste sebe-
vědomí hráčů, do dalších bojů tak rozhodně 
půjdeme s hlavou nahoru. Poděkování také 
patří fanouškům, kterých na dnešní derby 
dorazilo více než dost a byli slyšet.“

„V prvním poločase jsme byli lepší na míči, 
bohužel ale finální část nebyla dobře vyře-
šena. Soupeř vsadil spíše na nakopávané 
balóny. Nebyli jsme důrazní v předbranko-
vém prostoru a druhé míče jsme dvakrát ne-
dohráli dobře a dvakrát inkasovali. Poločas 
tak skončil 0:2. Do druhé půlky jsme s Ivo-
šem Kroupou udělali dvě střídání a  jednu 
změnu v postech. Střídající hráči nám moc 
pomohli a  zápas jsme otočili na 3:2. Měli 
jsme i další šance a mohli rozhodnout zápas 
dřív. Bohužel to bylo stále o  jednu branku 
a závěrečných deset minut bylo nervózních. 
Protivanov v závěru hrozil ze standardek, ale 
naštěstí jsme všechny ubránili a zaslouženě 
jsme vyhráli.“

Sokol PlumlovSokol Plumlov4:0
(1:0)

Branky: 37. a  75. Fajstl, 76. Frantík, 
78. Čarný. Rozhodčí: Chuda – Kopec-
ký, Látal. Žluté karty: 42. Plajner, 55. 
Kotlán, 70. Simandl – 71. Dluhoš. Di-
váků: 87.
Sestava Plumlova: Simandl – Plajner, 
V. Kotlán, Bárta, Vysloužil – Aujezdský, 
Verner, Vyroubal (71. Frantík), Potete-
nin (73. Surma) – F. Kotlán (56. Čarný), 
Fajstl. 

Trenér: Karel Frantík.

Hodnocení trenéra Plumlova Karla Frantíka:

„Po minulém týdnu, kdy se nám utkání ne-
povedlo, jsme se chtěli vrátit k lepší hře. Prv-
ní půlhodina ale patřila hostům, kteří hráli 
pěkný kombinační fotbal a  přehrávali nás. 
Podržel nás dvakrát brankář Simandl a jed-
nou i tyč. Kdybychom prohrávali o tři bran-
ky, tak jsme nemohli říct ani slovo. Naštěstí 
se nám povedlo neinkasovat a sami jsme vy-
užili první větší šanci. Do druhé půle dostali 
kluci jiné taktické pokyny a plnili je na vý-
bornou. Odměnou nám byly další tři branky 
a důležité body do tabulky, kde jsme se tak 
zase posunuli směrem k většímu klidu.“

Rezervní celek eskáčka tentokrát če-
kal anglický týden, kdy ve středu 30. 
dubna zavítal do Medlova, kde se utkal 
s  rezervou Uničova v  rámci dohrávky 
17. kola. Loňský šampion páté nejvyšší 
soutěže dokázal v  domácím prostředí 
obrat Prostějov o všechny body a divá-
ci se dočkali hned sedmi branek. 
„Z  Medlova si bohužel body neodváží-
me – po divokém průběhu jsme podlehli 
rezervě Uničova 4:3. Nutno sportovně 
přiznat, že jsme tentokrát nebyli lepším 
týmem. Soupeř disponoval vysokou her-
ní kvalitou a jeho nasazení bylo na úrov-
ni, která v krajském přeboru není běžná,“ 
prozradil úvodem hrající asistent trenéra 
Popelky Dominik Bokůvka. 
I  když se nepodařilo získat bodový zisk 
a asistent sportovně uznal kvalitu domá-
cích, tak hledal i pozitiva na výkonu svých 
svěřenců. „Přesto bych chtěl vyzdvihnout 
naši týmovou soudržnost a  mentální 
odolnost – dokázali jsme se do utkání 
vrátit a srovnat i za nepříznivého vývoje. 
Bohužel nás ale opět srazily zbytečně in-
kasované branky, které výrazně ovlivnily 
konečný výsledek. O  to víc mě porážka 
mrzí, protože šlo o důležitý souboj se sou-
sedem v tabulce,“ doplnil Bokůvka.
Porážku ale hodil rychle za hlavu, protože 
věděl, že jeho mužstvo čekalo hned v so-
botu další utkání. „Nyní je před námi úkol 
dát tým zdravotně a mentálně dohroma-
dy a  připravit se co nejlépe na sobotní 

utkání, kde se doufám vrátíme k naší her-
ní dominanci,“ zakončil. 

4:3 
(1:0)

Branky: 8. Cikryt, 63. Bartoněk, 66. Javů-
rek, 82. Bittner – 56. Zbožínek, 74. Badra, 
76. Šmirják. Rozhodčí: Svoboda – Aber-
le, Vičar. Žluté karty: 69. Trefil, 86. Kasal, 
90. Javůrek, 90+2. Zmund – 23. Klimeš, 
36. Bokůvka. Diváků: 140.
Sestava Prostějova: Šnajdr – Zbožínek, 
Šídlo, Badra, Karásek (59. Pěček), Čer-
mák, Klimeš, Navrátil (73. Šmirják), Po-
pelka, Bokůvka, Škrabal T. Trenér:
Roman Popelka. 

Rezervu Prostějova čekaly v  sobotu 
dopoledne Dolany, které se v letošním 
ročníku trápí a bojují o záchranu. Před 
vlastním publikem navíc chtělo muž-
stvo napravit porážku od rezervy Uni-
čova, která přišla v dohrávce, a to se mu 
dokonale povedlo. Soupeře dokázalo 
přehrát a vítězství o čtyři branky uka-
zuje, že se nejednalo o náhodu. 
„Po náročném programu jsme doma při-
vítali Dolany a zvládli jsme zápas výsled-
kově výborně – vítězství 4:0 je poměrně 
jasné a zasloužené. Vzhledem k tomu, že 
šlo už o  třetí utkání během sedmi dnů 
(a to včetně náročných výjezdů do Jesení-

ku a Medlova), je potřeba ocenit fyzické 
i mentální nasazení hráčů, kteří v podstatě 
všechna utkání odehráli ve stejné sestavě,“ 
poznamenal na úvod hrající asistent Do-
minik Bokůvka, že v  rámci tohoto pro-
gramu si mužstvo nemohlo ani výrazněji 
pomoci členy hlavního celku. 
„První poločas utkání byl poměrně vy-
rovnaný. Ve druhé části už bylo znát ve-
dro i únava, tempo znatelně opadlo a po 
60. minutě už se hrálo převážně v úspor-
nějším režimu. Soupeř sice nepůsobil 
odevzdaně, ale do vyložených příležitostí 
jsme jej nepustili. Sami jsme také několik 
slibných situací nedotáhli. I  tak se nám 
povedlo dát tři branky a utkání poměrně 
pohodlně dohrát,“ vracel se pak za průbě-
hem utkání Bokůvka. 
Za výsledek pak byl velmi rád, pro další 
klid bylo důležité zvládnout domácí zá-
pas. Teď se plně soustředíme na Přerov 
a  následně nás čeká další náročný týden 
se třemi zápasy,“ zakončil Bokůvka. 

FC DolanyFC Dolany
4:0 

(1:0)

Branky: 8. a 61. Karásek, 52. Vágner, 80. Na-
vrátil. Rozhodčí: Mašek – Šteier, Látal. Žlu-
té karty: 37. Škrabal – 29. Seibert, 43. Kach-
lík, 69. Doseděl, 77. Kaluža. Diváků: 60.
Sestava Prostějova: Mikeš – Zbožínek, 
Pěček, Karásek, Čermák (69. Šmirják), 
Klimeš, Navrátil (84. Kohoutek), Popel-
ka, Bokůvka, Vágner (66. Šídlo), Škrabal. 

Trenér: Roman Popelka. 

Důležitou remízu o  víkendu uhrála 
Konice. Trenér Petr Ullmann, který 
se po dvoutýdenní absenci vrátil na 
lavičku konického Sokola, se tento-
krát mohl radovat na domácím hři-
šti. Jeho svěřenci sice brzy v  utkání 
prohrávali, ve druhé půli ale dokázali 
srovnat. Šance na rozseknutí due-
lu pak sice měly oba týmy, nakonec 
ale Konice bere právě remízu. I ta je 
v  boji o  udržení krajského přeboru 
nesmírně důležitá.
Úvod utkání přitom zastihl Konici v ne-
dobré situaci. Brzy totiž inkasovala. „Bo-
hužel ráz utkání udala hned třetí minuta, 
kdy měl soupeř hned první rohový kop. 
My si nepohlídali hráče na zadní tyči, 
který dal gól. To pro nás byla studená 
sprcha,“ konstatoval Petr Ullmann. Své 
hráče hlavně nabádal, aby nepropadali 
po rychlém inkasování panice. „Uklidnil 
jsem hráče, že máme hodně času. Kluci 
se zvedli. Soupeř má ale hodně zku-
šených hráčů, pozorně bránil, v  deseti 
hráčích byl pod balonem. Těžko jsme 
se tedy do šancí dostávali. Měli jsme 
náznaky, soupeř je však pohlídal,“ řekl 
ke snažení o  vyrovnání Ullmann. Poky-
ny v přestávce mezi poločasy byly jasné. 
„Chtěli jsme zvýšit aktivitu, pohyb. A to 
se povedlo, Rapotín jsme rozběhali. 
Odměnou byl gól Schöna, který krásně 
nůžkami přes hlavu soupeře vyrovnal,“ 

byl spokojený Petr Ullmann. Ani jeden 
z týmů pak zjevně nebyl s bodem úplně 
spokojený. Místo oboustranně opatrné 
hry tak viděli diváci aktivní fotbal. „Od 
65. minuty to bylo nahoru – dolů, oba 
týmy chtěly vyhrát. Soupeř nám několi-
krát utekl, ale zvládli jsme to. V 90. mi-
nutě jsme měli rozhodnutí na kopačce, 
zakončení Schöna letělo nad břevno,“ 
poznamenal trenér Konice. A jak je tedy 
spokojený s remízou? „Je z toho remíza, 
po průběhu utkání spravedlivá. Rapotín 
ukázal kvalitu dozadu a já bych chtěl zase 
pochválit hráče, že si šli za remízou. Mu-
síme ten bod brát,“ uzavřel.

1:1 
(0:1)

Branky: 55. Schön – 3. Machalický. Roz-
hodčí: Pekárek – Chabiča, Borovička. 
Žluté karty: 23. Lužný, 59. Pavlíček – 37. 
Žák, 62. Obšil. Diváci: 125.
Sestava Konice: Hradečný – Lužný, J. 
Krása, Pavlíček, R. Krása (82. Mrňka) 
– Bačovský, Schön, Škrabal, Burget – P. 
Krása, Jašíček. Trenér: Petr Ullmann

1:9 
(1:4)

Více na straně 26
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CHANCE NÁRODNÍ LIGA – 2. liga

MFK Chrudim – 1. SK Prostìjov.

1. SK Prostìjov – SK Líšeò 2019.

1. SK Prostìjov „B“ – 1. FC Viktorie Pøerov 
(10.30), Sokol Bìlotín – Sokol Konice, FC Dolany 

– Sokol Èechovice (nedìle 11. kvìtna, 16.30).

Sokol v Pivínì – TJ Sokol Nový Malín, Sokol 
Urèice – SK Loštice 1923.

Sokol Plumlov – Sokol Opatovice. 

FK Kozlovice „B“ – Sokol Klenovice na Hané.

FK Kozlovice „B“ – Sokol Brodek u Prostìjova 
(sobota 10. kvìtna, 10.00), Haná Prostìjov – 
Sokol Dub nad Moravou (sobota 10. kvìtna, 

10.00), Sokol Otaslavice – Sokol Horní 
Moštìnice (sobota 10. kvìtna, 16.30). Sokol Ústí 
– FC Kralice na Hané (10.00), FK Troubky – Sokol 

Klenovice, Sokol Tovaèov – Haná Nezamyslice.

10. kvìtna, 16.30), TJ Sokol Pøíkazy – SK Protivanov 
(14.00), TJ Sokol Mostkovice – Sokol Vícov.

Brodek u Konice – Vrahovice (sobota 10. kvìtna, 

– Konice „B“, Kostelec „B“ – Èechovice „B“.

Nezamyslice „B“ – Pavlovice (10.00), Brodek 
u Prostìjova „B“ – Otaslavice „B“, Tištín – Pivín „B“.

Luká – Kladky (sobota 10. kvìtna, 16.30), Vilémov 
– Zdìtín (15.00), Pøemyslovice – Hvozd, Èechy pod 

Kosíøem – Jesenec/Dzbel, Ptení – Brodek u Konice „B“.

Holasovice – 1. SK 
Prostìjov.

Veøovice – 1. SK 
Prostìjov.

Sokol Teèovice – Sokol 
Mostkovice (10.15), 
SK Protivanov – Ajax 

Bezmìrov.  

Hluèín – 1. SK 
Prostìjov.

Hluèín – 1. SK 
Prostìjov.

1. SK Prostìjov – MFK 
Vyškov. 

1. SK Prostìjov – MFK 
Vyškov. 

Tøebíè – 1. SK 
Prostìjov.

Tøebíè – 1. SK 
Prostìjov.

1. SK Prostìjov – SK Kuøim.

1. SK Prostìjov – SK 
Kuøim.

Tøebíè – 1. SK Prostìjov.

1. SK Prostìjov – SK Líšeò.

1. SK Prostìjov – SK 
Líšeò.

Sokol Èechovice – FK Warex Jeseník, Konice/
Jesenec-Dzbel – SK Hranice „B“.

Nezamyslice/Nìmèice – TJ Sokol Velké Losiny.

Nezamyslice/Nìmèice – Sokol Vrahovice, 
TJ Sokol Velký Týnec – Olšany/Lutín.  

Brodek u PV/Otaslavice – Radslavice/Pavlovice.  

FK Kozlovice – Sokol Olšany.

Sokol Olšany – Slovan Èernovír, Nezamyslice/
Nìmèice – FK Šternberk, Sokol Èechovice – FK 

Mohelnice (13.30). 

FK Kozlovice – Sokol Olšany.

Sokol Olšany – Slovan Èernovír, Nezamyslice/
Nìmèice – FK Šternberk, Sokol Èechovice – FK 

Mohelnice (15.15). 

Prostìjov „B“ – 1. HFK Olomouc „B“ (15.30). 

Ptení/Brodek u Konice – Laškov/Pøemyslovice.

Urèice – Ptení/Brodek u Konice.

Otaslavice – Urèice (nedìle 11. kvìtna, 13.30).

Haná Prostìjov – Brodek u Konice/Horní 
Štìpánov (støeda 7. kvìtna, 17.00), Mostkovice 

– Klenovice, Urèice – Protivanov, Vrahovice – 
Kralice na Hané (nedìle 11. kvìtna, 10.00).

Derby pro Nezamyslice a Klenovice

V Hanáckém souboji byly lepší Nezamyslice

Plumlov doma smetl á p tét t á ůb p d řil Žl té kart

PROSTĚJOVSKO Nejvyšší krajská soutěž má za sebou další kolo a pro fotbalisty Prostějova se 
jednalo dokonce o dva zápasy, kdy je ve středu ještě čekala dohrávka. V ní mužstvo padlo na půdě 
Medlova proti rezervě Uničova. V sobotu si ale doma napravilo dojem jasnou výhrou nad Dolany. 
Konice doma s Rapotínem sice prohrávala, ale utkání dovedla alespoň k bodu. Čechovice naopak 
doma propadly proti Jeseníku a zapsaly vysokou porážku. 

PROSTĚJOVSKO Kompletní program dvacátého kola pro re-
gionální zástupce z regionu se odehrál v rámci sobotního dne 
a diváci měli možnost vidět hned dvě derby. V Nezamyslicích 
se povedlo zastavit rozjetou Hanou a domácí mohli slavit další 
důležité body. Otaslavice se naopak dalšího importu nedočkaly 
a Klenovice jim uštědřily další velkou porážku. Brodek jel do 
Dubu s cílem bodovat, ale domácí potvrdili kvality, Kralice čekal 
nevyzpytatelný Lipník a domů si přivezl bod za remízu. 
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PROSTĚJOVSKO Dalším kolem pokračoval o víkendu pro-
gram I.B třídy, skupiny B ve fotbale. A zapojily se i všechny 
čtyři týmy z Prostějovska. Jak dopadly? Nejprve pojďme do 
Protivanova. Tam sehrál domácí celek derby s Mostkovicemi. 
V poločase vedl, pak ale hostující lídr ukázal svou sílu, zá-
pas obrátil a vyhrál. Jen o jediném gólu byl zápas Olšan. Ty 
potřebovaly vyhrát, ke vší smůle ale právě ony inkasovaly. 
Sestup se tak přiblížil. O udržení bojuje i Vícov, který je ale 
v mnohem lepším rozmaru. Se silným Chomoutovem totiž 
dokázal remizovat a dále se blíží středu tabulky.
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Od začátku bylo patrné, že domácí po-
třebují body jako sůl, a tak vynaložili veš-
keré úsilí do útoku. Proti však byla skvěle 
fungující obrana v zádech s jistým Kubou 
Polákem. Některé akce vypadaly slibně, ale 
finální fáze se Otaslavicím příliš nedařila. 
Ve dvanácté minutě jsme museli pro zra-
nění střídat, namísto zraněného Popelky se 
na hřiště dostal španělský záložník Estupi-
ňan, který ve druhém poločase byl u zrodu 
dvou gólových akcí. Tu první a  zároveň 
jedinou v první půli měl na svědomí Hon-
za Všianský, který se svým typickým způ-
sobem obtočil kolem obránce, vyslal střelu 
do protipohybu brankáře Glouzara, který 
si s ní nedokázal poradit – 0:1. To nás tro-
chu uklidnilo, domácím naopak vzalo vítr 
z plachet a kupili jednu chybu za druhou. 
Bohužel jsme ani jednu nedokázali potres-
tat. Museli jsme však být stále na pozoru na 
rychlé výpady Otaslavic, hlavně po obou 
křídlech. Vyloženou šanci Kuba Polák ale 

řešit nemusel. Do poločasu se tak už skóre 
nezměnilo, vše bylo tedy otevřené.
Domácí také do druhé půle nastoupili 
s  velkým odhodláním, po jednom z  cen-
trů Kubovi propadl míč, ale Ray byl na 
správném místě a míč odkopl do bezpečí. 
Po osmi minutách druhé pětačtyřicetimi-
nutovky se utkání zlomilo, naštěstí v  náš 
prospěch. Honza Všianský vybojoval míč 
a poslal jej svému parťákovi v útoku. Ten 
mohl volit ještě přihrávku na zcela volné-
ho španělského spoluhráče, ale míč si ještě 
posunul a nekompromisně levačkou zavě-
sil – 0:2. To očividně domácí nepříjemně 
zaskočilo, což usnadnilo cestu k  našim 
dalším trefám. Ta třetí přišla už o pět minut 
později, kdy se po křídle rozeběhl Estupi-
ňan, poslal centr do vápna, kde se z voleje 
nádherně trefil Všianský a  navýšil rozdíl 
už na tři branky – 0:3. I další akce se rodily 
z kopaček našeho mužstva. Oslzla pronikl 
až do vápna domácích, volil ještě přihrávku 

lépe postavenému spoluhráči, jehož stře-
lu zblokovala obrana Otaslavic, dorážku 
v  jasné pozici pak bravurním zákrokem 
zneškodnil Glouzar. V sedmašedesáté mi-
nutě už ale i on byl krátký na další situaci 
našeho kanonýra. Také v tomto případě se 
na ní podílel španělský krajní záložník. Ten 
poslal centr za obranu na naběhnuvšího 
Honzu Všianského, proti kterému vyběhl 
domácí strážce svatyně. Klička a  zívající 
prázdná brána s jediným obráncem už byla 
pro Honzu snadnou kořistí. Přesto nám za-
trnulo, když míč vzletěl vzhůru, ale přesně 
pod „víko“, a tak jsme se mohli znovu zara-
dovat – 0:4. To už to se šancemi domácích 
nevypadalo vůbec dobře. Kouč Horák se 
rozhodl pro větší prostřídání a  jak se po 
chvíli ukázalo, ani to nás nezastavilo v cestě 
za vítězstvím. Zvláště když se právě střída-
jící Adam Prášil hlavou prosadil po centru 
Rozehnala a navyšoval už na 5:0 z našeho 
pohledu. Tenisový výsledek mohl ještě za-
psat Srb Čarapic, jeho lob ale mířil jen do 
rukavic domácího gólmana. Jeho protějšek 
Kuba Polák si už určitě myslel na další čisté 
konto, které bylo velmi blízko, ale dvě si-
tuace v závěrečné pětiminutovce mu další 
radost sebraly. Přesto měl po závěrečném 
hvizdu důvod k úsměvu. 
Reportáž z webu www.tjsokolklenovice.cz 

2:5 
(0:1)

Branky: 85. Hon, 90. Chvojka – 17., 58. a 67. 
Všianský, 53. Zapletal, 83. Prášil. Rozhodčí:
Tomášek – Kašík, Hoffman. Žluté karty: 28. 
Šoc, 83. Dreksler – 90. Oslzla. Diváků: 50.
Sestava Otaslavic: Glouzar – Šoc (81. 
Pavlů), Šatný, Maňák (81. Drábek), Kaláb 

– Dreksler, Tkáč – Pospíšil (46. Rieger (58. 
Gerneš)), Chvojka, Hon – Drmola (81. 
Urbánek). Trenér: Jan Frehar.
Sestava Klenovic: Polák – Bridzik (73. 
Cetkovský), Owusu, Lakomý, Popelka 
(12. Kvapil) – Spálovský (57. Buček), Ro-
zehnal, Oslzla, Nehera, Zapletal (73. Prá-
šil) – Všianský (73. Carapic). 

Trenér: Vladimír Horák.

Jana Frehara: 

„Hodnotit se dá asi jen šedesát minut zá-
pasu, kde to byl poměrně vyrovnaný boj, 
který mnoho šancí nenabízel ani na jedné 
straně. My jsme ale během této doby na-
bídli soupeři tři branky, které se dají ozna-
čit za vlastní. Triviální chyby, které se často 
neobjevují ani v  žákovských kategoriích, 
zápas zlomily. Už první trefa nás dost na-
hlodala, další dvě pak dokonale dodělaly. 
Zbylých třicet minut se čekalo na konec. 
V boji o záchranu takové branky dostávat 
nemůžeme. Na druhou stranu jsme si snad 
tyto slabší okamžiky vybrali teď a příště se 
tomu už vyhneme. Vyčítat si něco nám teď 
rozhodně nepomůže. Soupeři jsme ale vý-
hru darovali sami, což mě mrzí.“ 

Hodnocení trenéra Klenovic
Vladimíra Horáka:

„První poločas byl ještě vyrovnaný, bez 
nějakých větších šancí. Do vedení jsme se 
dostali v sedmnácté minutě, kdy si Všianský 
poradil s obráncem. Jeho střelu pak nedo-
kázal zkrotit domácí gólman. Nějaké ná-
znaky tam byly, ale chyběla přesnější finální 
fáze. Ve druhém poločase jsme soupeře 
zaskočili třemi rychlými brankami a  bylo 
víceméně po zápase. Prostřídali jsme sesta-
vu a na konci zápasu si nepohlídali dvě akce 
domácích, kteří výsledek jen korigovali.“

www.vecernikpv.cz

Plumlov doma smetl
rezervu Želatovic rezervu Želatovic 

OTASLAVICE Potřetí v jarní části sezóny se fotbalisté Klenovic představili 
na hřišti soupeře, potřetí šlo o regionálního soupeře. Do Otaslavic jeli s vědo-
mím toho, že se domácí nenachází v příliš lichotivé situaci, kdy jim jde o se-
trvání v I.B třídě. Hosté k utkání nastupovali s čistou hlavou a možná také to 
rozhodlo o jasném vítězství. Až při rozhodnutém stavu jsme polevili v kon-
centraci a soupeři dovolili dvakrát skórovat. Strůjcem naší výhry byl kanonýr 
Všianský, jenž zaznamenal hattrick.

* 

* 

* 

* 
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lépe postavenému spoluhráči, jehož stře- – Dreksler, Tkáč – Pospíšil (46 Rieger (58

pro klidnou výhrupro klidnou výhru

co nejlépe na sobotní (a to včetně náročných výjezdů do Jesení- Trenér: R

Pivín v krizi,Pivín v krizi,

Už ve 2. minutě hlavička domácího Hlad-
kého těsně minula Vítkovu branku. V  9. 
minutě si střela domácího Přikryla našla 
náruč hostujícího gólmana. Prostějováci 
se poprvé dostali k pořádné střele na bran-
ku ve 20. minutě, když Ošlejšek vyzkoušel 

pozornost brankáře Krále. Ve 28. minutě 
střílel z  dálky Typner, ale jeho střelu te-
čoval domácí bek na roh. Po půlhodině 
hry šel centr do vápna Hané a míč z hlavy 
Hladkého skončil vedle tyče Vítkovy kle-
ce. Ve 33. minutě také domácí Křepelka 

protáhl prudkou střelou brankáře Vít-
ka. Ve 39. minutě unikl hostující Gábor, 
přihrál Janurovi, ale jeho střelu ztečoval 
domácí bek na roh. O minutu později za-
hrávali hosté Ošlejškem přímý kop, který 
našel hlavu Holuba. Ten rozezvučel Králo-
vo břevno a střelu dorážejícího Gábora do-
mácí gólman chytil. Tohle byla asi největší 
šance hostů v  prvním poločase. Za stavu 
0:0 se šlo do kabin.
Ve druhém poločase vyvíjeli domácí ještě 
větší tlak, zatímco hosté se utápěli v  ne-
přesných přihrávkách a  bylo jen otázkou 
času, kdy domácí udeří. V 50. minutě skon-
čila střela hostujícího Typnera v  náruči 
Krále. Po hodině hry domácí hráči udeřili. 
Byl to střelec Hladký, kdo dvěma „slepený-
mi“ hlavičkami v 63. a 65. minutě rozhodl 
o osudu zápasu. A tak v regionálním derby 
mužstev s  názvem Haná byli jasně lepší 
a  spokojenější hráči Nezamyslic. V  příš-
tím kole hrají Hanáci v sobotu 10. května 
v 10.00 hodin ve Vrahovicích s Dubem na 
Moravě. Přijďte je povzbudit. Hráči Neza-
myslic sehrají v neděli 11. května v 16.30 

hodin další mistrovské utkání v Tovačově.

2:0
(0:0)

Branky: 63. a 65. Hladký. Rozhodčí: La-
sovský – Dokoupil, Kordzik. Žluté karty:
80. Hladký – 44. Pavelka, 70. Ošlejšek, 73. 
Holub. Diváků: 88.
Sestava Nezamyslic: Král – Rus, Oulehla, 
Frgál, Křepelka – Rudyk, Mitana, Pijáček 
(90. Stejkora) – Hladký, Otáhal, Přikryl 
(58.Pleva). Trenér: Marek Pavelka.                          
Haná Prostějov: Vítek – Hladký, Kolář 
(89. Strouhal), Cibulec, Pavelka – Ošlej-
šek – Valach (46. Novák), Typner, Gábor, 
Janura – Holub (73. Trnavský) Trenér:
Lubomír Keluc.

„Chtěli jsme doma předvést lepší výkon 
než v minulém kole, což se nám podařilo. 
V  prvním poločase se hrál vyrovnaný zá-
pas, ale řekl bych, že šancí jsme měli o něco 
více jak hosté. Čekalo se na první branku, 

kterou se nám povedlo ve druhém poloča-
se vstřelit, brzy nato jsme přidali i druhou. 
Utkání jsme měli pod kontrolou a musím 
mužstvo pochválit, jak k  tomu dnes při-
stoupilo. Všechny tři body jsme si připsali 
zaslouženě.“

Lubomíra Keluce: 

„Ve 20. kole jsme zajížděli na půdu Ne-
zamyslic. Domácí jsou běhavé mužstvo 
a spoléhají na útočníka Hladkého. V prv-
ním poločase měli domácí více balón na 
kopačkách, ale vytvořili si jednu velkou 
šanci a my trefili břevno. V poločase se šlo 
do kabin za stavu 0:0. Začátek druhého 
poločasu byl stejný jako první do vstře-
lené branky, pak už domácí zápas v klidu 
dohráli a vstřelili ještě jednu branku, která 
byla pravděpodobně z ofsajdu. Utkání ale 
rozhodla první branka, protože my jsme 
na lepší výsledek jak 0:0 neměli. Domácí 
branku jsme v podstatě neohrozili, a pro-
to domácí zaslouženě vyhráli. My si dnes 
body nezasloužili ani přes poctivý výkon 
do 60. minuty. Je to škoda, ale jedeme dál“.

PROSTĚJOVSKO Ve 20. kole I.B třídy skupiny „A“ Olomouckého KFS na-
stoupila Haná na hřišti své jmenovkyně v Nezamyslicích v silně kombinované 
sestavě, ale s cílem potvrdit své vedoucí postavení a získat další důležité body 
do tabulky. Ty ovšem chtěli i domácí hráči a po průběhu utkání si k nim po 
právu došli.

Vícov bral bod, Olšany znovu prohrály

d

PROSTĚJOVSKO Ve dvacátém kole si fotbalisté Plumlova 
připsali další tři body a  jejich záchranářská mise nabírá 
stále jasnější obrysy. Tentokrát se jim sice úvod zápasu 
moc nevydařil, ale s postupem minut dokázali dominovat 
a soupeře nakonec přehráli jasným rozdílem čtyř branek. 
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PROSTĚJOVSKO Dva zápasy, dva příběhy. Výsledek je ale stejný, oba týmy z Prostějovska hrající 
I. A třídu, skupinu A odchází ze hřiště bez bodů. A zejména Pivín by je nutně potřeboval. Na jaře 
se topí v krizi, kdy zatím stále marně čeká na výhru. Nedočkal se ani nyní, navíc se mu nepodařilo 
skórovat. Určice jsou na tom celkově lépe. Ani jim se ale nevyhnula menší krize. O víkendu zapsaly 
už třetí prohru v řadě. A podobně jako Pivín, ani jim se nepodařilo soupeři vstřelit gól.
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Urèice se branky nedoèkalyUrèice se branky nedoèkaly
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HolešovHolešov

MostkoviceMostkovice0:7
(0:2)

Branky: 18., 54. a 73. Šíblová, 34. Slaví-
ková, 63. Samsonová, 68. Stavjaníková, 
76. Pospíšiliová. Rozhodčí: Jelínek. 
Žluté karty: bez karet. Diváků: 30.
Sestava Mostkovic: Krčová – Líznero-
vá, Pišťáková, Karafiátová, Vaverková, 
Nováčková, Horáková, Lisická, Holubo-
vá, Janurová, Burešová.

Trenér: Sebastien Jurný. 

Pohledem trenéra
Sebastien Jurný: „Dnešní zapas 
byl pro nás velice těžký, opět jsme 
nastoupili v  jedenácti hráčkách, 
a  i  proto byl pro nás zapas složitý 
hlavně fyzicky. První poločas neh-
rajeme vůbec špatně, snažíme se vy-
rovnat soupeřovi v jeho kombinační 
hře. Druhý poločas má soupeř fy-
zicky navrch, a to se podepisuje i na 
obdržených brankách. Nicméně 
holky chci pochválit, že to i  za 

nepříznivého stavu nevzdaly a  ne-
chaly na hřišti všechno.“

ProtivanovProtivanov

KrasKras3:0
(0:0)

Branky: 62. a 85. Sehnalová, 65. Haleč-
ková. Rozhodčí: Mayer. Žluté karty:
bez karet. Diváků: 39.
Sestava Protivanova: Tempírová – Ko-
lářová, Baslerová, Nimrichtrová, Smyč-
ková, Šimeková, Průchová, Mikulová, 
Brožovičová, Kostíková, Štefková. 

Trenér: Bronislav Ptáčník.
Pohledem kapitánky

Tereza Smyčková: „Dnes to nemá 
moc cenu hodnotit. V  nedalekých 
Kotvrdovicích, kde hraje Kras 
domácí zápasy, nám zápas vůbec 
nevyšel a  domů jsme si odvezly 
porážku o tři branky.“ 

2:2
(1:1)

Branky: 3. a 54. Sedláčková – 22. Hájko-
vá, 69. Míčová. Rozhodčí: Minx – Kyse-
lý, Protivánek. Žluté karty: 90. Řezníč-

ková – 49. Hejlenková, 88. Porembská. 
Diváků: 44.
Sestava Prostějova: Mazuryková – Le-
žanská, Vykopalová, Filipová, Hrazdilo-
vá – Vitásková, Portíková, Pitáková, Hal-
gašová – Sedláčková, Zahradníčková. 

Střídaly: Řezníčková, Mikulová, Pacalo-
vá T., Hladíková, Milerová, Kopačková.

Trenér: David Trajer. 
Pohledem trenéra

David Trajer: „Dnešní zápas měl 
dva úplně rozdílné poločasy. Mohli 
jsme uspět jen naší poctivostí 
a zodpovědností. Bohužel v prvním 
poločase jsme nedodrželi vůbec nic 
a neviděl jsem od holek horší výkon 
za celou sezónu. Ale patří jim velká 
pochvala za druhý poločas. Dokáza-
ly zvednout hlavy a  předvedly 
diametrálně rozdílných 45 minut. 
Nakonec zasloužená remíza.“

PROSTĚJOVSKO Čtrnácté kolo znamenalo náročný 
úkol pro ženy Mostkovic, které čekal lídr tabulky 
z Holešova. Šanci jim nedal. I tak ale kouč chválil. Ženy 
Protivanova naopak zavítaly na půdu Krasu, kde chtěly 
získat body, jenže po špatném výkonu musely skous-
nout porážku o tři branky. 

PROSTĚJOVSKO Svěřenkyně trenérů Trajera 
a  Muzikanta čekalo utkání proti lídrovi tabulky 
z Havířova už ve čtvrtek, kdy je na domácí půdě přivítaly 
v  rámci státního svátku. V  utkání chtěly ukázat, že 
mohou pomýšlet na nejvyšší příčky, jenže první půle 
tomu neodpovídala. Ve druhé půli však přišlo zlepšení 
a konečná remíza se dá hodnotit jako spravedlivá. 

ČECHOVICE V  neděli odpoledne 
se chtěli svěřenci kouče Mohelníka 
v  domácím prostředí pokusit pře-
kvapit favorita utkání z Jeseníku, ale 
tomu očividně ani dlouhá cesta na 
půdu soupeře nezpůsobila potíže. 
Domácí nedokázali s  fotbalově kva-
litnějším sokem držet krok a koneč-
ný výsledek 1:9 je jedním z největších 
debaklů, jaký tento tradiční klub pa-
matuje. Při cestě za záchranou se ale 
nic nemění a  dnes mohlo mužstvo 
spíše jen získat. Je však otázkou, zda 
takový debakl na mužstvo nezapůso-
bí do dalších bojů velmi nepěkně. 

Jan FREHAR
Oba celky si v úvodu vystřídaly prv-
ní rohové kopy, ale větší šance z nich 
nepřišla ani na jedné straně. V osmé 
minutě se ale hosté dokázali prosadit, 
kdy dostatek prostoru dostal Červe-
ňák a po kličce na střed zamířil přesně 
na přední tyč – 0:1. O tři minuty poz-
ději přišla i druhá branka, kdy po ro-
hovém kopu na zadní došlo k vrácení 
na přední tyč a jednoduché zakončení 
do odkryté části branky využil Vavrač 
– 0:2. V 18. minutě o sobě dali vědět 
i domácí, ale ostrý projektil Macháně 
dokázal brankář vytěsnit. Hosté nao-
pak hrozili z rohových kopů, kde byly 
i  další dva nebezpečné. Čechovice 
měly v krátkém sledu zase tři zajímavá 
přečíslení, ale k zakončení to nevedlo. 
Snížení přišlo v 32. minutě, kdy po laj-
ně dostal míč Šup a našel přízemním 
centrem Ráčka, který míč uklidil na 
přední tyč – 1:2. Ve 35. minutě měl 
srovnání na noze Dedič, ale stoupl 
na centrovaný míč místo zakončení. 
Na druhé straně naopak přišel trest. 

Obložení vápna skončilo pro hosty 
ideálně, kdy se trefil podruhé v  zá-
pase Červeňák, kde si na jeho pokus 
Klimeš sice sáhl, ale nevytáhl ho ven 
– 1:3. Ve 43. minutě bylo ještě hůře. 
Přihrávka dozadu od Veselého do-
stala hosty do brejku a ti akci vyřešili 
skvěle, kdy byl na konci Červeňák 
a završil hattrick – 1:4. 
Hned na startu druhé půle se hosté 
opět dostali do brejku a  přišla další 
branka, kdy situaci dva na nikoho 
vyřešili precizně – 1:5. V 55. minutě 
došlo i ke střídání brankářů a Kalmár 
si hned připsal tři zákroky. Špatného 
zavolání malém využil Haluza, ale 
brankář svou chybu včas napravil. 
Volej Kopeckého poté skončil nad. 
V  64. minutě přišel další zásah do 
domácího sebevědomí. Z  přímého 

kopu totiž míč zamířil od zdi do pro-
tipohybu brankáře – 1:6. I v další šan-
ci byli hosté, ale Kalmár si tentokrát 
s ranou dokázal poradit. 
Na druhé straně zkusil štěstí Macháň. 
Jeho dobrý pokus ale brankář zvládl, 
a  navíc si u  něj domácí hráč ublížil. 
V  73. minutě došlo na nezaviněné 
zranění i na druhé straně, kdy u hráče 
hostů pravděpodobně došlo k utrže-
ní svalu. Čtvrthodiny před koncem to 
z větší vzdálenosti zkoušel Veselý, ale 
mířil kousek mimo. V 78. minutě při-
šla další trefa hostů a  sedmý kousek 
do jejich sítě, kdy Marcinov prošel až 
před brankáře jako přes kužely a za-
končil na zadní – 1:7. V  posledních 
třech minutách pak domácí schytali 
ještě dvě branky a  na utkání budou 
chtít co nejdříve zapomenout. 

1 : 9 1 : 9 

PROSTĚJOV Hráčům Čechovic 
jakožto vítězi posledních dvou 
ročníků krajského poháru, po 
kterém si následně střihli i před-
kolo Mol Cupu, se letos obhájit 
nepodaří. Ve svém prvním vy-
stoupení v rámci čtvrtfinále totiž 
padli na půdě Paseky rozdílem 
jediné branky. Letošní pouť tak 
pro ně skončila velmi záhy. Z re-
gionálního zastoupení se navíc 
jednalo o  posledního účastníka.  
Už nyní je tak jasné, že letos se 
v  krajském poháru o  Prostějov-
sku mluvit nebude. 

Jan FREHAR
Hosté přitom do zápasu vstupovali 
jako favorit a svou roli chtěli potvr-
dit. V úvodu se jim povedlo domácí 
zatlačit, ale dvě větší příležitosti do-
kázala Paseka přežít. Postupujícími 
minutami se hra srovnávala a  do-
mácí začali těžit z  dlouhých náko-
pů, které hostům dělaly možná až 
nečekaně velké potíže. Po jednom 
z nich se dostal do šance Karel Mako 
a poslal domácí do vedení – 1:0. Do 
poločasu pak měli domácí ještě jed-
nu tutovou šanci, ale z  ní nepřidali 
pojistku. Na opačně straně byl nao-
pak přesný Veselý, který tak srovnal 
skóre zápasu – 1:1. 
Do druhého poločasu nastoupili hos-
té přeci jen lépe, jenže po deseti minu-
tách si vybrali pětiminutovku hrůzy, 
kdy se v 54. a následně v 57. minutě 
prosadil domácí Vojtášek. Rázem 
dostaly postupové ambice domácích 
reálný základ – 3:1. Hosté museli hru 

více otevřít a  hnát se za otočením 
skóre. Když se v 66. minutě prosadil 
Jurníček, tak to vypadalo, že by ješ-
tě nemuselo být vše ztraceno. Jenže 
další tlak už žádnou branku nenabídl 
a  po závěrečném hvizdu se mohl ze 
skalpu šampionů posledních dvou let 
radovat domácí celek.

Zatímco v předchozích dvou letech se 
Čechovicím podařilo pohárovou sou-

těž vyhrát, tak letos řeší starosti hlavně 
se záchranou krajského přeboru. Na-
bízela se tak otázka, zda i  to nehrálo 
roli v letošním útoku na zlatý hattrick. 
„Otázce rozumím, ale rozhodně jsme 
to nebrali na lehkou váhu, nebylo to 
na druhé koleji. Pro nás je každý zá-
pas důležitý. Samozřejmě v  aktuální 
situaci to zase tak zásadní není, ale 
moc dobře víme, že se zde povedlo 
předchozí dva ročníky vyhrát, a i letos 
jsme chtěli dojít co nejdále. Bohužel 
se nám to letos nepovedlo. Mrzí mě 
to,“ potvrdil Mohelník. 

-

3 : 2 3 : 2 

Milan MOHELNÍK – Sokol Èechovice 
„Z naší strany šlo o podcenění soupeře. Mysleli jsme si, že to asi půjde samo. Soupeř hrál 
jednoduché nakopávané míče, kde se to snažil uhrát, což se mu několikrát povedlo. My jsme 
propadali, oni nám z toho dali branky. Do poločasu jsme ještě dokázali vyrovnat. V poločase 
přišel trochu průvan, protože takto bychom se neměli prezentovat. Druhý poločas byl 
lepší, ale paradoxně se v něm rozhodlo o tom, že domácí tým postoupil dál a my končíme. 
Hráčům, kteří dorazili, bych chtěl poděkovat, protože jsme řešili nějaké absence. Zároveň 
jsme si ale ukázali, že takto nemůžeme přistoupit k žádnému zápasu. Vypadnutí mě mrzí.“ 

HODNOCENÍ TRENÉRA

PROSTĚJOV V  posledních 
dvou dubnových dnech hostil 
tréninkový areál 1. SK Prostě-
jov za Olympijskou ulicí turna-
je okresního finále fotbalového 
McDonald´s  Cupu 2025, což je 
obří soutěž školních týmů. Le-
tos se koná její už 26. ročník, do 
kterého se opět zapojilo více než 
třicet tisíc žáků a  žákyň prvního 
stupně ZŠ v přibližně 2300 druž-
stev z celé České republiky.
Také na Prostějovsku tato nesmírně 
oblíbená soutěž v  nejrozšířenějším 
světovém sportu hodně táhne. Pro-
to se v  obou věkových kategoriích 
A  (1.  až 3. třídy) i  B (4. a  5. třídy)
konala v polovině dubna nejprve zá-
kladní okresní kola, z nichž vždy šest 

nejlepších celků postoupilo do výše 
zmíněných okresních finále. A dějiš-
těm vždy byl hezký areál fotbalové-
ho eskáčka se třemi travnatými hřišti 
(dvěma přírodními a jedním umělým).
O  postup do krajského finále tam 
nejdříve bojovali v  úterý 29. dubna 
čtvrťáci a páťáci starší kategorie B. Je-
jich okresní finálový turnaj suverénně 
ovládl favorizovaný výběr ZŠ Valenty, 
když vyhrál všech pět svých střetnutí, 
neztratil ani bod a o šest punktů za se-
bou nechal jak druhou ZŠ Palackého, 
tak třetí RG a ZŠ Otto Wichterleho.
O  den později – tedy ve středu 
30. dubna – se pak konalo za stejně 
krásného počasí okresní finále mlad-
ší kategorie A pro prvňáky, druháky 
a  třeťáky. Kvůli marodce nedorazila 

favorizovaná ZŠ Olšany, při jejíž 
neúčasti kraloval tým ZŠ Dr. Horá-
ka. Rovněž on projel vítězně celým 
turnajem beze ztráty jediného bodu 
a  jasně triumfoval, zatímco druhé 
místo obsadila ZŠ Kostelec na Hané 
a třetí ZŠ Valenty.
„Děkujeme klukům i  holkám za 
krásné výkony a  věříme, že si dobře 
zahráli fotbal. No a  vítězným kolek-
tivům ZŠ Valenty i  ZŠ Dr. Horáka 
přejeme štěstí na krajských finále, 
jež proběhnou před půlkou května 
v  Přerově,“ řekl po precizně uspořá-
daných okresních turnajích letošního 
McDonald´s  Cupu hlavní organizá-
tor Tomáš Gross, dlouholetý mládež-
nický trenér 1. SK Prostějov pracující 
ve Sportcentru – DDM. (son)

KATEGORIE A (1. AŽ 3. TŘÍDY)
Výsledky: ZŠ Dr. Horáka – ZŠ Kostelec na Hané 3:2, – ZŠ Valenty 1:0, – ZŠ Melantrichova 3:1, – RG a ZŠ Otto Wichterleho 5:0. 
ZŠ Kostelec na Hané – ZŠ Valenty 4:1, – ZŠ Melantrichova 2:0, – RG a ZŠ Otto Wichterleho 5:0. ZŠ Valenty – ZŠ Melantrichova 
2:0, – RG a ZŠ Otto Wichterleho 4:0. ZŠ Melantrichova – RG a ZŠ Otto Wichterleho 3:3.
Konečné pořadí: 1. ZŠ Dr. Horáka Prostějov 12 bodů (skóre 12:4), 2. ZŠ Kostelec na Hané 9 (13:4), 3. ZŠ Valenty Prostějov 6 (7:5), 
4. ZŠ Melantrichova Prostějov 1 (4:10), 5. RG a ZŠ Otto Wichterleho Prostějov 1 (3:17).

MCDONALD´S CUP 2025 – OKRESNÍ FINÁLE (PROSTĚJOV)

KATEGORIE B (4. a 5. TŘÍDY)
Výsledky: ZŠ Valenty – ZŠ Palackého 1:0, – RG a ZŠ Otto Wichterleho 4:2, – ZŠ Melantrichova 3:0, – ZŠ Dr. Horáka 3:0, – ZŠ 
a MŠ Nezamyslice 2:1. ZŠ Palackého – RG a ZŠ Otto Wichterleho 6:3, – ZŠ Melantrichova 0:2, – ZŠ Dr. Horáka 2:1, – ZŠ a MŠ 
Nezamyslice 1:0. RG a ZŠ Otto Wichterleho – ZŠ Melantrichova 6:1, – ZŠ Dr. Horáka 5:2, – ZŠ a MŠ Nezamyslice 2:1. ZŠ Melan-
trichova – ZŠ Dr. Horáka 2:2, – ZŠ a MŠ Nezamyslice 5:1. ZŠ Dr. Horáka – ZŠ a MŠ Nezamyslice 5:0.
Konečné pořadí: 1. ZŠ Valenty Prostějov 15 bodů (skóre 13:3), 2. ZŠ Palackého Prostějov 9 (9:7), 3. RG a ZŠ Otto Wichterleho 
Prostějov 9 (18:14), 4. ZŠ Melantrichova Prostějov 7 (10:12), 5. ZŠ Dr. Horáka Prostějov 4 (10:12), 6. ZŠ a MŠ Nezamyslice 0 (3:15). 

Foto: Marek Sonnevend

Černý týden u fotbalistů Čechovic – pohárová zklamání a potupná prohra
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JanJan FREHAR FREHAR
Úvod patřil domácím, kteří se drželi na 
míči, ale na první šanci se čekalo. Tu si 
paradoxně připsali hosté, kdy po chy-
bě obrany nemířil špatně Rozehnal, 
ale Pospíšil míč vytáhl na roh. Z něj se 
dostal ke střele Kratochvíl, ale brankář 
byl opět připraven a  schoval balón do 
rukavic. V  osmé minutě se mohl ra-
dovat Vičar, ale Ryška předvedl dobrý 
zákrok, kdy zastavil jeho průnik mezi 
dvěma obránci. Určice se poté dostaly 
do dalších šancí, ale Vodák včas nevy-
střelil a  hlavička skončila mimo. Tlak 
ale postupně začal být spíše platonický. 
Po dvaceti minutách tak šancí ubylo 
a čekalo se na další zakončení. Za zmín-
ku stojí jen zakončení Kouřila, který ale 
prostor mezi tyčemi nenašel ani v  jed-
nom ze dvou pokusů. Vodákův přímý 
kop pak Ryška vyrazil mimo svou bližší 
tyč. Z následného rohu mířil hlavou ne-
bezpečně Vičar, ale míč minul přední tyč. 
Do zakončení se následně dral i Grulich, 
ale ani tomu hosté cestu k bráně neuvol-
nili. V  závěru poločasu přišla obrovská 
šance domácích, ale erární brankář Ryška 
si dokázal natřikrát poradit a sklidil za to 
chválu. Z rohu to však ve 45. minutě už 
skončilo brankou, kdy zůstal na zadní 
sám Vičar a nejlepší střelec Určic potvrdil 
svou fazonu – 1:0. Nutno dodat, že obra-

na hostů to střelci velmi ulehčila, protože 
jinak stabilní brankář A  mužstva byl na 
zadní úplně sám. Tím také skončila první 
pětačtyřicetiminutovka. 
Do druhé půle vstoupili domácí aktivně 
a hned ve 46. minutě přišla druhá branka. 
Míč dostal mezi beky Šteigl, zasekl míč 
a poslal jej kolem brankáře – 2:0. Po pěti 
minutách přišla třetí branka v 51. minutě, 
kdy se dostal za beky Vodák, který obešel 
brankáře, a  ještě míč předal do prázdné 
Vičarovi. Ten neměl těžký úkol a míč jen 
uklidil do odkryté klece – 3:0. Ryška ještě 
podržel u další šance své spoluhráče. Do-
mácí ale v otevřené střelnici pokračovali. 
V 57. minutě přidal další trefu Rus, který 
využil přihrávku Vičara a  poslal míč za 
záda Ryšky – 4:0. Hosté se poté dostali 
i na půli domácích a povedlo se jim i sní-
žit, kdy se otočil ve vápně Neděla a poslal 
míč na zadní tyč – 4:1. 
Daleko od hattricku nebyl Vičar, ale jeho 
volej po rohovém kopu mířil mimo. Urči-
ce i dál kontrolovaly průběh utkání, ale po 
chybě mohl snížit na rozdíl dvou branek 
Fialka, který využil zaváhání brankáře, 
jenže napálil tyč. Na druhé straně zase pá-
lil nad Šteigl. V 80. minutě ještě byl v dob-
ré pozici Neděla, ale pálil hodně mimo. 
Utkání se už ale víceméně dohrávalo. 
Pátou trefu ještě mohl přidat Šnajdr, ale 
špatně odhadl odskok míče. Posledních 
dvacet minut ale už bylo spíš o čekání na 
konec. V 86. přišla přeci jen pátá branka, 
když se dostal za obranu Petyrek a na svůj 
věk zakončil velmi zkušeně jen kolem 
vyběhnutého brankáře – 5:1. Sosík ještě 
na konci míč při sólovém úniku hodil do 
rukavic brankáře.
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Sokol VrchoslaviceSokol Vrchoslavice

Sokol Konice „B” Sokol Konice „B” 1:2 
(0:1), PK 3:4

Branky: 69. Mrňka – 11. Neckář. 
Rozhodčí: Pindryč – Chladil, Weinlich. 
Žluté karty: 30. Mrňka, 43. Mrňka, 50. 
Drešr, 60. Kvapil, 88. Rus – 20. Handl, 
72. Jašek, 90. Bleša. Diváků: 56.
Sestava Konice „B”: Kvapil – Mrňka, 
Drešr, Ryp, Antl, Drešr, Mrňka (K), Rus, 
Janeček, Janeček, Havlíček. Střídali: No-
votný, Čapka, Kořenek, Blaha, Kučera, 
Vyroubal, Kvapil. Trenér: Jiří Ryp.
Sestava Vrchoslavic: Klesnil (K) – Bar-
net, Handl, Jašek, Holub, Horák, Churý, 
Neckář, Flora, Bleša, Lakomý. Střídali: 
Coufalík. Trenér: Vladimír Fialka.

Pohledem trenérů
Jiří Ryp: „Byl to těžký zápas proti 
soupeři, který v  minulé sezóně spadl 
z  vyšší soutěže. Už úvod nám vůbec 
nevyšel. Soupeř si během prvních de-
seti minut vytvořil tři příležitosti a jednu 
z  nich proměnil. Poločas jsme prohráli 
0:1 a musím říct, že první půle se nám 
absolutně nepovedla. Nedařila se nám 
rozehrávka, kazili jsme přihrávky, nic ne-
fungovalo tak, jak jsme si představovali. 
V kabině jsme si o přestávce něco řekli, 
semkli se a  chtěli s  výsledkem něco 
udělat. Ale až do 70. minuty jsme se dál 
trápili a nedokázali jsme se dostat do hry. 
Až po jedné povedené akci jsme dokáza-
li vyrovnat na 1:1. Zápas tak skončil 
remízou a  rozhodovaly penalty, které 
jsme bohužel prohráli.“ 
Vladimír Fialka: „Do Konice jsme 
přijeli ve dvanácti lidech, takže jsme 
měli omezené možnosti střídání. Kluci 
z  Konice měli asi 20 hráčů, ale my 
jsme byli v utkání aktivnější a měli více 
šancí. Vedli jsme 1:0 a  měli další sto-
procentní šance, které jsme bohužel 
neproměnili. Soupeř pak vyrovnal a  ve 
druhém poločase už bylo vidět, že jsme 
fyzicky odešli, ale i  tak jsme měli více 
ze hry a  vytvořili si minimálně pět až 
šest tutových šancí, které jsme nedali. 
V úplném závěru jsme měli velkou šanci, 
kdy šli dva naši hráči sami na brankáře, 
ale místo zakončení zblízka přišla střela 
z dálky. Nakonec zápas skončil remízou 
a  vyhráli jsme na penalty. I  když jsme 
brali dva body, považuji to spíše za ztrátu, 
protože jsme byli lepší. Měli jsme zápas 

rozhodnout už v základní hrací době.“

4:1 
 (1:1)

Branky: 2. Naicler, 57. Kopečný, 77. 
Dostál, 88. Soldán – 11. Držálek. 
Rozhodčí: Jurníček – Kubalák, Kuba-
lák. Žluté karty: 3. Hejcman, 19. 
Rozehnal, 66. Naicler – 19. Korčák, 20. 
Vosátko, 31. Bezouška. Diváků: 45.
Sestava Čechovic „B“: Chapčák – Nai-
cler (K), Rozehnal, Dostál, Faltýnek, 
Soldán, Cetkovský, Hejcman, Běhal, 
Drešr, Bilík. Střídali: Kopečný, Foukal, 
Trunečka, Klimeš, Čech, Sogel, Vičar. 

Trenér: Jan Naicler.
Sestava Němčic n/H: Kopřiva – Ve-
jvoda, Korčák, Tomek, Držálek, Lech-
ner, Jiříček, Bezouška, Pěnčík, Studený 
(K), Vosátko. Střídali: Navrátil, Hrabal, 
Řežáč Trenér: Petr Řezáč

Pohledem trenérů
Jan Naicler: „Dlouhodobě jsme čekali 
na vítězství a  tentokrát se nám konečně 
podařilo proměnit šance, které si pravidelně 
vytváříme. Pomohlo tomu i několik změn 
v sestavě, které přinesly nový impuls.“
Petr Řezáč: „Na dnešní výkon bychom 
chtěli co nejdříve zapomenout, protože 
se nám zápas od začátku vůbec nedařil. 
Zbytečně jsme se dostali pod tlak a hned 
v první nebo druhé minutě inkasovali gól 
ze standardní situace. Od té chvíle jsme se 
nedokázali dostat do hry a hrát naši hru. 
Nedařilo se nám přehrávat soupeře ve 
středu hřiště. Soupeř po vstřelení druhé 
branky zjednodušil hru a  jen nakopával 
dopředu. My jsme se tomu přizpůsobili 
a náš výkon byl celkově špatný. Prohráli 
jsme zaslouženě a vůbec jsme nenavázali 
na předchozí dobré výkony.“

Vrahovice Vrahovice 2:1 
 (2:0)

Branky: 20., 37. Bross – 87. Furmanets 
(penalta). Rozhodčí: Roubík – Mül-
ler, Kyselý. Žluté karty: 55. Macák, 65. 
Dvořák. Diváků: 120.
Sestava Vrahovic: Ryšánek – Šmíd, 
Console, Kocourek (K), Mirga, Koriták, 
Petik, Bross, Kolomazník, Kalandřík, 
Bukovec. Střídali: Horváth, Prucek, 
Hangurbadžo, Dvořák, Ščuglík, Jamrich. 

Trenér: David Múdry.
Sestava Držovic: Pokorný – Lužný, Fur-
manets, Grepl, Šťastný, Ordelt, Šmehlík, 
Srbený, Procházka, Macák, Valenta (K). 
Střídali: Móri, Valenta, Alexy, Budaj. 

Trenér: Viktor Šťastný
Pohledem trenérů

David Múdry: „Dnes jsme z  minima 
vytěžili maximum. Nebyl to z naší strany 
dobrý zápas, co se týče držení míče nebo 
kombinace. Musím pochválit soupeře 
z  Držovic, který byl fotbalovější a  hrál 
lépe, ale nedokázal se dostat do žádného 
výrazného zakončení. My jsme si vytvořili 
dvě až tři příležitosti a  dokázali jsme je 
využít, takže body bereme. Držovice 
byly určitě fotbalovější, měly lepší pohyb 
a  více kombinovaly. My jsme se hodně 
bránili a  nedokázali jsme si pořádně 
přihrát a dostat se do souvislé kombinace. 
Chyběl nám větší pohyb ve středu pole. 
Na druhou stranu jsme dokázali využít 
šance, které přišly, a dali jsme gól.“
Viktor Šťastný: „V  prvním poločase 
jsme byli jednoznačně lepší. Už po dva-
ceti minutách jsme si vytvořili několik 
vyložených šancí a  klidně to mohlo být 
3:0, ale bohužel jsme je neproměnili. 
Naopak soupeř se dvakrát dostal před naši 
branku a obě situace proměnil, takže mís-
to toho, abychom vedli, jsme šli do kabin 
za stavu 0:2. Ve druhém poločase jsme si 
vybojovali penaltu, kterou jsme proměnili, 
a dál jsme soupeře tlačili. Měli jsme herní 
převahu, ale gól jsme přidali až před kon-
cem z  další penalty. Mrzí mě to, protože 
jsme byli lepší, ale góly rozhodují. A Vra-
hovice jich daly víc. Výsledek je pro nás 
zklamáním vzhledem k průběhu zápasu.“

Brodek u KoniceBrodek u Konice
2:6  

(1:4)

Branky: 34. Doležel, 79. Baláš – 11., 23., 
38., 64. Zemánek, 25. Yarema, 76. Grepl. 
Rozhodčí: Kubalák – Milar, Hubáček. 
Žluté karty: 60. Grulich, 85. Grepl. 
Diváků: 75.
Sestava FC Kostelce n/H „B“: Kast-
ner – Ošťádal, Baláš, Holoubek, Petřík, 
Grulich, Doležel [K], Drápal, Gottwald, 
Paráč, Světlík. Střídali: Drčka, Zatlouk-
al, Tinka. Trenér: Petr Gottwald.
Sestava Brodku u  Konice: Grepl – 
Zemánek, Žilka, Hauer, Možný, Takáč 

[K], Kolář, Zemánek, Yarema, Liška, 
Blatner. Střídali: Grepl, Přikryl, Burget. 
Trenér: František Vlach.

Pohledem trenérů
Petr Gottwald: „Proti prvnímu 
mužstvu tabulky se hraje vždy velmi 
těžko, a v naší aktuální situaci, kdy máme 
spoustu zraněných hráčů, to bylo ještě 
složitější. Dva hráči navíc nebyli k  dis-
pozici, protože se účastnili maratonu 
nebo jiného závodu, takže jsme sestavu 
skládali opravdu na poslední chvíli. Oba 
naši brankáři byli zranění, takže musel 
nastoupit hráč z  pole, což nás zároveň 
připravilo o  možnost jednoho střídání. 
Brodek ukázal svou kvalitu v  rychlosti, 
důrazu a  útočné fázi. My jsme jim 
začátek prvního poločasu trochu usnad-
nili, snažili jsme se kombinovat, ale oni 
nám několikrát vzali míč. Přesto si mys-
lím, že jsme předvedli jeden z  lepších 
výkonů, ale na tak kvalitního soupeře to 
nestačilo. Prohráli jsme zaslouženě.“
František Vlach: „Dnes jsme měli lehce 
pozměněnou sestavu kvůli zraněním 
a byli jsme bez našeho nejlepšího střelce. 
Naštěstí ho skvěle zastoupil Zemánek, 
který dal čtyři branky a  do 80. minuty 
podal výborný výkon. Zaslouží velkou 
pochvalu. Zápas jsme nezačali opatrně, 
ale soupeř hrál od začátku vysokým na-
padáním, které nám však výraznější prob-
lém nepřineslo. My jsme se snažili také 
vysoko presovat a z toho padly naše první 
góly. Rychle jsme šli do vedení 1:0, 2:0, 
3:0. Soupeř snížil na 3:1 po standardní 
situaci, ale my jsme vzápětí dali čtvrtý gól, 
takže do poločasu bylo 4:1. Ve druhém 
poločase jsme prostřídali a  dali šanci 
mladým klukům z dorostu. Výsledek 6:2 je 
skvělý, možná jsme mohli přidat ještě něco, 
ale jsme spokojení. Kostelec měl krásně 
připravené hřiště a  zápas jsme si užili. 
Nejlepší hráč je dnes určitě Zemánek díky 
čtyřem gólům, ale u nás nehledíme jen na 
góly, důležitý je celkový projev mužstva. 
Všichni, kteří nastoupili, zápas poctivě 
odbojovali, cením si toho, jak k  tomu 
přistupují s  pokorou a  podporují se. 
Rozhodčí Balák zvládl zápas s přehledem. 
Vracíme se zpět na první místo v tabulce, 
teď se musíme dobře připravit na příští 
týden. Uvidíme, jak se uzdraví zranění 
hráči, ale každý, kdo je v  týmu, musí být 
připraven bojovat o výsledek.“ 

  # JMÉNO PŘÍJMENÍ TÝM BRANEK

1 Roman Kamený Brodek u Konice 23
2 David Kolář Brodek u Konice 17
3 Jan Horák Vrchoslavice 15
4 Fabrico Koriťák Vrahovice 13
5 Patrik Richter Smržice 12
5 Vadym Furmanets Držovice 12
5 Adam Vičar Určice „B“ 12
8 Lukáš Ryp Konice „B“ 10
9 Karel Šmehlík Držovice 9
9 Petr Bross Vrahovice 9

P     ŘADÍ  KAN     NÝRU°P         

16. kolo:

*

34. 

Vyrovnaný poloèas
vystøídala domácí dominance

Karel VLACH – Sokol Urèice „B“
„Páteční termín, to byla bomba. První poločas ale nebyl vůbec jednoduchý. Dobromilice 
dokázaly dobře zaparkovat autobus a pro nás nebylo jednoduché se tam dostat. Byl to pla-
tonický tlak, ale myslím si, že utkání zlomila branka do šatny, která se nám povedla vstřelit. 
Ve druhé půli se nám tam už dostávalo s větším klidem. Více jsme i kombinovali a kluci plnili, 
co měli. Druhá půle pak vypadala dost jednoznačně. Zahráli si i kluci, kteří jsou ještě doros-
tenci, ale dnes rozhodně i oni ukázali kvalitu, již v sobě mají. Dnes tam jsou hlavně pozitiva.“

Dominik SELUCKÝ – FC Dobromilice
„Chtěli jsme hrát fotbal, ale Určice dnes byly lepší a silnější. Bylo tak otázkou, kdy dosta-
neme první branku a zda se nám podaří přežít. První poločas už vypadal nadějně, ale 
v poslední minutě jsme bohužel inkasovali. Na začátku druhé půle přidal soupeř další 
tři branky a bylo vymalováno. Působili jsme už odevzdaně a vykřesali jsme alespoň 
jednu branku. Musím sportovně uznat, že výsledek odpovídá průběhu zápasu. 

HODNOCENÍ TRENÉRÙ

Pospíšil – Grulich, Rus, Frehar – Paul, 

 Opálka, Petyrek, : 

5 : 15 : 1

Foto: Jan Frehar

URČICE Netradičně v  pátečním odpoledni odehráli své utkání soupeři 
v okresním přeboru, kde rezerva Určic přivítala na domácí půdě Dobromilice. 
Úvodní dějství nabídlo zajímavých dvacet minut, které vystřídala spíše nuda. 
Jenže ještě před přestávkou dokázali domácí poprvé skórovat a  branka do 
šatny očividně předznamenala, jak bude probíhat druhá půle. V ní to už byla 
spíše hra kočky s myší, kde domácí jasně dominovali. Rozhodnuto bylo ještě 
před hodinou hry. Pro domácí to tak znamená odskočení od spodních pater 
tabulky, zatímco hosté se stále drží v okolí poslední příčky. 



Je přitom nutno říct, že vzhledem 
k  velké náročnosti série o  zlato, ce-
lého play-off DATART extraligy 
žen ČR i úplně celé sezóny 2024/25 
oslavy tentokrát byly mimořádně 
veselé, hodně spontánní a v nastalé 
euforii i  poněkud divočejší. „Můžu 
říct, že jsme titul oslavili fakt po-
řádně a tak, jak se má. Myslím, že si 
to všichni včetně mě naplno užili,“ 
prozradil se smíchem končící kouč 
Miroslav Čada.
Už zpáteční cesta z  Olomouce do 
Prostějova byla fantasticky rozjaře-
ná, šampaňské teklo proudem. Na 
domácí půdě se pak celý kolektiv vé-

káčka přesunul do restaurace Plzeň-
ka přímo v centru města na Masary-
kově náměstí, kde proběhla hlavní 
část týmových oslav. Logicky přes 
noc až do časných ranních hodin, 
super zábava jela na plné obrátky. 
A vůbec nikdo se nešetřil.
„Vynikající bylo, že tam s námi mohli 
být naši nejbližší, tím víc jsme si osla-
vy mohly užít. Byla to paráda,“ shodly 
se nejzkušenější členky mančaftu 
Nikola Kvapilová, Veronika Trnková 
i  Klára Vyklická při úterním natáče-
ní rozhovorů do televizní kamery 
Volejbalového magazínu ČT Sport. 
Podrobnosti z  divoké noci logic-

ky zůstanou za zavřenými dveřmi, 
nicméně nešlo zdaleka o  poslední 
díl oslavných radovánek. „Holky pak 
druhý den pokračovaly ještě samy, 
mají přece jen větší výdrž,“ smál 
se Čada, jenž svým svěřenkyním 
masivní nálož společně sdíleného 
štěstí ze srdce přál za obrovské kvan-
tum poctivě odvedené práce.

„S  holkama jsme si udělaly takovou 
grilovačku, což bylo taky super. A řek-
la bych, že tím to ještě možná úplně 
neskončilo, třeba ještě přijde nějaké 
pokračování,“ doplnila Klára Vyklická 
v úterý odpoledne. Nikdo tedy nemu-
sí mít strach, že by završení tuctu mis-
trovských korunovací nebylo z pros-
tějovské strany řádně zapito! (son)
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LUCIA HERDOVÁ
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Dnes vyhlašujeme nejlepší prostějovskou volejbalistku 
za celé play-off DATART extraligy žen ČR 2024/25. 
Adeptek by se dalo jistě najít povícero, ale my jsme vybra-
li slovenskou smečařku, jež udělala během vyřazovacích 
bojů největší výkonnostní posun k  lepšímu oproti 
dlouhodobé části soutěže. Vedení hanáckého klubu s ní 
většinu sezóny nebylo úplně spokojené, ale jakmile šlo 
v lize o všechno, nabrala Lucka Herdová vynikající formu 
a hlavně ofenzivní odvahou táhla mančaft za zlatem.

Na to, jaká rivalita panuje mezi volejbalovými kluby VK Prostějov a Šantovka 
Olomouc UP, proběhla finálová série DATART extraligy žen ČR 2024/25 
doslova báječně. Oba tábory se po všech stránkách vzájemně respektovaly, 
vycházely si navzájem vstříc s tréninky ve svých halách i s místy pro fanoušky 
v hledištích při venkovních zápasech, právě příznivci vytvářeli bitvám o zlato 
parádní atmosféru.
Že to však nevydrží až do úplného konce, naznačil šéf olomouckého oddílu 
Jiří Zemánek tím, že krátce před čtvrtým finále přišel za lídrem fanouškovské-
ho kotle vékáčka a zakázal mu používat megafon, který přitom v předchozích 
utkáních nebyl pro nikoho vůbec žádným problémem. Prostějovský tým za 
fantastické podpory svých fandů (i bez zmíněné pomůcky) následně zvítězil 
v hanácké metropoli 3:0, celou sérii vyhrál 3:1 a získal mistrovský titul.
Načež se zklamaný Zemánek nevybíravě vymezil vůči VK ještě jednou. „Po-
měr cena výkon byl v našem případě úžasný. Holky ukázaly, že srdíčko je 
víc než prachy, které tady vidíme. Prachy jsou cítit, kór když v lednu posílíte 
takovým způsobem, že de facto jen lusknete prsty a je to,“ řekl olomoucký 
předseda s odkazem na zimní příchody trojice posil Veronika Trnková, Mia 
Wesley, Sarah Cruz.
Nelze se divit, že tato jeho slova dost nadzvedla některé hráčky Prostějova, 
a  především jejich kouče Miroslava Čadu, zároveň generálního manažera 
úspěšné sportovní organizace. Ten musel zjednodušený atak šéfa úpéčka něja-
kou dobu rozdýchávat a nechal se přesvědčit, aby na něj okamžitě nereagoval 
vlastním mediálním výstupem, který by i ze strany vékáčka mohl narušit jinak 
korektní vzájemné vztahy. Lepší je zůstat nad věcí, což Zemánek nedokázal.
Navíc poněkud zapomněl, že Trnková i Wesley s Cruz přišly náhradou za jiné 
hráčky (Silvie Pavlová, Sonaly Cidrao), s nimiž u největších favoritek elitní čes-
ké soutěže nepanovala spokojenost. A nebylo primárně vůbec o penězích, že 
se Čadovi podařilo tak kvalitní akvizice (zejména v případě Trnkové) před uzá-
věrkou přestupů přivést. Hlavně chtěly všechny tři plejerky samy přijít, Verča 
se Sárou se rády vracely do důvěrně známého fungujícího prostředí.
Že olomoucké vedení sází při svých poněkud menších finančních možnos-
tech na extrémně úzký hráčský kádr, kde nemá téměř nikoho na střídání, to 
je pouze jeho věc a riziko. Že i tak došel početně limitovaný výběr Šantov-
ky až do extraligového finále, před tím klobouk dolů, zaslouží si to ocenění. 
Podobný respekt však ze strany Jiřího Zemánka vůči Prostějovu absolutně 
chyběl, místo toho se snížil k lacinému házení všeho na ekonomiku.
Jak posléze správně řekl Mirek Čada, VK Prostějov má svou filozofii, jde 
vlastní cestou a je úspěšný. Olomoucké konkurentky mimochodem vyřadil 
v play-off tři roky po sobě. A že peníze ve sportu zdaleka nerozhodují o všem 
je možné názorně vidět na příkladu čerstvého titulu hokejistů Komety Brno, 
jež trofej vyfoukli mnohem movitějším Pardubicím i Spartě Praha. Hlavně 
se to musí umět, neboť pravda leží na hrací ploše...

Marek 
Sonnevend

POHLED OKEM VOLEJBALOVÉHO SAKA

ZBYTEÈNÁ ZEMÁNKOVA KAÒKA
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Dvanáctý mistrovský titul v  klubové historii 
získaly ženy VK Prostějov. Vzhledem k  tomu, že 
ambiciózní volejbalová organizace z Hané existuje 
teprve osmnáct let, drží extrémně vysokou výsled-
kovou úspěšnost: až na republikový trůn dosedla 
ve dvou třetinách z dosud absolvovaných sezón!

k l kl b h

HODNOTÍME
HRÁÈKY komu se nejvíce daøilo?komu se nejvíce daøilo?

V této rubrice jsme hodnotili po každém 
soutěžním utkání ženy VK Prostějov.

10 = top         1=tragédie

1.MÍSTO - VERONIKA TRNKOVÁ 8,24

2.MÍSTO - NIKOLA KVAPILOVÁ 7,62

3.MÍSTO - ADÉLA CHEVALIEROVÁ 7,38

-

JASNÝ TRIUMF TRNKOVÉ 

PROSTĚJOV Nesmírně chtěl, aby jeho definitivní loučení s  trenérským řemeslem bylo zlaté. 
Zvlášť když jím složený kolektiv měl opravdovou sílu a zisk mistrovského titulu prostě byl v jeho 
možnostech. Povedlo se, kouč prostějovských volejbalistek Miroslav Čada si mohl zhluboka od-
dechnout. A dát plný průchod velké radosti, psychickému uvolnění i viditelnému dojetí.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ
rozhovor

MarekMarek SONNEVEVND SONNEVEVND
 Jaký byl závěrečný finálový duel 
v Olomouci?

„Sice jsme v něm zvítězili 3:0, ale pořád byl srov-
natelně těžký jako ty předchozí. S  jedním pod-
statným rozdílem: z našich děvčat doslova sálala 
obrovská touha i  vůle ukončit sérii třetí výhrou 
a potvrdit zisk titulu. V prvním setu jsme tradič-
ně dominovali, ve druhém Olomouc hru tradič-
ně vyrovnala. A  bylo klíčové, že tentokrát jsme 
druhou sadu v  těsném závěru vydřeli. Pak sice 
soupeř hodně vedl ve třetím setu, ovšem i  tuto 
výraznou ztrátu jsme smazali a vývoj obrátili v náš 
prospěch. Jak říkám, na všech našich hráčkách 
bylo vidět ohromné odhodlání dojít si pro zlato. 
Vynikající Verča Trnková dala snad vše, na co 
sáhla, byla neomylná. Skvěle zahrála Mia Wesley, 
přidaly se všechny další holky a kolektivně jsme 
domácí celek jednoznačně předčili. Závěr utkání 
byl z naší strany naprosto famózní.“

 Dá se říct, že sérii o zlato zlomil vámi oto-
čený tie-break třetího vzájemného střetnutí?
„Přesně tak, s  tím souhlasím. Hráli jsme třetí zápas 
doma, za stavu 1:1 na utkání to bylo 2:2 na sety a v tie-
-breaku jsme najednou ztráceli 2:7. Toto se ve 
zkrácené páté sadě jen málokdy povede 
obrátit, ale my jsme to dokázali, čímž 
náš tým prokázal volejbalovou sílu, 
mentální odolnost i velkou soudržnost. 
Soupeře jsme tím nalomili a ve čtvrtém 
zápase ho už udrželi pod sebou.“

 Můžete se v  krátkosti ohléd-
nout za celou sezónou?
„Začátek jsme neměli úplně podle 
představ, potýkali jsme se s  herními 
a  částečně i  výsledkovými výkyvy, 
ztráceli body častěji, než bychom chtě-
li. Důvodů bylo víc, jedním z  hlavních 
určitě mnohem horší výkonnost brazilské 
smečařky Sonaly Cidrao oproti očekávání. 
Dorazila totiž se zraněním, posléze jsme 
se s ní dohodli na předčasném ukončení 

smlouvy. Místo ní se povedlo přivést Miu Wesley 
i  Sáru Cruz, ovšem tím nejzásadnějším zlomem 
k lepšímu se stal návrat Veroniky Trnkové. Ohrom-
ně zvedla celý mančaft, který měl rázem vedle uni-
verzálky Nikoly Kvapilové i některých jiných opor 
další velkou tahounku. Navíc se postupně zlepšo-
vala americká nahrávačka Elise Ferreira, v play-off 
chytila super formu Lucka Herdová. Před vyřa-
zovací částí, kdy jsme byli dobře rozjetí, nás sice 
trochu vyhodila ze zápasového rytmu delší pauza 
bez soutěžního utkání, ale tým se přes dílčí herní 
problémy semkl. A úplný konec zvládl bravurně.“

 Jak těžké bylo získat tento mistrovský titul 
v porovnání s ostatními?

„Z mého pohledu nejtěžší. Loni v létě jsme sestavili 
velmi kvalitní kádr, netajili se nejvyššími ambicemi 

a na rovinu řekli, že naším cílem je postup do finále 
extraligy s následným útokem na titul. Tím jsme 
vlastně sami na sebe vytvořili ten největší možný 
tlak, ani to nemusel dělat nikdo jiný za nás. Právě 
zvládnout tento dlouhodobý psychický nápor bylo 
ze všeho nejnáročnější. A já si moc vážím toho, že 
se to nakonec podařilo, že to zejména holky v roz-
hodujících momentech ustály.“

 Hlavně v play-off a především ve finále 
vám hodně pomohli fandové, že?

„Podpora našich fanoušků byla celou sezónu vý-
borná, v jejím závěru se ještě vystupňovala. A to, 
co předvedli při posledním utkání v  Olomouci, 
bylo prostě fantastické, vytvořili nám v podstatě 
domácí prostředí. Za skvělé povzbuzování chce-
me našim příznivcům velice poděkovat. Ukázali, 
že v ženské volejbalové extralize máme ty nejlep-
ší fandy, kteří s námi opravdu žijí. Dvanáctý titul 
v klubové historii jsme si užili všichni společně.“

Jaké pocity prožíváte po zisku sedmnáctého 
ligového zlata ve své trenérské kariéře?

„Samozřejmě obrovskou radost a  euforii, ale 
také neméně obrovskou úlevu. Jak už jsem řekl, 
ty cíle byly maximální, a  pokud celoroční úsi-
lí skutečně vede k  vytouženému úspěchu, tak 
z člověka rázem spadne všechen nahromaděný 
stres i nervy. V Prostějově máme díky klubové-
mu vedení vytvořeny výborné podmínky, což je 
pochopitelně příjemná výhoda, na druhou stra-
nu to však hráčky i nás všechny okolo dost za-
vazuje a cítíme odpovědnost, abychom neustále 
prokazovali vysokou výkonnost. Ne každý toto 
ustojí, my jsme to dokázali. A  teď si můžeme 
úspěch vychutnávat.“

 Platí, že definitivně končíte dráhu trenéra?
„Ano. Toto je můj sedmnáctý mistrovský titul 
v roli kouče – a opravdu poslední. V minulosti 
jsem končil už několikrát, pod tlakem okol-
ností se vždy vrátil na lavičku, nicméně ten-
tokrát bude ten konec skutečně definitivní. 
V  Prostějově však pokračuju na manažerské 

pozici, přesné podrobnosti ještě budeme do-
laďovat s  vedením klubu. A  stejně tak musíme 
dotáhnout obsazení trenérského postu, něco už 
máme rozjednaného.“

 Při bezprostředních pozápasových oslavách 
s vámi byl přímo na ploše i vnuk, ne?

„Je to tak. On hraje fotbal a já jsem rád, že si mohl 
něco takového naživo užít. Aspoň viděl, že když 
bude makat a pracovat na sobě, může ve sportu 
třeba i něčeho velkého dosáhnout. Těším se, že na 
něho teď budu mít o něco více času.“ení
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PROSTĚJOV Po bezprostředním slavení dvanáctého mistrov-
ského titulu v klubové historii přímo na hrací ploše olomoucké 
Sportovní haly Univerzity Palackého společně s fanoušky hned 
po skončení čtvrtého finálového utkání samozřejmě pokračovaly 
týmové oslavy. O něco později a jinde.

Foto: Marek Sonnevend

PROPROPRORO ĚSTĚSTĚSTĚSTĚJOVJOVJOVJOV PPPoPo bbbebezprzpr tostostř dř dředřed íínímním llslslaveave ííníní dddvadva áánácnác éhtéhtéhtého mo mii tististrovrov-

TÝMOVÉ OSLAVY STÁLY ZA TO

PROSTĚJOV Hned po skonče-
ní jednoho soutěžního ročníku 
prostějovské volejbalové fanouš-
ky vždy nejvíce ze všeho zajímá, 
jak bude vypadat složení týmu 
pro ročník následující. Na tako-
vé myšlenky je bezprostředně 
po dokonání náročných bojů 
samozřejmě dost brzy, ale zkus-
me alespoň v náznacích nastínit 
pravděpodobnou budoucnost 
ženského družstva VK směrem 
k příští sezóně 2025/26.

Co se týče realizačního týmu, exis-
tuje zatím jediná naprostá jistota: 
hlavní kouč Miroslav Čada defini-
tivně uzavírá svou trenérskou ka-
riéru. „Ano, tohle platí. Říkal jsem 
už předem, že tohle je můj posled-
ní rok na lavičce, za čímž si stojím. 
A  jako trenér již určitě pokračovat 
nebudu,“ potvrdil Mirek Čada své 
definitivní loučení s  veleúspěšnou 
kariérou volejbalového lodivoda.

Ve vékáčku však bude dál pokračo-
vat. „Zůstávám v  manažerské roli, 
podrobnosti ještě doladíme s vede-
ním klubu. Zároveň musíme vyře-
šit post nového hlavního trenéra. 
Něco máme rozjednaného, bude-
me to dotahovat do konce. Stejně 
jako celkové složení realizačního 
týmu, jasno by mělo být v dohled-
né době,“ sdělil Čada, že není na co 
čekat a proč zbytečně otálet.

Ohledně hráčského kádru ale 
nic konkrétního zatím prozra-
zovat nechtěl. „Na to je velmi 
brzy. Jednání samozřejmě pro-
bíhají už nějakou dobu, o něčem 
máme jasno, někde ještě zůstáva-
jí otazníky. Každopádně novinky 
ohledně složení mančaftu na dal-
ší sezónu budeme našim fanouš-
kům jako obvykle prozrazovat 
postupně co nejdříve tak, jak to 
půjde,“ ujistil generální manažer 
VK Prostějov. (son)

Foto: Marek Sonnevend
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pro Večerník
se ptal 

v rámci exkluzivního
interview

Jan FREHAR

Stal jste se novým sportovním ředitelem klubu.
Co rozhodlo, že jste přijal tuto roli?

„V první řadě jsem byl rád, že tato nabídka přišla. Chtěl 
bych využít svých nabytých zkušeností z kariéry a pře-
dat je dál. Jelikož jsem tady vyrostl a mám ke zdejšímu 
prostředí velmi vřelý vztah, tak nebylo moc o čem pře-
mýšlet. Budu chtít pomoct, jak to jen půjde, a věřím, že 
můžu předat své poznatky mužům i dětem, abychom se 
společně dostávali postupně na vyšší úroveň.“ 

Máte nějaké dlouhodobější plány a vize?
„Já jsem naučený stejně jako každý sportovec, že chci být 
vždy na vítězné straně. To ale ve sportu chtějí všichni. 
Určitě ale nebudu zastírat, že tým mužů bude kvalitně 
doplněn. Plánem je dostat se opět na vrchol. Může se sa-
mozřejmě stát cokoliv, nejen zranění, ale prvotním cílem 
pro nás je se po letošní sezóně dostat do druhé ligy, tedy 
třetí nejvyšší soutěže.“

Kádr má být kvalitní. Dá se očekávat 
větší počet změn?

„Nastanou určité změny, ale konkrétní jména ještě pro-
zrazovat nebudu. To poté oznámí hlavní trenér. Většina 
kluků v kádru však zůstane, do toho ale chceme zapraco-
vat i nové posily, které by měly náš kádr zkvalitnit, v pří-
padě úspěchu by tu loď táhly dál. Počítáme s hráči, kteří 
mají zkušenosti ze druhé nejvyšší soutěže, takže výkon-
nostní skok by měl být vidět.“ 

S trenérem Michalem Janečkem 
spolupracujete od začátku. 
Máte na aktuální situaci stejný pohled?

„Já myslím, že určitě. Mezi námi to funguje velmi dobře 
od doby, kdy jsem přišel pomoci na střídačku. Co mám 
tedy zprávy, tak si Michal nestěžoval.  Chtěl bych 
v tom dál pokračovat. Baví mě být na střídačce a předpo-
kládám, že pokud by se nám podařil úspěch, tak by i té 
trenérské práce přibylo. Pro mě se toho tedy až tak moc 
nezmění, ale od příštího roku bychom do toho museli 
šlápnout o něco víc.“

A co mládež, která již brzy oslaví desetileté 
výročí? Je i zde dlouhodobým cílem, 
aby dokázala hrát vyšší soutěže? 

„Je to dlouhodobá vize, na níž chceme pracovat. Naráží-
me však na řadu dalších aspektů, které jsou pro nás pro-
blémové. Tím zásadním je druhá ledová plocha, protože 
kapacita zimního stadionu není dostačující nejen pro nás, 
ale i další kluby, amatéry, hobíky. Ta práce by byla daleko 
jednodušší, určitě bychom dokázali nalákat ještě více dětí 
z regionu. Když si vezmete, že hokej v Prostějově má více 
než stoletou tradici, tak těch hráčů skutečně zvučných 
jmen, co zde vyrostli, moc nenajdete. Určitě to tak chce 
zvednout, aby Prostějov byl na hokejové mapě více vidět.“ 

 Nenarážela by na tento problém i varianta 
druhé nejvyšší soutěže u mužů? 
Aktuálně muži SK Prostějov 1913 
trénují v pozdních večerních hodinách… 

„Pokud by se postoupilo nahoru, tak kluci musí být mi-
nimálně třikrát za týden na ledě a u pořádného tréninku. 
Tyto strašné časy někdy po deváté večer by pak nepři-
padaly v úvahu. Nějak by se to muselo vyřešit. Vše by 
vyřešila již zmiňovaná druhá ledová plocha, což by bylo 
řešení nejen pro nás, ale i mládež, hobíky, krasobruslení 
a veřejnost. Podle mých informací je to ale otázka blízké 
budoucnosti, což je dobré.“

Letošní ročník nebyl tak úspěšný. 
Přijdou změny i s ohledem na slabší rok?

„Stoprocentně. Chceme, aby to bavilo naše fanoušky, 
ale i nás trenéry, vedení klubu a samozřejmě také hráče. 
Pořád se přeci jen bavíme o kraji, kde často hrají kluci 

na žízeň a z lásky k hokeji. První rok byla vidět euforie, 
ale teď to opadlo. Někteří kluci nemakali, jak by měli, 
a odešli už v průběhu sezóny. Ti, co to chtěli zlomit, zů-
stali, ale bylo tam znát, že ty tréninkové dávky scházely. 
Do nového ročníku to tak chceme okysličit a půjdeme 
postupně krok za krokem k tomu našemu cíli. Už nyní 
se povedlo zapracovat z juniorů sedmnáctiletého bran-
káře Ševců, obránce Řepu a útočníky Koutného s Gruli-
chem. V tomto duchu chceme i dál pokračovat.“ 

Našel jste tam vy sám osobně určité pochopení,
že druhý ročník nebyl tak vydařený? 
Přeci jen po titulu nešťastně řešená baráž, 
která motivaci nejspíše moc nepřidala. 

„Ohledně baráže se jednalo o rozhodnutí napříč celým 
klubem od hráčů až po vedení, protože to skutečně ne-
dávalo význam. Primárním cílem ani nebyl postup. Ten 
si dáváme až nyní a chceme se o něj pokusit a do bu-
doucna změnit poměry v prostějovském hokeji. Že by se 
to ale mělo odrazit ve druhé sezóně takovým způsobem, 
to si zase nemyslím, spíše to bylo vážně o tom ne ideální 
přístup. Někteří si mysleli, že to po prvním roce půjde 
samo i bez tréninků a určité individuální přípravy. Jenže 
ono to nešlo, což se jasně ukázalo.“ 

Čeká vás aktuálně i nějaké papírování, 
nebo budete hlavně řešit sportovní stránku 
společně s posílením kádru?

„V  letošním roce to bude určitě dost podobné, jak to 
bylo nyní. Budu především po ruce hlavnímu trenérovi, 
který si většinu nových hráčů přivádí sám. Přeci jen on ty 
kluky ze svých trenérských štací velmi dobře zná. Pro mě 
je to i po dvou letech stále ve fázi učení, kde se toho sna-
žím co nejvíce navnímat, protože ono je to opravdu jiné, 
když to člověk vidí z tribuny či střídačky, než když stojí 
na ledě. Uvidíme, co se povede, či nepovede. Od příští-
ho roku bych tam pak měl těch povinností daleko víc.“ 

Na zimním stadionu jste jinak pravidelně. 
Chodíte na zápasy syna, ale také pomáhat 
i na tréninky mládeže. 
Vidíte i tam progres u různých kategorií?

„Podle výsledků tam určitě progres vidět je. Žákovské roč-
níky kromě jediného postoupily do vyšších tabulek. Dařilo 
se velmi dobře i dorostu. Odehrál tak kvalitní a těžké zápa-
sy, které mu hodně dají. Jinak je to jako všude u mládeže, 
někdy se vám sejde lepší ročník, jindy zase slabší. Kluci ale 
chtějí pracovat, a to je pro všechny v klubu hlavní.“

U jednoho z celků působíte i v roli asistenta. 
„Já jsem se domluvil s Martinem Pěchou, že budu dělat 
asistenta u kategorie U12. Chci tak předat klukům své 
zkušenosti, které jsem nasbíral. Ti, co chtějí poslouchat, 
tak poslouchají, a ti, co nechtějí, tak musí taky poslou-
chat.  Baví mě to. Hokej jsem hrál celý život, takže by 
se mi to i velmi těžko opouštělo.“

 Aktuálně dorůstají první ročníky, 
které tu jsou od nejmladších kategorií. 
Může i to hrát do budoucna zásadní roli pro 
ambice mládežníků směrem do hlavního mužstva?

„Určitě. Kluci musí podávat výkony, které by jim k tomu 
mohly stačit. Kdyby tu byla druhá liga, tak i pro ně to 
bude určitě daleko větší lákadlo se dostat až do mužské-
ho hokeje. Přeci jen cesta z druhé ligy už může vést do 
profi hokeje následně. Nechceme, aby ti šikovní kluci 
končili v osmnácti devatenácti letech. Už letos, jak jsem 
zmínil zasáhla spousta juniorů do bojů v kraji s kusem 
odvedené práce. Byla by to pak i pro celou mládež mo-
tivace k tomu, aby se dostala do vyšších soutěží, kde by 
hráče čekaly náročné zápasy. Tohle by pak byla z dlou-
hodobého hlediska rozhodně správná cesta.“ 
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POSTUP DO DRUHÉ LIGY,“
uvedl po svém nástupu do funkceuvedl po svém nástupu do funkce
nový sportovní øeditel SK Prostìjov 1913
Lukáš KrajíèekLukáš Krajíèek PROSTĚJOV Přes tři stovky startů v NHL a finalista Stanley Cupu, více než tři de-

sítky startů za národní celek, mistr republiky s Třincem a mnoho dalších hoke-

jových úspěchů prožil během své aktivní hokejové kariéry prostějovský rodák 

a patriot Lukáš Krajíček. Po konci aktivní kariéry zakotvil v Prostějově a na hokej 

rozhodně nezanevřel – v pozici trenéra i mentora se aktivně věnuje mládež-

níkům i mužům hokejového klubu SK Prostějov 1913. Od nového ročníku 

2025/2026 bude navíc zastávat pozici sportovního ředitele klubu a bude 

tak dohlížet na výkony mužů, ale i na postupný rozvoj mládeže. V exklu-

zivním rozhovoru prozradil, jaké cíle, plány a vize do dalšího období 

v klubu má a že bude dělat vše pro to, aby se všechny průběžně plnily. 
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MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

Hanáci nezačali nijak špatně, v úvo-
du i  dvakrát těsně vedli (2:1, 3:2). 
A  díky jak solidní obraně s  dobře 
chytajícím Jakubem Hromkem, tak 
šikovným trefám obou křídel Jiřího 
Hampla s  Radimem Lakomým dr-
želi ještě ve 14. minutě nerozhodný 
stav 5:5. Potom však právě Hampl 
neproměnil sedmičku – a vývoj za-
hajovací půle se brutálně zlomil ve 
prospěch hostů.
Ti s přibývajícím časem stále hustěji 
využívali obřích kráterů v  prostě-
jovské defenzivě, jež se po spoustě 
neproměněných střel i  ztracených 
míčů v  důsledku technických chyb 

totálně rozpadla. Telničtí opakovaně 
chodili do bleskových trháků, žádné 
problémy jim náhle nečinilo ani pro-
sazování ze spojek. Zatímco domácí 
spojky se ukrutně trápily, tím pádem 
skóre extrémně poskočilo na 6:15...
Až na přelomu obou poločasů se 
Ordeltovi svěřenci vzpamatovali, 
herně zvedli. Do přestávky snížili 
na 9:15, šest minut po změně stran 
bylo jejich manko už jen dvoubran-
kové (13:15)! Směrem dopředu se 
částečně probrali Šimon Hudeček 
s  Danielem Sikorou, kteří podpo-
řili zmíněné duo Hampl a Lakomý, 
mezi tyčemi byl dlouho nepřekona-
telný druhý gólman Tomáš Kaštyl.
Leč zázračný obrat v původně jasném 
průběhu střetnutí se nekonal. Hlav-
ně spojkám Sokola II v minimálním 
počtu pouhých čtyř docházely síly, 
což se ve zbytku mače promítlo do 
rapidně zhoršeného bránění celého 

kolektivu. Útočná činnost sice zůsta-
la produktivní, ale zadní řady připo-
mínaly pověstné řešeto snoubené se 
dnem otevřených dveří.
Proto jihomoravský celek palebně 
tažený výborným Ondřejem Jaho-
dou bez větších trablů znovu utekl 
z  16:18 na 17:23 a  v  závěru, kdy 

oboustranně téměř neexistovaly 
defenzivy, s přehledem udržoval ale-
spoň šestigólové vedení. Prostějo-
vané již věděli, že podlehnou, navíc 
se jim ještě zle zranil Vojtěch Micka. 
Dohrání duelu včetně podoby finál-
ního výsledku se tedy stalo jen for-
malitou – 27:34.

Mück a Palej.  
 1:6. 
 4/3:2/2.  57.27 : 34 27 : 34 

Hromek, Kaštyl 1/1 – Sikora 6, Hampl 5, La-

0:1, 2:1, 3:2, 3:4, 5:5, 5:8, 6:15, 13:15, 13:17, 14:18, 16:18, 16:20, 

(v modrých dre-
sech) -

Foto: Marek Sonnevend

Marek SONNEVEND
 Co říct k dramatické 
finálové bitvě?

„Musím pochválit naše trenéry, 
kteří výborně takticky střídali a tím 
nám proti unavenějšímu soupeři 
pomohli. Byl to jeden z  hlavních 
důvodů, proč se nám povedlo na 
konci otočit nepříznivý průběh. 
Vrátil jsem se na hřiště a dal ty roz-
hodující koše. Že zrovna já? Asi je 
to taky o  zkušenostech, samozřej-
mě mě to těší. Ale obrovskou radost 
máme hlavně z titulu, který jsme vy-
bojovali suprovou týmovou prací.“

 Jaká byla celkově 
uplynulá sezóna?

„Dlouhá a  náročná, ale taky mi-
mořádně úspěšná. Zahájili jsme ji 
už loni v srpnu tradičním prázdni-
novým soustředěním v  nizozem-
ském Enschede u našeho tamního 
partnerského klubu. Potom jsme 
v rámci přípravy vyhráli velký me-
zinárodní turnaj na Slovensku a ná-
sledně zvládli i přes úvodní porážku 
v Brně skvělým způsobem dlouho-

dobou část extraligy s  osmi vítěz-
nými zápasy za sebou. Mezitím se 
nám v  lednu podařilo ovládnout 
turnaj Champions League Challen-
ger v Turecku, což byl velký mezi-
národní úspěch. Na závěr celého 
ročníku jsme pak v extraligovém se-
mifinále suverénně vyřadili České 
Budějovice a ve finále přemohli KK 
Brno. Druhý mistrovský titul v do-
spělé kategorii je pro náš klub krás-
ný úspěch, navíc máme i výbornou 
mládež. A  prostějovští dorostenci 
také vybojovali extraligové zlato.“

 Co úspěchy s reprezentací ČR?
„Český korfbalový nároďák pat-
ří mezi osm nejlepších na světě, 
o čemž svědčí už druhý postup za 
sebou na Světové hry, což je obdoba 
letní olympiády pro neolympijské 
sporty. V  roce 2021 jsme Českou 
republiku reprezentovali v  USA, 
letos v  srpnu poletíme do Číny. 
Nějaké páté šesté místo bychom 
tam mohli vybojovat. A nejlepší na 
tom je, že nemalou část našeho ná-
rodního výběru tvoří hráči, hráčky 
i trenéři právě našeho klubu.“

OSLABENÝ SOKOL II OSLABENÝ SOKOL II NEMÌL DOMA NEMÌL DOMA 
NA TELNICINA TELNICI
PROSTĚJOV Druhá polovina jarní části 2. ligy mužů JM 2024/25 se házenkářům Sokola 
II Prostějov vůbec nepovedla. Zakončili ji čtyřmi prohrami za sebou, z nichž ta poslední 
včerejší na vlastní palubovce haly RG a ZŠ Otto Wichterleho PV proti Telnici byla zcela jed-
noznačná 27:34 (9:15). Poražení tak zůstali na jedenácti získaných bodech, což je o poznání 
více než pouhé čtyři v předchozí sezóně, ale přesto málo. Jen díky lepším vzájemným zá-
pasům skončili desátí před Hustopečemi.

Svatopluk Ordelt - Sokol II Prostìjov
„Z  hlediska umístění už o  nic nešlo, takže jsme mohli hrát v  klidu. Po solidním 
začátku jsme ale od nějaké patnácté minuty hráli asi až moc s klidem, čehož soupeř 
využil. My jsme v prvním poločase naprosto vyhořeli útočně na spojkách, kterým 
se střelecky vůbec nedařilo, absolutně se nemohly prosadit. K tomu se přidaly chyby 
v obraně – a najednou jsme byli mínus devět gólů. Do pauzy se nám povedlo trochu 
snížit, o přestávce jsme si něco řekli a jakmile to kluci ve druhé půli dokázali plnit, 
tak jsme byli lepší. Dotáhli jsme až na rozdíl dvou branek, jenže pak hráčům dochá-
zely síly. Hlavně spojkám, které se při velké marodce točily jen čtyři, což se bohužel 
v  závěru projevilo nestíháním v  defenzivě i  častějšími ztrátami balónů vepředu. 
Telnice tak zase víc odskočila a větší náskok si už bezpečně hlídala. My jsme dnes 
ovšem prohráli v důsledku špatné čtvrthodiny během úvodního poločasu, ten druhý 
byl z naší strany již lepší. K bodovému zisku jsme ale celkově měli daleko.“

HODNOCENÍ TRENÉRA

  1. V. Meziříčí 20 0 2 716:546 40
  2. Ivančice 17 0 5 661:585 34
 3. Bohunice B 16 1 5 662:604 33
  4. Kuřim 14 1 7 707:612 29
  5. Olomouc 13 0 9 652:605 26
  6. Kostelec 12 0 10 617:610 24
  7. Telnice 10 0 12 654:620 20
  8. Litovel junioři 7 2 13 660:701 16
  9. N. Bránice 8 0 14 603:658 16
10. Prostějov 5 1 16 596:683 16
11. Hustopeče 5 1 16 595:730 11
12. Maloměřice B 1 2 19 553:722 4

KONEČNÁ TABULKA 2. LIGY MUŽŮ JM 2024/25

Foto: Facebook

Petr Šnajdr o druhém titulu:

PROSTĚJOV V  Superfinále extraligy do-
spělých ČR 2024/25 proti domácímu Brnu 
se dlouho střelecky trápil, z mnoha pokusů 
se téměř vůbec netrefoval do černého. V zá-
věru to však byl právě kapitán prostějov-
ských korfbalistů Petr Šnajdr, kdo svými 
přesnými zásahy nastartoval tým Vosíme.cz 
k výsledkovému obratu a tím i k zisku dru-
hého mistrovského titulu v klubové historii.

„Hodnì nám k nìmu pomohli „Hodnì nám k nìmu pomohli 
trenéøi takticky výborným trenéøi takticky výborným 
støídáním“støídáním“

– vysokým triumfem – vysokým triumfem 

u posledníhou posledního

PROSTĚJOV Náročný útok 
na přímý postup do semifinále 
extraligy ČR U18 sice volejba-
lovým kadetkám VK Prostějov 
nevyšel, ale přesto obsadily po 
dlouhodobé části aktuálního 
ročníku této soutěže 2024/25 
stále výbornou třetí příčku. A při 
nadcházejícím závěrečném tur-
naji Final Six se poperou o  zisk 
jednoho z cenných kovů.
Mladé Hanačky potřebovaly v po-
sledním dvoukole nadstavbové 
skupiny IIA o 1. až 6. místo dvakrát 
doma porazit největší favoritky 
z  Kralup nad Vltavou a  ztratit při-
tom jediný set, aby se ještě posunu-
ly před ně na druhou pozici tabulky. 
Tím by přímo postoupily do semi-
finále, avšak tato dílčí meta pro ně 
visela příliš vysoko.
Kadetky vékáčka sice první vzá-
jemný duel vyhrály, ale pouze těsně 
3:2 (13, -20, 26, -24, 6). Čímž si zajis-
tily alespoň třetí post po dlouhodo-
bé fázi, nicméně závěrečné střetnutí 
sezóny na vlastním hřišti Národního 
sportovního centra PV se pro ně sta-
lo jen formalitou. Byl tedy prostor 
zkoušet různé věci, porážka 1:3 (-19, 
-23, 14, -27) nic neřešila.
Nepoměrně důležitější a  vpravdě 
rozhodující teď bude závěrečný tur-
naj Final Six, který je na programu 
od 9. do 11. května v Přerově. Pros-
tějovský tým tam ve čtvrtfinále na-
razí na Sokol Frýdek-Místek (pátek 

9. května, 15.00 hodin), a pokud po-
stoupí do semifinále, vyzve v  něm 
pražský Olymp (sobota 10.  května, 
17.00 hodin). Úplný vrchol extra-
ligové sezóny kadetek poté přijde 
v  neděli 11. května jak duelem 
o bronz (10.00 hodin), tak zejména 
finálovým střetem (13.00  hodin). 
„Pokud budeme v  kompletním 

a tím nejsilnějším možném složení, 
tak si myslím, že můžeme mít na 
každého ze soupeřů. Samozřejmě 
musíme podávat dobré výkony 
a  herně odvádět to, na co máme. 
Holkám každopádně věřím, hodně 
moc chceme vybojovat medaili,“ 
řekl šéftrenér mládeže VK a součas-
ný kouč družstva Aleš Novák. (son)

NADSTAVBOVÁ SKUPINA IIA O 1. AŽ 6. MÍSTO – KONEČNÉ POŘADÍ: 
1. Kralupy 41, 2. Olymp Praha 40, 3. VK Prostějov 33, 4. KP Brno 33, 5. SVBC 
17, 6. Frýdek-Místek 16.

ZÁVĚREČNÝ TURNAJ FINAL 6 – ZÁPASOVÝ PROGRAM
Pátek 9. května: 15.00 hodin první čtvrtfinále VK Prostějov – Frýdek-Mís-
tek, 18.00 hodin druhé čtvrtfinále KP Brno – SVBC.
Sobota 10. května: 10.00 hodin zápas o 5. místo, 13.00 hodin první semifi-
nále Kralupy – KP Brno/SVBC, 17.00 hodin druhé semifinále Olymp Praha 
– VK Prostějov/Frýdek-Místek.
Neděle 11. května: 10.00 hodin zápas o 3. místo, 13.00 hodin finále. 

EXTRALIGA KADETEK ČR U18 2024/25

MALOMĚŘICE, PROSTĚJOV Povedený závěr 2. ligy mužů JM 
2024/25 prožili házenkáři TJ Sokol Kostelec na Hané HK. V posled-
ním 22. kole si s chutí smlsli na jasně nejhorším celku soutěže, když jim 
výběr SHC Maloměřice B z úplného dna tabulky podlehl vysoko 21:32 
(9:16). Vydařenou venkovní tečkou se Hanáci dostali za celý ročník na 
velmi solidních čtyřiadvacet bodů a obsadili šesté místo v konečném 
pořadí druholigové skupiny Jižní Morava.
Jak známo, tým hákáčka mívá často 
potíže proti papírově slabším druž-
stvům. Tentokrát se však nic tako-
vého nestalo, domácí vedli jen těsně 
o gól do 10. minuty (4:3). Pak hosté 
zabrali, třikrát během krátké doby se 
trefil Ondřej Oščádal, další zásahy 
přidali jeho parťáci, za upevněnou 
obranou se rozchytal ostřílený bran-
kář Pavel Navrátil. A zrodil se klíčový 
obrat na 4:7, posléze 5:9.
Navíc se poté rozstřílel mladík Jiří 
Hollaschke, dvakrát zavěsil také Ma-
rek Dostál, defenziva Sokola neměla 
s ofenzivními snahami outsidera žád-
né větší trable. Proto skóre poskočilo 
až na 7:14 čtyři minuty před přestáv-
kou. Ani tím se ale kostelečtí borci ne-
uspokojili, namísto polevení přidali 

zkraje druhého poločasu nový nápor. 
Tentokrát byl jeho hlavní útočnou 
tváří Rostislav Podhrázský a za jedno-
značného stavu 12:22 se v  39.  zdálo 
být předčasně rozhodnuto.
Leč ještě nebylo, neboť Jihomora-
vané tažení Michalem Střížem se 
přece jen zvedli, začali nepříjemně 
dotahovat. Devět minut před kon-
cem se přiblížili na 20:26, nicméně 
žádné drama se v závěru nekonalo. 
Trochu ukolébaný mančaft HK 
totiž znovu přidal, trojice Tomáš 
Vaněk, Martin Popelka a  zejména 
Dostál spustila finální kanonádu 
a  nebylo co řešit. Maloměřické 
béčko utrpělo menší debakl 21:32, 
zatímco favorit odjížděl domů v za-
slouženě dobré náladě. (son)

 4:4. 
 1/0:2/1.  46.2 1 : 3 2 2 1 : 3 2 

20:26, 20:32, 21:32.

Kosteleètí zakonèili 
sezónu výbornì sezónu výbornì 
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DORIAN KROPOG 

– MATEUSZ JAROSZ

Junioři, do 60 kg:

3:0na 
body.

Dlouhodobě nejúspěšnějšímu mládežnickému talentu OHBC odpadl 
kvůli zranění původní soupeř, za nějž operativně zaskočil polský mladík 
z Lodže. Začátek se nesl ve znamení opatrnosti, ale Dorian byl aktivnější 
a svůj tlak postupně zvyšoval. Měl navrch technicky i fyzicky, zlepšovaný 
výkon čtyřnásobného mistra republiky z kategorií školní mládeže, kade-
tů i juniorů vedl k jeho jasnému bodovému vítězství.

FILIP MAREŠ 

– DANIEL DANÍČEK

Do 70 kg:

2:1na 
body.

Domácí borec na soupeře vletěl, hned zkraje utkání ho několikrát dů-
kladně nahulil a  v  1. kole kraloval. Potom Severočech nesmlouvavou 
bitvu vyrovnal, byla to docela řežba, atraktivní špíl. Protivník se snažil 
v závěru tlačit, ale Filip odolal a těsně uspěl na body.

DANIEL KOMÁREK 

– FILIP BREINL

Do 85 kg:

r.s.c. 
ve 3. kole.

Domácí boxer předvedl hned v  úvodním kole drsný nápor, na jeho 
sklonku byl Breinl počítán. Jednoznačná převaha Dana pak pokračovala, 
často trefoval na spodek, sem tam uspěl i některým z granátů na hlavu, 
celkově šlo o pořádnou drtičku. V posledním dějství vyvrcholila dru-
hým počítáním a rozhodčí duel předčasně ukončil.

MONIKA LANGEROVÁ

– DANIELA FIALOVÁ

Ženy, do 80 kg:

3:0na 
body.

Také Monika ze spřáteleného Spider clubu Olomouc je národní šampion-
kou, již dvakrát opanovala MČR žen. Aktivita byla od úvodu na její straně, 
častěji trefovala údery, byť se soupeřka pořád snažila hodně krýt. Dochá-
zely jí však síly a dominantní Langerová ji v závěru pořádně vydrtila.
Po předzápasech následovalo slavnostní ocenění současných i bývalých 
závodníků a  závodnic OHBC z  rukou špičkového strongmana Jiřího 
Tkadlčíka (viz jiné místo na této straně) – a vzápětí už se naplno rozběhly 
samotné extraligové boje.

PAVEL DUNDA 

– JOSEF PETRNEK

Do 75 kg:

3:0na 
body.

Kvalitní duel dvou vyspělých borců. Poměrně vyrovnaný, oba se snažili 
mít oponenta pod kontrolou. Pavel šel o něco víc dopředu, častěji zaha-
joval výměny, trochu víc čistě zasahoval. A měl mnohem lepší koncov-
ku, proto rozhodčí neváhali přisoudit vítězství zaslouženě jemu.

MAXIM MIKHAILOV 

– VOJTĚCH KVEREK

Do 90 kg:

3:0na 
body.

Za průběžného stavu 8:2 už bylo předčasně rozhodnuto o  vítězství 
OHBC, nicméně i ukrajinský bijec po svém soupeři od úvodu tvrdě šel. 
Hostující rohovník se pouze bránil, byl hodně pasivní a snažil se všech-
ny bomby chytat do krytu. Ne vždy se to ale podařilo, domácí zástupce 
zvyšoval tlak. A oslavil suverénní triumf.

VASYL PIŠTĚLKA 

– ADAM SVOBODA

Do 65 kg:

3:0na 
body.

Nominovaný prostějovský borec Adam Valenta se bohužel zranil, tudíž 
hostitelé bez boje prohrávali 0:2. Alespoň exhibičně mimo extraligovou 
soutěž však nastoupil narychlo povolaný Vasyl, který srdnatě obětavým vý-
konem doslova udělal mač. Ten byl nejprve spíš opatrnější, leč rychle při-
bývalo tvrdých přestřelek. Pištělka navíc zvyšoval nezdolnou agilitu a pů-
vodně vyrovnaný střet nečekaně strhl velkým nasazením ve svůj prospěch.

ADAM KÁŇA 

– FILIP NOVÁK

Do 80 kg:

2:1na 
body.

Rovnocenný začátek byl poněkud opatrnější, ovšem Adam přidával. 
A těsně před vypršením zahajovacího kola konkurenta nachytal tvrdou 
ranou, po níž šel na chvíli k zemi. Bronzový mladík z MS juniorů byl 
i nadále lepší, utkání měl pevně pod kontrolou, navíc ve 3. dějství soka 
znovu dobře trefil a sudí opět počítal. Super výkon!

MICHAL ZEZULKA 

– ONDŘEJ JAKŠA

Nad 90 kg:

2:1na 
body.

V supru se oba borci zpočátku do ničeho moc nehrnuli, dávali si pozor. 
O něco aktivnější domácí ranař těžil z úderů na spodek, leč protivník 
se nedával, také bojoval na maximum. Celkově šlo o dost vyrovnanou 
bitvu, kterou rozhodl kvalitnější finiš fyzicky zdatnějšího Michala. Tím 
pádem nadšené obecenstvo aplaudovalo konečné výhře dominujícího 
Our Hope Boxing Clubu Prostějov rozdílem třídy 12:2!

PROSTĚJOV Tak tohle byla premiéra jako hrom! Our Hope Boxing 
Club Prostějov se po zimním zisku práva účasti v extralize družstev 
ČR 2024/25 pod křídly České boxerské asociace dočkal zápasového 
debutu mezi českou týmovou elitou – a vstup se mu vydařil přímo 
fantasticky. V domácím prostředí Národního sportovního centra PV 
nemilosrdně deklasoval SKP Sever Ústí nad Labem, dlouhodobě nej-
úspěšnější oddíl tuzemska si z Hané odvezl těžký debakl 12:2!

Boxerský galavečer měl v sobotním pozdním odpoledni vše, co taková akce obnáší. 
Světelnou a laserovou show v přítmí moderní haly NSC, kde se o vytuněný hudební 
doprovod staral DJ Hans a super atmosféru mezi necelými třemi stovkami fanoušků 
v hledišti rozdmýchával svým komentářem dynamický spíkr Láďa Rus. Co však bylo 
ze všeho nejdůležitější, nechyběla vysoká rohovnická kvalita jednotlivých střetnutí. 
Byť hlavně ze strany domácích. Ti vládli už oběma předzápasům, jež významnou 
událost mezi šestnácti provazy odstartovaly.

pro 
Večerník 

původní
zpravodajstvíí

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

(vpravo) (vpravo) 

EXTRALIGA DRUŽSTEV MUŽŮ ČR 2024/25 - OHBC Prostějov – SKP Sever Ústí nad Labem 12:2
Do 65 kg: Pištělka – Svoboda 3:0 na body (mimo utkání).
Do 70 kg: Mareš – Daníček 2:1 na body.
Do 75 kg: Dunda – Petrnek 3:0 na body.
Do 80 kg: Káňa – Novák 2:1 na body.
Do 80 kg: Valenta – Janečka 0:2 bez boje.

Do 85 kg: Komárek – Breinl r.s.c. ve 3. kole.
Do 90 kg: Mikhailov – Kverek 3:0 na body.
Nad 90 kg: Zezulka – Jakša 3:0 na body.
Rozhodčí: Novotný, Plíva, Leikeb a Procházka. 
Diváci: 250. STK ČBA: Tomšů. Časoměřič: Vrbová. Lékař: Miksl.

PROSTĚJOV Tři roky své úspěšné existence oslavil Our Hope Boxing Club Prostějov vstupem do české extraligy družstev. Ta se do 
našeho okresního města vrátila po dlouhé době čítající téměř celou dekádu, a to bombastickým způsobem. Hanácký tým doma při 
premiéře v rámci vydařeného galavečera zválcoval Ústí nad Labem drtivě 12:2 a šéftrenér pořádajícího oddílu, zároveň strůjce 
toho všeho Martin Klíč mohl dát průchod zasloužené spokojenosti.

pro Večerník 

EXKLUZIVNÍ rozhovoror

MarekMarek SONNEVEND SONNEVEND

 Jak se vám líbila extraligová premiéra OHBC?
„Opravdu moc. Snažil jsem se dát dohromady co nejsil-
nější sestavu z borců, které jsem v minulosti vedl nebo 
s  nimi nějakým způsobem spolupracoval, takže se 
dobře známe. Nebylo to úplně lehké, do tvorby týmu 
průběžně zasáhly zdravotní problémy, ale s výjimkou 
zraněného Adama Valenty se nakonec povedlo sestavit 
velmi kvalitní mužstvo. Důkazem budiž vysoké vítěz-
ství 12:2 nad Ústím nad Labem, což je tradiční bašta 
českého boxu. Pro nás je takový výsledek hned napo-
prvé v extralize úplná fantazie!“

 Co říkáte na výkony jednotlivých rohovníků?
„Všichni, co nastoupili do hlavního zápasu, zaboxovali 
buď velice dobře, nebo přímo výborně, až skvěle. Ne-
měli přitom vůbec snadné soupeře, často spíš naopak. 
Ale kluci do jednoho úplně všichni předvedli kvalitní 
výkony a zaslouženě vyhráli. Filip Mareš, Pavel Dunda, 
Adam Káňa, Dan Komárek, Maxim Mikhailov a Michal 
Zezulka zaslouží velkou pochvalu. Dokonce i Vasyl Piš-
tělka, který šel do boje neplánovaně místo zraněného 

Adama Valenty, podal vzhledem k situaci super výkon 
a vybojoval si místo v našem extraligovém týmu.“

 Rovněž jste ocenili mládežnické talenty vašeho 
oddílu, že?
„Přesně tak, to byla taky hodně důležitá součást galave-
čera. Jsme Our Hope Boxing Club Prostějov a přesně 
jak máme v názvu, vaše děti jsou naše naděje. Proto se 
maximálně snažíme, aby mládežnické talenty OHBC 
byly co nejlepší budoucností českého boxu. Chtěl jsem 
současným i bývalým závodníkům a závodnicím naše-
ho klubu veřejně poděkovat před fanoušky za vše, co 
pro OHBC udělali nebo dál dělají, jak výborně oddíl 
reprezentují. Medailisté z letošních mistrovství repub-
liky Dorian Kropog, Dan Kozak i Ema Bartošová navíc 
dostali za odměnu sportovní hodinky přímo z rukou 
špičkového strongmana a mého kamaráda Jirky Tkadl-
číka, který mezi nás dorazil.“

 Dorian Kropog se kromě toho ukázal i v jed-
nom ze dvou předzápasů. Zdařile?
„Ano, Dorian odvedl svůj standardně dobrý výkon. Po 
opatrnějším začátku zvyšoval postupně tempo i  tlak 
a utkání měl jak technicky, tak takticky pod kontrolou. 
Byl celkově lepší, zaslouženě zvítězil 3:0 na body. Ocenit 
musím i Moniku Langerovou ze spřáteleného Spider clu-
bu Olomouc, jež ve druhém předzápase svou soupeřku 

taky naprosto 
jasně vybodovala 
velice kvalitním 
výkonem.“

 Galavečer se 
tedy celkově povedl?
„Z  mého pohledu určitě. 
Vždycky se samozřejmě 
najdou nějaké mouchy 
či věci k  vylepšení, 
například nás trochu 
zlobila světla během 
některých utkání a rozhodně mohlo přijít víc diváků, 
třeba se hlediště na příští duel extraligy 24. května proti 
Praze zaplní početněji. Přesto panovala dobrá atmo-
sféra, skvělý spíkr Láďa Rus to perfektně hecoval a lidi, 
co přišli, hezky zafandili. Hudební doprovod výborně 
zvládl DJ Hans, no a co je pochopitelně nejdůležitější 
– jednotlivé zápasy měly velice dobrou úroveň. Z naší 
strany tam nebyl jediný slabší výkon, všichni boxovali 
kvalitně a Ústí jsme nedali šanci. Moc díky všem, kteří 
se podíleli na organizaci galavečera. A obrovské podě-
kování patří samozřejmě veškerým partnerům, bez 
jejichž podpory i pomoci by Our Hope Boxing Club 
Prostějov nemohl být natolik úspěšný.“

PROSTĚJOV Po dvou předzápasech a  před samotnými 
extraligovými duely byly v rámci rohovnického galavečera 
Our Hope Boxing Clubu Prostějov přímo v ringu slavnost-
ně oceněny mládežnické talenty tohoto hanáckého oddílu.
Mezi šestnáct provazů nastou-
pilo osm současných závodní-
ků OHBC (sedm chlapců a jed-
na dívka) a  několik bývalých, 
z nichž všichni či všechny i po 
ukončení aktivní sportovní 
kariéry nezištně pomáhají při 
organizaci akcí a turnajů, jichž 
ambiciózní klub každoročně 
pořádá celou řadu.
„Teď do našeho programu při-
byla i  extraliga doby nejvyšší 
česká soutěž, za což jsem vel-
mi rád. Do budoucna se tím 
otevírá šance, aby ji v  co nej-
větším počtu boxovaly právě 
naše mladé naděje, které se 
snažíme ze všech sil vychová-
vat. Zatím jsem jim chtěl za 
kvalitní reprezentaci OHBC 
veřejně poděkovat,“ zdůraznil 
šéftrenér Martin Klíč.
Všem nastoupeným osobně 
gratuloval mezinárodně špič-
kový strongman Jiří Tkadlčík, 
ve váhové kategorii do 105 

kilogramů dvakrát nejsilnější 
muž světa a  čtyřikrát nejsil-
nější muž Evropy. „S  Marti-
nem jsme kdysi studovali, je 
to kamarád. S  radostí jsem 
přijel poblahopřát mladým 
talentům Our Hope Boxing 
Clubu Prostějov a  moc mě 
těší, že se jim tak daří. A extra-
liga byla super,“ užil si galave-
čer Jirka Tkadlčík.
„Jedeme bomby,“ odpověděl 
mu se smíchem Martin Klíč, 
pod jehož vedením má OHBC 
nesmírně nabité jaro včetně 
dvou extraligových mačů, ně-
kolika kol Národní ligy boxu 
ČR (včetně jednoho uspořáda-
ného v Němčicích nad Hanou), 
výjezdů na mezinárodní tur-
naje do zahraničí i organizace 
třetího ročníku klání Hanácké 
beran v  Kelčicích, čímž ve 
druhé půlce června vyvrcholí 
závodně našlapaná první polo-
vina roku 2025. (son)
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